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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضاء هیئت دولت سیزدهم:

اعتماد مردم با عمل 
به وعده ها ترمیم شود
صفحه2

واکنش سایپا به بازنشر یک عکس سه ساله!
4

چــرا نباید به پرداخت مالیات اعتراض کرد ، چون در 
جهت مصرف برای تحول در آبادانی کشور هزینه میشود 
وقتی ســازمان مالیاتی در اعتــراض به دریافت مالیات 
ســکه اظهار می دارد این مالیات برســکه نیســت بلکه 
مالیات بر سود و عایدی است ، یا مالیات از خرید و فروش 
ارز ، وصول مالیات از دلالان خودرو ، مســکن ، مالیات 
از خانه های خالی که تمام این موارد در صورت اجرایی 
شــدن می تواند در جهت کنترل نقدینگی و ســرمایه 
گذاری در بخش تولید مثبت و موثر باشد امید است که 
اجرایی شــود. اما در این مســیرها می توان حتی برای 
کنترل اجاره بهاء مسکن ، ابزار تشویقی معافیت مالیاتی 

در نظر گرفت.  
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  آیت اا.. ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در جلسه هیات دولت با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب درباره فعال شدن سامانه های الکترونیکی و تاثیر آن در مبارزه با فساد، اظهار کرد: 
اگر در حوزه های مختلف اقتصادی از جمله بانک ها، گمرکات، دارایی و مالیات این سامانه ها به هم متصل شوند، ضمن اینکه مقدمه شکل گیری دولت هوشمند ایجاد می شود، با 
ایجاد شفافیت زمینه فساد نیز از بین می رود. اتصال سامانه ها به یکدیگر اهمیت زیادی دارد و باید سریع تر این کار انجام شود. فروش نفت به عنوان یکی از محورهای اساسی و 
موضوع بازگرداندن پول هایی که به ناحق در سایر کشورها بلوکه شده باید به صورت فوری در دستور کار دستگاه های مربوطه قرار گرفته و با جدیت دنبال شود.  به گزارش 
پایگاه خبری ریاست جمهوری وی با اشاره به اینکه انجام اقدامات فوری و ضروری نباید دولت را از توجه به اقدامات ریشه ای و پایدار کشور غافل کند، اظهار کرد: کارهای زیربنایی 
و اساسی کشور باید به طور جدی توسط همه دستگاه های دولتی مورد توجه قرار بگیرد و دولت در این زمینه اهتمام ویژه خواهد داشت.  راهبرد جدی رهبر معظم انقلاب که 
نباید مشکلات اقتصادی به رفع تحریم، موکول شود را دولت با قوت پیگیری خواهد کرد و ضمن اینکه به دنبال رفع تحریم ها خواهیم بود، اما تلاش برای رفع مشکلات کشور را به 

تحریم متصل نخواهیم کرد و به گونه ای عمل خواهیم کرد که در شرایط تحریم هم بتوانیم با توجه به اقتصاد مقاومتی و ظرفیت های داخلی کشور را اداره کنیم.  

بازگرداندن
پولهایبلوکهشده
واهمیتاتصال
سامانههابه
یکدیگر

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضاء هیئت دولت سیزدهم:

اعتماد مردم با عمل به وعده ها ترمیم شود
دیدار رئیس جمهور و اعضاء هیئت دولت

رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز )شنبه( در دیدار 
رئیس جمهــور و اعضــای دولت جدید، بــا تأکید بر لزوم 
اســتفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران خدمت 
بــه مــردم، تمرکز دولت بر بازســازی »انقلابی، عقلانی و 
خردمندانه« در همه عرصه های مدیریتی کشور را ضروری 
خواندند و با اشــاره به اولویت مســائل اقتصادی، نکات و 
توصیه هــای مهمــی را دربــاره »مردمــی بــودن«، 
»عدالت ورزی« ، »فسادســتیزی«، »احیای امید و اعتماد 
مردم« و »انسجام و اقتدار و اشراف دولت« بیان کردند.

ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی 
درنده و وحشــی خواندند و با اشــاره به اوضاع به شــدت 
متأثرکننده افغانستان گفتند: جمهوری اسلامی در همه 
احوال طرفدار ملت مظلوم و مســلمان افغانســتان است و 
روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با ایران بستگی 

دارد.
حضــرت آیت الله خامنه ای در آغاز سخنانشــان همه 
اعضای دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه 
کردند و با تشکر از اقدام سریع و به موقع مجلس در بررسی 
صلاحیت وزیران پیشنهادی ابراز امیدواری کردند تشکیل 

دولت جدید، سرآغاز مبارکی برای ملت و کشور باشد.
ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: 
مــدت خدمت آن دو بزرگــوار کم بود اما در همین مدت 
نشان دادند که با اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند 
و از روش های مردمی و مجاهدت آمیز اســتفاده می کنند 

که این برای همه مسئولان درس بزرگی است.
رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید 
کردند: اگر تلاش شبانه روزی، مجاهدانه و خستگی ناپذیر 
را همراه توکل و توســل به پروردگار ســرمایه خود قرار 

دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد.
رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مســئولان 
گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام 
می شــود و نباید گذاشــت حتی یک ساعت از این فرصت 
که متعلق به مردم و اســلام اســت، هدر برود. البته ضمن 
پرکاری و پشتکار مدام، نباید به خانواده بی توجهی شود.

ایشــان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرک انقلابی 
در همــه بخش هــای »مدیریت اقتصادی، ســازندگی، 
خدمت رسانی، سیاست خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر 
بخش ها« را ضروری خواندند و در عین حال تأکید کردند: 
انقلابــی بــودن حتماً باید با عقلانیت و اندیشــه ورزی و 
خردمندی همراه باشــد و این شــیوه جمهوری اسلامی از 

آغاز بوده است.
رهبر انقلاب در تبیین نخســتین توصیه مهم خود به 
دولتمردان، به جلوه های مختلف »مردمی بودن« اشــاره 
کردنــد و افزودند: رفتن بــه میان مردم و گفت وگوی بی 
واســطه با آنها از ابعاد بســیار خوب مردمی بودن است که 

آقای رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن را نشان داد.
حضرت آیت الله خامنه ای اتخاذ سبک زندگی مردمی، 
رفتار بی تکلف، دوری از اشرافی گری و پرهیز از نگاه از بالا 
به مردم را از دیگر جلوه های مردمی بودن برشــمردند و 
گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت 
و ضمن پرهیز از بیان حرف های غیر واقعی و ناامید کردن 

مردم، از آنها کمک فکری و عملی خواست.
»عذرخواهی ســریع از مردم در مواقع بروز اشــتباه« و 
بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم 
، از دیگر روش هایی بود که رهبر انقلاب در بیان جلوه های 

مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند.
ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضای دولت برای 
مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر 
افزودند: در این فرمان تاریخی، ابعاد مختلف بیان شــده 
چرا که براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه 

و دوستانه باشد.

حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین »عدالت ورزی« به 
عنوان دومین توصیه اساســی خود به دولتمردان، اساس 
ادیان الهی و مبنای تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند 

و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم.
ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت 
باید »پیوســت عدالت« داشته باشد و کاملًا مراقبت شود 
که این دستور یا تصمیم و مصوبه، به طبقات محروم و به 

عدالت ضربه نزند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای برخــی روش های رایج 
مدیریتــی را نافــی عدالت دانســتند و افزودند: در توزیع 
یارانه ها و هر مســئله دیگر باید به گونه ای عمل کرد که 
فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شــود و هر 

چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود.
»فسادستیزی و مقابله دقیق و جدی با فساد« توصیه 
 مهــم دیگــر رهبــر انقلاب بــه رئیس جمهــور و دولت

 جدید بود.
ایشــان گفتند: فسادستیزی مکمّل عدالت ورزی است 
زیرا فســاد و مظاهر آن از جمله ویژه خواری، برخورداری 
های بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزو بلاهای مهم ضد 

عدالت هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مقابله آقای رئیسی 
با فســاد در منصب ریاســت دستگاه قضا گفتند: این کار 
خوب، امید مردم و محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید 
توجه داشت که جای اصلی مقابله با فساد و فسادستیزی 
قوه مجریه اســت تا زمینه های فســاد از بین برود و اگر با 
وجود این مراقبت ها، مواردی اتفاق افتاد آن گاه دســتگاه 

قضا حتماً باید ورود و برخورد کند.

ایشــان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی 
و عمومی در همه دستگاهها فراخواندند و افزودند: از جمله 
مظاهر فســاد، تخلفات در اجرای سیاســت های اصل ۴۴ 
اســت که اجرای صحیح آن می توانســت اقتصاد کشور را 
حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور صحیح اجرا نشد 

و فسادهایی در اجرای آن به وجود آمد.
رهبر انقلاب، سامانه های نظارتی و خدماتی را ابزارهای 
خوبی برای اشــراف و هوشــمندی دولت در مقوله نظارت 
بر عملکرد دستگاه ها و مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: 
مکرر توصیه کرده ایم که این ســامانه ها را تهیه و به هم 

متصل کنند اما این کار جلو نرفته است.
توصیه بعدی رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم »احیای 

اعتماد و امید مردم« بود.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای گفتند: اعتمــاد مردم 
بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدی آسیب 
دیده اســت و راه ترمیم آن، »یکی شــدن حرف و عمل 

مسئولان« است.
ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب 
بود و اگر وعده ای داده شــد، حتماً به آن عمل شــود زیرا 
دادن وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم 

خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قولها و دستورهای روز 
گذشته رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: 

باید دقت شود که این قول ها حتماً محقق شود.
حضــرت آیت الله خامنــه ای تاکید کردند: اگر وعده  ای 

دادید و بواســطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر 
نشــد ایــن موضوع را به مــردم توضیح دهیــد و از آنان 

عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود.
ایشــان با اشــاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: 
یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیری جدی است، بنابراین 
برای وعده ها، روز شمار تعیین شود تا پیگیری و در موعد 

محقق شوند.
رهبر انقلاب، »انســجام، اقتدار و اشــراف دولت« را از 
دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی 
از درون دولت حرفهای مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز 
همه دســتگاهها با انســجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود 
انســجام و اقتدار در دولت حالت رها شــدگی امور را در 
مردم القاء می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهای 

دولت خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای، اشــراف را به معنای اطلاع 
دقیق از بخش های مختلف دولت دانســتند و با اشــاره به 
برنامه های آقای رئیسی برای ایجاد تحول در قوه مجریه 
خاطرنشــان کردنــد: لازمــه تحول و حرکت به ســمت 
پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی، جلوگیری 
از تعــارض منافــع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات 

است.
ایشــان »جوان ســازی دولت« را یکی دیگر از الزامات 
تحــول برشــمردند و افزودنــد: جوان گرایــی در بدنه و 
بخش های میانی دولت موجب خواهد شد احساس انسداد 
در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندی برای 

مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد.
رهبــر انقــلاب یکی از نکات مهــم در مقوله تحول را 
»اســتفاده از خرد جمعی و عقلانیت« دانســتند و گفتند: 
در بــاب تحول باید از دیدگاههای نخبگان خارج از دولت 
 بــدون در نظــر گرفتــن بحث های سیاســی و جناحی

 استفاده شود.
حضــرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: این توصیه ها 
باید تبدیل به برنامه عملیاتی شــود تا تحول امکان پذیر 
شــود و گرنه صرف نصیحت و اکتفاء به یادداشــت کردن 

فایده ای ندارد.
رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت های کاری 
کشــور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشــور ابتدا 
اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک 
موضوع فوری هم وجود دارد که عبارت اســت از کرونا و 

سلامت مردم.
ایشان با اشاره به تلاش های خوبی که در دولت گذشته 
در موضوع ســلامت از جمله واکســن و واردات آن انجام 
شــد، موضوعات مربوط به درمان، پیشــگیری، مراقبت و 
غربالگری و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند 
و گفتنــد: یکــی از موارد ضروری، قرنطینه هوشــمند و 
مراقبــت جــدی در بخش مربوط به مرزها و جلوگیری از 

ورود گونه های جدید بیماری است.
رهبر انقلاب اســلامی به وظایــف مردم برای مقابله با 
بیماری کرونا نیز اشــاره و خاطرنشــان کردند: مردم باید 
چهار مســئولیت یعنی »ماسک زدن«، »رعایت فاصله«، 
»اهمیت به تهویه و گردش هوا« و »شستشــوی دستها با 
صابون« را قبول کنند و قطعاً رعایت این موارد در کاهش 

تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود.
حضــرت آیت الله خامنه ای درخصوص موضوع اقتصاد 
بــه عنــوان یکی از اولویت های اصلی کشــور، »تورم بالا، 
کسری بودجه، مسائل معیشتی مردم، کاهش ارزش پول 
ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مســائل فضای کســب و 
کار و نظام بانکی« را از مشکلات مهم اقتصادی برشمردند 
و افزودند: باید برای حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزی 

شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادی دولت هماهنگ 
عمــل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انســجام 

دولت است.
ایشان گفتند: اینکه آقای رئیس جمهور، معاون اول را 
مســئول هماهنگی بخش اقتصــادی دولت کرده اند، کار 
بسیار مهمی است و امید می رود به خوبی محقق شود اما 
اگر اختلاف نظری هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم 
کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادی خواهد گذاشت.

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران های اقتصادی و 
به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مســکن، صنایع 
فولاد، خودروســازی و بخش های انرژی و پتروشــیمی را 
بســیار ضروری خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این 

بخشها تأکید کردند.
حضــرت آیت الله خامنه ای درخصــوص کنترل نظام 
بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند 
و گفتند: صاحب نظران اقتصادی معتقدند خلق پول باید 
در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، 
جلوی خلق پول گرفته شود که اگر در این زمینه درست 
اقــدام شــود، نتیجه آن جلوگیــری از تورم، رونق تولید و 

اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود.

ایشــان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار 
جهــادی، دو نکتــه مهم را گوشــزد کردند: ۱- برای حل 
مشکلات اقتصادی به دنبال راه حل های موقتی و مُسکّن 
نروید و پیگیر راه حل های اساسی باشید. ۲- حل مشکلات 
اقتصادی را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزی ها 

برای رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله 
»فرهنگ و رسانه«، ساختار فرهنگی کشور را دارای اشکال 
و نیازمند بازســازی انقلابــی خواندند و افزودند: حرکت 
انقلابــی یعنی حرکتــی بنیانی، خردمندانــه، عاقلانه و 
برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و بی حساب.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به نقش زیربنایی و 
نرام افزاری فرهنگ، بسیاری از خطاها مانند اسراف، تقلید 
کورکورانه و سبک زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه های 
فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحرافها 
با استفاده از ابزارهای فرهنگی، گفتند: ابزارهای فرهنگی 
و هنری مانند ســینما، رســانه های صوتــی و تصویری، 

مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید.
ایشــان با ابراز خرســندی از رویش لشــکر عظیمی از 
جوانــان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش های فرهنگی 
دولــت را موظــف بــه حمایت هوشــمند از این جوانان و 
طرح هــای ابتکاری آنان خواندند و خاطرنشــان کردند: 
استعدادهای جوان را کشف، و آزادی آنها را در چارچوب 
قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه 

فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ 
نــرم دشــمن، حمایت از حرکت هــای صحیح در زمینه 
فرهنگ و تشــویق آنها، و ایستادن در مقابل حرکت های 
غلط اســت، چرا عرصه فرهنگ و رســانه آوردگاهِ »صلاح 
و فســاد، و حــق و باطل«، و عرصــه ی جنگ فرهنگی با 

گسترش دهندگان فساد در دنیا است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در بخــش دیگری از 
سخنانشــان، مســئله مهم و پر تأثیر سیاست خارجی را 
مــورد توجــه قرار دادند و با تأکید بر لزوم تحرک مضاعف 
در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادی در دیپلماسی 
باید تقویت شــود و همچنان که در بســیاری از کشورها 
شــخص رئیس جمهور دیپلماســی اقتصــادی را دنبال 
می کند، باید دیپلماسی اقتصادیِ کشور با این نگاه تقویت 
شود. ایشان گسترش تجارت خارجی با ۱۵ کشور همسایه 
و همچنین بسیاری دیگر از کشورهای جهان به جز یکی 
دو مورد را ضروری و امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: 
دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته ای نباید 
قرار دارد زیرا هسته ای موضوع جداگانه ای است که باید 

به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود.
رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در 
قضیه هسته ای واقعاً وقاحت را از حد گذرانده اند و با وجود 

آنکه جلوی چشم همه از برجام خارج شدند، اکنون جوری 
صحبت و طلبکاری می کنند که گویا جمهوری اســلامی 
از برجام و تعهداتش خارج شده است، در حالی که تا مدتها 
پس از خروج آمریکا، کاری از طرف ایران انجام نشــد و 
پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات 

و نه همه آنها کنار گذاشته شد.
ایشــان ســهم کشــورهای اروپایی همراه آمریکا در 
کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و 
خاطرنشــان کردند: آنها هم مانند آمریکا هســتند اما در 
مقام زبان بازی و حرف زدن همیشــه طلبکارند، گویا این 
ایران بوده است که مدتها مذاکره را مسخره کرد و زیر پا 

گذاشت.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: دولت کنونی آمریکا 
هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزی که در هسته ای 
از ایــران مطالبــه می کند، با یک زبان دیگر همان چیزی 
است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی 
بــا تأکیــد بــر عاقلانه نبــودن، پذیــرش آن را ممکن 

نمی دانستند.
رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی 
و در پــس لبخند و حرف هــای حق به جانب، گرگ های 
وحشی و درنده خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند 
روبــاه حیله گر هســتند کــه مظهــر آن وضعیت امروز 

افغانستان است.
حضرت آیت الله خامنه ای، افغانســتان را کشور برادر، 
هم زبــان، هم دین و هم فرهنگ ایــران خواندند و با ابراز 
تأســف عمیــق از مشــکلات مردم از جملــه حادثه روز 
پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها 
کار آمریکایی ها است که ۲۰ سال کشور را اشغال و انواع 

ظلم را به مردم آن تحمیل کردند.
بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی 
کردن بی دلیل بســیاری از مردم و افزایش دهها برابری 
تولید مواد مخدر، بخشی از آثار منفی حضور آمریکایی ها 
در افغانســتان بود که رهبر انقلاب به آنها اشــاره و گفتند: 
آمریکا یک قدم هم برای پیشرفت افغانستان برنداشت و 
افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت های مدنی و عمرانی 

از ۲۰ سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست.
ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال 
همکاران افغانستانی آنها به مناطق دارای وضعیتی بدتر 
از افغانستان، در خصوص موضع جمهوری اسلامی ایران، 
تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانســتان هستیم چرا که 
دولتهــا همچون گذشــته می آینــد و می روند اما ملت 
افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها 
نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر 
و نجات از این وضع را برای مردم افغانســتان مســألت 

می کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشــان با دعا 
بــرای توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم 
با عمل به آنچه گفته اید، مردم را از مشکلات شان خلاص 

و آنها را از خود راضی کنید.

 پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس  جمهور 
در سخنانی با تشکر از مجلس شورای اسلامی در همکاری 
با دولت در مرحله بررســی صلاحیت وزیران پیشنهادی، 
رســیدگی به مسئله »کرونا« و »حل مشکلات اقتصادی 
و معیشتی« را اولویت های اصلی دولت سیزدهم برشمرد.

حجت الاســلام والمســلمین رئیســی، تســریع در 
واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهای مورد نیاز مردم 
را برنامه مهم دولت خواند و با اشاره به چالش های اقتصادی 
فراروی دولت از جمله کســری بودجه بســیار بالا گفت: 
حل مشــکل تورم و تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز، دو 

اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادی است.
رئیس جمهور با اشــاره به تجربه دولتهای گذشــته، بر 
ضرورت شناخت ضعفهای دولتهای قبل و عبرت گرفتن 
از آنهــا از جملــه لزوم پرهیز از دل بســتن به بیگانگان و 
همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولتهای قبل 

تأکید کرد.

ما طرفدار ملت افغانستان 
هستیم چرا که دولت ها همچون 

گذشته می آیند و می روند اما 
ملت افغانستان است که باقی 
می ماند و نوع رابطه ایران با 
دولت ها نیز بستگی به نوع 

رابطه آنها با ایران دارد

 امریکا یک قدم هم برای 
پیشرفت افغانستان برنداشت 
و افغانستان امروز اگر از لحاظ 

پیشرفت های مدنی و عمرانی از 
۲۰ سال قبل عقب تر نباشد، 

جلوتر نیست

فسادستیزی مکمّل 
عدالت ورزی است زیرا فساد 

و مظاهر آن از جمله 
ویژه خواری، برخورداری های 
بیجا و عزیزشدگان بی جهت، 
جزو بلاهای مهم ضد عدالت 

هستند

 انسجام دولت یعنی از درون 
دولت حرفهای مختلف بیرون 

نیاید و در عمل نیز همه 
دستگاهها با انسجام اقدام کنند، 

زیرا هرگونه نبود انسجام و 
اقتدار در دولت حالت رها شدگی 

امور را در مردم القاء می کند
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آیتاا .. سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در جلسه هیات دولت با اشاره به پیشنهاد تخصیص زمین ساخت ۵ هزار واحد مسکونی برای خانواده ایثارگران گفت: این پیشنهاد را به فال نیک 
می گیریم و خیلی مناسب است که نهضت مسکن سازی در دولت سیزدهم با ساخت مسکن برای ایثارگران و خانواده های معظم شهدا و جانبازان آغاز شود ،  دغدغه هایی درباره ذخایر 
کالا های اساسی وجود داشت که با پیگیری های انجام شده مرتفع شده است.  وی با اشاره به رخدادهای اخیر در افغانستان، با تاکید بر اینکه تجربه حضور آمریکا در کشورها و نقاط 
مختلف جهان گواه آن است که این حضور هیچ گاه امنیت آفرین نبوده، بلکه برعکس مخل امنیت و ثبات و آرامش بوده است، ادامه داد: آمریکایی ها با چنین سابقه و عملکردی به جای 
آنکه در دادگاه افکار عمومی جهانیان پاسخگو باشند، با بهانه سازی های مختلف به فضاسازی علیه کشورهای دیگر می پردازند. رئیس جمهور در پایان ارتقای سطح تعاملات و افزایش 
تبادلات با کشورهای همسایه را جزو اولویت های دولت سیزدهم برشمرد و گفت: فعال ترین دیپلماسی دولت باید با همسایگان جریان داشته باشد و باید همه تلاش خود را برای 

افزایش تجارت و همکاری اقتصادی با همسایگان به کار بگیریم، چرا که زمینه های مناسبی نیز برای تقویت این مناسبات و افزایش سهم ایران از تبادلات منطقه ای وجود دارد. /  ایسنا  
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رئیس مجلس شــورای اســلامی، با بیان اینکه دغدغه ما جز 
دغدغه مردم چیزی نیست، اظهار داشت: جلسات سران قوا نیز 
معطوف به حل این مشــکلات اســت تا هم معضلات را کاهش 

دهیم و هم کارها را به پیش ببریم.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در حاشیه 
تشکیل نخستین جلسه رؤسای قوای سه گانه در دولت سیزدهم 
اظهار داشــت: تشــکیل اولین جلسه ســران قوا را که به فاصله 
کوتاهی از رأی اعتماد مجلس به کابینه برگزار شد به فال نیک 

می گیریم.
این جلسه یک ویژگی خاص دارد و آن هم این است که در 
نظام اداری ما و در هر سه قوه و نیز در بخش خصوصی و نهادهای 
عمومی غیر دولتی، بیشتر کارگزارمحور هستیم تا سیستم محور؛ 
این پدیده خوبی نیست اما یک واقعیت است که باید حل شود. 
در اینجا نقش افراد بسیار مهم است تا هم افزایی ایجاد کرده و به 
اصلاح این رویه ها کمک کنند.  شــرط اول این هم افزایی نیز 
همدلی و همراهی سران قوا است که این همدلی هم وجود دارد 
و هم مورد تأکید اســت و هم در آینده به آن عمل خواهد شــد. 
وی با بیان اینکه دغدغه ما جز دغدغه مردم چیزی نیست، اظهار 
داشت: این جلسات نیز معطوف به حل این مشکلات است تا هم 
معضلات را کاهش دهیم و هم کارها را به پیش ببریم.  همیشه 
موضوعات مهمی در سطوح ملی و بین المللی وجود دارد که نیاز 
به گفت وگوهای صریح و روان درخصوص آنها هست تا راه حل های 
آنها مشخص شود و امیدواریم آثار و برکات این جلسات در زندگی 
مردم مشخص شود. همچنین حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور پس از برگزاری اولین جلســه سران قوا در دولت 
سیزدهم در سخنانی، گفت: مسئله مهمی که ما در ابتدای کار 
در جلسه سران قوا دنبال کردیم و پیگیری خواهیم کرد که باید 
با همکاری و همدلی مجلس شورای اسلامی دنبال شود، اصلاح 
بودجه است که بتواند آرامشی در کشور برقرار کند. وی افزود: 
هرگونه توســعه یافتگی در کشــور در گروی انسجام قوا و همه 
نیروهای انقلاب اسلامی است و همه کسانی که دغدغه انقلاب 
اســلامی و نظام را دارند با هر گویش و نگاه سیاســی امروز باید 
خودشــان را آماده کنند که در امور کشــور نقش آفرینی داشته 
باشند. این جلسه در جهت حل مشکلات، جلسه خوبی بود و در 
آن مسائلی که در جهت هماهنگی بین قوا و مسائل در پیش که 
بتواند در کشور موثر باشد، مطرح شد. مشکلات کرونا نیز نیازمند 

همفکری و همکاری همه نهادهای کشور است.

پرداخت تسهیلات هزار میلیاردی 
ازدواج در موسسه ملل

موسســه اعتبــاری ملــل در پنج ماه ســال ۱۴۰۰ به مبلغ 
۹۸۶میلیــارد ریــال )حدود  هــزار میلیارد ریال( تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج پرداخت کرد. همچنین این موسســه در 
راســتای بســط و گســترش ازدواج  جوانان، مرداد ماه به مبلغ 
۲۴۰میلیارد و ۲۰۰میلیون ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
به جوانان پرداخت کرده بود. متقاضیان می توانند با افتتاح حساب 
قرض الحسنه پس انداز در موسسه اعتباری ملل و برخورداری از 
اجر معنوی، امکان اختصاص مبالغ جمع آوری شــده را از سوی 
این موسسه در اموری چون رفع نیازهای ضروری، تهیه جهیزیه، 

ازدواج، درمان بیماری و امور عام المنفعه فراهم کنند.

بابک نگاهداری سرپرست مرکز 
پژوهش های مجلس شد

سرپرست مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
از سوی محمدباقر قالیباف منصوب شد.

بــه گــزارش خانه ملت ، بابک نگاهداری، رئیس حوزه 
ریاست مجلس و عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران، طی حکمی از ســوی محمدباقر قالیباف با حفظ 
ســمت، به سرپرستی مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی منصوب شد.  نگاهداری فارغ التحصیل دکترای 
تخصصــی بیوتکنولوژی پزشــکی و دکتــرای حرفه ای 
پزشکی از دانشگاه علوم پزشکی تهران بوده و همچنین 
دارای مدرک کارشناســی ارشــد مطالعات فرهنگی از 
دانشگاه علامه طباطبایی است و در سوابق اجرایی خود 
معاونت نظارت و راهبری شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
دبیر نقشــه جامع علمی کشــور، معاونت پژوهشی کل 
دانشگاه آزاد اسلامی، دبیر کمیته کشوری تأیید صلاحیت 
رؤسای دانشگاه ها، ریاست دانشگاه علوم پزشکی دانشگاه 
آزاد و ریاســت مرکز مطالعات و برنامه ریزی شــهر تهران 
را دارد. گفتنی است علیرضا زاکانی رئیس پیشین مرکز 
پژوهش های مجلس از سوی شورای شهر تهران به عنوان 

شهردار تهران انتخاب شده است. 

دیپلماسی دفاعی و صادرات محصولات 
دفاعی از مهم ترین اولویت های وزارت 

دفاع است
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه در 
تولید واکســن کرونا به عنــوان یکی از اولویت های اصلی 
کشور به موفقیت های خوبی دست یافته ایم، گفت: تولید 
واکسن فخرا به مراحل پایانی خود رسیده است و در آینده 
بسیار نزدیک به تولید انبوه خواهد رسید. به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح، 
سرتیپ محمدرضا قرایی آشتیانی در محل وزارت دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مسلح حضور یافت. امیر آشتیانی در 
بدو ورود به محل ستاد وزارت دفاع در محل یادمان شهدای 
گمنام این وزارتخانه حضور یافت و بعد از قرائت فاتحه ای 
برای شــهدای گمنام، با وزیر ســابق دفاع، معاونین وزارت 
دفاع ومدیران عامل سازمان های این وزارتخانه دیدار کرد. 
وی  ســپس با حضور در جمع خبرنگاران ضمن تقدیر و 
تشــکر از اقدامات ارزشــمند امیر حاتمی در ۴ سال اخیر 
گفت: ســرتیپ حاتمی در این چند ســال به برنامه های 
زیادی جامه عمل پوشاند و من هم ادامه دهنده راه ایشان 
خواهم بود. قرایی آشتیانی همچنین با تبریک هفته دولت 
به دولتمردان دســت اندرکاران جمهوری اسلامی افزود: 
شایســته ســالاری، توانمندی و مبارزه با فســاد یکی از 
اولویت های اصلی مســئولان این دولت اســت و به جد هم 
دنبال خواهد شد. وی با بیان اینکه یکی از مأموریت های 
اصلــی وزارت دفــاع تقویــت تــوان رزم از طریق ارتقای 
سامانه های دفاعی در برابر تهدیدات سخت و نیمه سخت 
اســت، خاطرنشــان کرد: مجموعه وزارت دفاع در ۴ سال 
گذشــته دســتاوردهای خوبی کسب کرده و ما هم تلاش 
می کنیم در همه حوزه ها به ویژه در بحث تحقیقات اهتمام 
مضاعف داشــته باشــیم و محصولات جدیدی را طراحی، 

تولید و عرضه کنیم.

وزیر دفاع: واکسن فخرابه مراحل پایانی تولید 
رسیده است

وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح یکی دیگر از 
اولویت های وزارت دفاع را بهره گیری جدی از ظرفیت های 
بخش دولتی، خصوصی و شــرکت های دانش بنیان عنوان 
کــرد و گفــت: هم در بحث اســتفاده از این ظرفیت های 
ارزشمند و هم در موضوع انتقال فناوری به مجموعه های 
کشــور نهایت تلاش خود را به کار خواهیم گرفت. قرایی 
آشــتیانی دیپلماسی دفاعی، سلامت و مهندسی دفاعی، 
توجه ویژه به معیشت کارکنان و اعضای وابسته، صادرات 
محصولات دفاعی و بهره گیری از ســرمایه های انســانی 
ارزشــمند به عنــوان ذخایر اســتراتژیک را از مهمترین 
اولویت های وزارت دفاع برشمرد و افزود: از طریق ارتباط 
و تعامل تنگاتنگ وزارت دفاع با مجموعه نیروهای مسلح، 
نیازها می بایست دقیقا و متناسب با خواست آنها شناسایی 

و در این حوزه به جهش چند برابری دست یافت.
وی با بیان اینکه در بحث تولید واکسن کرونا به عنوان 
یکــی از اولویت های اصلی کشــور به موفقیت های خوبی 
دســت یافته ایم، عنوان کرد: مرحله تولید واکسن فخرا به 
مراحل پایانی خود رسیده است و ان شاءالله در آینده بسیار 

نزدیک به تولید انبوه خواهد رسید.

 تشکیل نخستین جلسه سران قوا 
در دوره جدید

خبر  شرایط امروز کشور شایسته ملت بزرگ ایران نیستخبر
 و حتما باید تغییر کند

 رئیس جمهور با بیان اینکه شرایط امروز 
کشــور شایســته ملت بزرگ ایران نیست و 
حتما باید این شــرایط تغییر کند، گفت: در 
برخی حوزه ها عقب ماندگی های جدی داریم 
که باید با کار و تلاش شــبانه روزی جبران 
شود. حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در 
نخستین جلسه دولت سیزدهم، با بیان اینکه 
مردم باید عدالت در امور و پیشرفت را احساس 
کند، اظهار داشت: خدمتگزاران به مردم در 
دولــت بایــد همه تلاش خــود را برای حل 
مشکلات مردم بکار گیرند و در این راه شب 

و روز نداشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه امروز بهترین ملاک 
بــرای عدالــت اجرای قانون اســت، گفت: 
قانونمــداری باید به عنوان یک اصل در نظر 
گرفته شود و اینکه آیا قانونمداری با انقلابی 

گری می سازد باید گفت بله.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه در نظام 
ولایت فقیه هیچ بن بستی نداریم، گفت: ما 
نباید گرفتار دیوان سالاری و پیچیدگی های 
اداری شــویم، انتظار مردم از دولت مســئله 

مهم و جدی مبارزه با فساد است.
شرایط کنونی کشور نیازمند برنامه و زنان 
و مردان با اراده ای اســت که در مسیر تغییر 
وضع موجود نقش آفرینی کرده و گشــایش 
ایجــاد کنند. وی بــا تبریک به وزیران که با 
آرای قابل توجهی اعتماد نمایندگان مجلس 
را کسب کرده اند، اظهار داشت: این مسئولیت 
امانتی اســت که مردم بر عهده من و شــما 
ســپرده اند و شکر این نعمت آن است که در 
مســیر رضای خدا و رفع مشــکلات مردم و 
کشــور از آن اســتفاده کنیم و شــب و روز 
نشناسیم و نیروهای خوب و ارزشمند را برای 
غلبه بر مشکلات بکار بگیریم ، وزرا باید منافذ 
فســادخیز را شناســایی و تلاش کنند که 
بســترهای فســادزا را اصلاح کنند تا هر روز 
شاهد یک مشکل و مساله جدیدی در کشور 

به ویژه در حوزه اقتصادی نباشیم.

در مســیر مبارزه با بسترهای فسادزا باید 
نسبت به حوزه های اقتصادی به ویژه بخش 
صدور مجوز و امتیازها حساسیت ویژه داشت 
و ســازوکار و مقرراتی وجود داشته باشد که 
مشکلی ایجاد نشود. در این مسیر پیام هشت 
ماده ای مقام معظم رهبری در ســال ۸۰ که 
به خوبی وظایف قوا و دســتگاههای نظارتی 
را در اصلاح بسترهای فسادزا ترسیم کردند 

را پیش روی خود داریم.
 مبارزه با فســاد و رانت از جمله مســائل 
بســیار مهمی است که به مردم وعده داده ام 
تا حتما در روزهای آغاز دولت به دولتمردان 
تاکید کنم لذا حتما باید مبارزه با رانت و فساد 
و اصلاح زمینه های فساد در دستگاه ها مورد 
توجه جدی قرار بگیرد. از دیگر موارد مهمی 
که به مردم وعده دادیم ساخت یک میلیون 
واحد مسکونی در سال است که از وزیر مسکن 
و شهرسازی می خواهم با حساسیت و جدیت 
این موضوع را دنبال کند تا این وعده تحقق 
یابد. او با تاکید بر اینکه باید دولت صادق الوعد 
باشیم، اظهار داشت: وعده هایی که به مردم 
دادیــم جنبه رســانه ای و تبلیغاتی ندارد و 
امیــدوارم با تــلاش شــبانه روزی به تمام 
وعده های خود عمل کنیم. وی اســتفاده از 
تجربیات و عبرت های دولت های پیشــین را 
حائز اهمیت دانست و گفت: باید از تجربیات 
و عبرت هــای دولت های گذشــته در حوزه 

مسائل اقتصادی، سیاست خارجی و داخلی، 
درس بگیریم و اســتفاده از این عبرت ها به 
نحوی باشــد که مشــکلات و تجربیاتی که 
پیشینیان داشتند را دوباره تکرار نکنیم چرا 
که انسان از یک سوراخ دو بار گزیده نمی شود.

نباید ســراغ آنچه باعث ناکارآمدی شده 
اســت برویم و در مقابل باید آنچه کشــور و 
انقلاب را کامیاب کرده را با همه وجود دنبال 
کنیم. رئیس جمهور کرونا را مســاله اهم در 
کنار مســائل مهم کشــور دانست و ضرورت 
همکاری همه دستگاهها برای غلبه بر آن را 
مــورد تاکید قرار داد و گفت: ضمن قدردانی 
از همه تلاش های انجام شــده معتقدم آنچه 
تاکنون انجام شده لازم بوده اما کافی نیست 
و باید بتوانیم در مدت کوتاهی واکسیناسیون 

و سلامت مردم را تضمین کنیم.
درخصــوص ویــروس کرونا حتما باید از 
موضع انفعال به موضع پیش بینی و پیشگیری 
و غالب شدن بر شرایط حرکت کنیم. در این 
زمینه وزارت بهداشت و درمان باید اقدامات 
متفاوت و تحولی انجام دهد. وی با اشاره به 
اقدامات انجام شده در زمینه واردات واکسن 
و افزایش تولید واکسن داخلی اظهار داشت: 
وزیــر خارجــه باید رایزنی هــای لازم برای 
افزایش واردات واکسن را با جدیت پیگیری 
کند.  درمبارزه با کرونا بخش رسانه ای و اقناع 
افکار عمومی از اهمیت زیادی برخوردار است 

به ویژه در شرایطی که در آستانه بازگشایی 
مــدارس قرار داریم باید اقدامات ویژه ای در 

این زمینه انجام بگیرد.
او در بخش دیگری از سخنان خود اهمیت 
مهــار گرانــی و تورم را مورد تاکید قرار داد و 
گفت: امروز این موضوع از مسائل بسیار مهم 
و اولویت دار کشور است و مردم انتظار دارند 
که در این زمینه آرام ننشــینیم و باورم این 
اســت که به رغم تحریم و کرونا می توانیم به 
لطف خدا و کمک و مشارکت مردم گام های 

مناسبی در این مسیر برداریم.
 امروز مردم از آمادگی خوبی برای کمک 
به دولت برخوردار هستند لذا وزراء با نگاه به 
مشــارکت های مردم و اســتفاده از نظرات 
اســاتید و نخبگان در حوزه مسئولیت خود، 
یک حرکت جمعی برای برون رفت از شرایط 

فعلی ایجاد کنند.
رئیــس جمهور وزرا را بــه تهیه گزارش 
شــناخت از وضعیت موجود وزارتخانه خود 
فرا خواند و گفت: باید در این گزارش شناخت 
وضعیت موجود دستگاه، کاملا ترسیم شود 
و معلوم گردد روزی که کار را در آن دستگاه 
آغاز کردید چه شــرایط و وضعیتی داشــته 
است. وی تشــکیل جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی و شورای عالی هماهنگی قوای سه 
گانه را مورد تاکید قرار داد و گفت: شــورای 
عالی هماهنگی قــوا از جمله ظرفیت هایی 
است که مقام معظم رهبری ایجاد کردند تا 
بن بســتی در کارها وجود نداشــته باشد و 
امیدواریم در این شورا با دبیری دکتر محسن 
رضایی مســائل و موضوعات مهم اقتصادی 

مورد چاره اندیشی قرار گیرد.
 امــروز باید همانند اوایل پیروزی انقلاب 
اسلامی با روحیه جهادی و بسیجی کارها را 
دنبــال کنیم و به برخی ها که فکر می کنند 
نمی توان در زمان کوتاهی کارها را به سامان 
رسانید، ثابت کنیم که می توان حتی در زمان 

کوتاه نیز اقدامات موثری انجام داد. / ایرنا

ســید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی با 
حضور در دفتر رئیس دستگاه قضا، با حجت الاسلام محسنی 
اژه ای دیدار کرد. به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه رئیس 
دستگاه قضا در این دیدار با تبریک آغاز به کار دولت سیزدهم 
همزمان با هفته دولت و رأی اعتماد قاطع نمایندگان ملت 
بــه وزیر اقتصــاد و دیگر وزرای کابینه دولت مردمی گفت: 
مــا، هــم برای توفیق دولت دعا می کنیم و هم کمک فکری 
و عملی خواهیم کرد. اژه ای با استماع برنامه های وزیر اقتصاد 
در جهت بهبود شــرایط اقتصادی کشــور و معیشت مردم، 
ابراز امیدواری کرد با تحقق این شعارها و برنامه ها و همت 
و تلاش مضاعف مسئولان، وضع موجود به نفع مردم تغییر 
کند. رئیس قوه قضائیه با بیان این که امروز کشــور در یک 
جنــگ اقتصــادی قرار دارد، گفت: باید متناســب با جنگ 
اقتصادی که دشمن علیه ملت ایران به راه انداخته از سربازان 
در میدان حمایت شــود و دســتگاه قضا سربازان این عرصه 
را تنها نمی گذارد. محسنی اژه ای با اعلام آمادگی قوه قضائیه 

برای کمک به دولت در جهت رفع موانع اصلی اقتصاد پویا، 
رونق سرمایه گذاری و تولید در کشور و مبارزه با بسترها و 
گلوگاه هــای فســاد که مصادیق آن از ســوی قوه قضائیه 
شناسایی و به دولت اعلام شده، تأکید کرد: بسترهای ایجاد 
فســاد در دســتگاه های اجرایی برای ما روشن است و برای 

رفع آن با دولت همکاری می کنیم.
احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد و دارایی نیز در این دیدار 
بــا تقدیر از حمایت های دســتگاه قضا از برنامه های دولت 
سیزدهم در جهت تغییر و تحول در وضع موجود، خواستار 
افزایــش همفکــری و همــکاری قــوا در جهت تســهیل 
خدمت رسانی دستگاه های اجرایی به مردم و افزایش اعتماد 
و رضایت مندی عمومی به عنوان سرمایه اصلی نظام اسلامی 
شد. وی همچنین با تقدیر از اقدامات دستگاه قضا در جهت 
رفع موانع تولید و رونق آن و همچنین دستورات اخیر رئیس 
قوه قضائیه برای تسهیل روند سرمایه گذاری در کشور، این 
اقدامات را در بهبود شرایط اقتصادی و معیشتی مردم مؤثر 

دانست.  وزیر امور اقتصاد و دارایی گزارشی نیز از برنامه های 
ایــن وزارتخانــه برای کنترل و تنظیم بازار و تأمین نیازهای 
اساسی مردم با همکاری دیگر بخش های مربوطه در دولت 
ارائه کرد و خواستار حمایت و مساعدت دستگاه قضا از این 

اقدامات شد.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با بیان 
اینکــه امروز پدافند هوایی ایران در ســطح 
منطقــه حــرف اول را می زنــد، گفــت: از 
ســامانه هایی برخورداریم که قادر به انهدام 
اهــداف در مســافت بــالای ۲۰۰ کیلومتر 

هستند.
امیر سرتیپ صباحی  فرد فرمانده نیروی 
پدافنــد هوایی ارتش ، در نشســت خبری 
چهاردهمین سالروز تشکیل این نیرو که در 
ســازمان جهاد خودکفایــی نیروی پدافند 
هوایی برگزار شد، اظهار داشت: امروز سالروز 
تشکیل نیروی پدافند هوایی ارتش است که 
در شهریور ۱۳۸۷ برابر تدبیر فرمانده معظم 
کل قوا ایجاد شد.  بعد از تشکیل نیروی پدافند 
هوایی، توانســتیم به دستاورد های شگرفی 
دست پیدا کنیم و توانمندی ها و تجهیزاتی 
را که در لبه تجهیزات روز دنیاست در سطح 

این نیرو ایجاد کرده ایم.
 امروز پدافند هوایی ایران در سطح منطقه 
حرف اول را می زند و در سطح دنیا نیز حرف 
برای گفتن دارد. دشمنان ما این توانمندی ها 

را می دانند که همین دانستن سبب شده تا 
در ادبیات و رفتارشان تغییر ایجاد شود و این 

به خاطر قدرت مطلق پدافند هوایی است.
امیر صباحی فرد خاطرنشان کرد: پدافند 
هوایــی طبــق فرمان رهبــر معظم انقلاب 
اسلامی، اولویت اول نیرو های مسلح است و 
ایشــان در حوزه اهمیت پدافند هوایی ۶۰۰ 

کلام نورانی را بیان کرده اند.
پدافند هوایی کشورمان امروز به مرحله ای 
از توان رزم رســیده اســت که هیچ نیازی به 
کشــور های دیگر ندارد و ما امروز به حمدالله 
هیچ گونه گلوگاهی برای ســاخت تجهیزات 
پدافنــدی در کشــور نداریــم. مــا کلمه 
»می توانیم« را به »توانستیم« تبدیل کردیم 
و علی رغــم همــه محدودیت ها، تهدید ها و 
تحریم های ظالمانه که بعد از پیروزی انقلاب 
اســلامی، دشمنان برای ما ایجاد کردند، ما 
ایــن تهدید ها را به فرصت تبدیل کرده ایم و 
ثمره آن امروز دستیابی ایران به قدرت بالای 

پدافند هوایی در سطح منطقه شده است.
 پدافند هوایی روز به روز در حال توســعه 

اســت و با ســرعت به جلو می رود و در آن از 
تجهیزات صد درصد بومی استفاده می شود؛ 
امــروز در ســطح پدافند هوایی کشــور ما، 
مســئله ای به نام ندیدن وجــود ندارد و هر 
پرنــده ای با هر نوع کاربردی را ما می توانیم 
کشف و شناسایی و در صورت صلاحدید آن 
را منهــدم کنیــم. امــروز از ســامانه هایی 
برخورداریــم که قادر به انهــدام اهداف در 
مسافت بالای ۲۰۰ کیلومتر هستند و با توان 
بالایــی که در حوزه پدافنــد هوایی داریم، 
می توانیــم تمامی تحرکات دشــمنان را در 
پایگاه های خودشان و در خانه های خودشان 

رصد کنیم.
دشمنان می دانند که اگر تصمیم نابخردانه 
بگیرند و به خط قرمز های ما نزدیک شــوند، 
با شکست ســنگین و مفتضحانه ای مواجه 
خواهند شد و ما این را در دوران دفاع مقدس 

ثابت کرده ایم.
وی بــا بیــان اینکه ۸۷ پروژه در این چند 
روزه افتتــاح کرده ایم، گفــت: از امروز رادار 
بومــی »مراقب« مأموریت خود را آغاز کرده 

و به رصد آسمان کشور می پردازد؛ همچنین 
۱۰ پروژه ورزشی و ۱۸ پروژه در حوزه محیط 
زیست، ۳۵ پروژه عمرانی و زیرساختی مهم 
مانند گازرســانی و... افتتاح کرده ایم، شش 
پروژه نیز در بحث فرماندهی و کنترل افتتاح 

شده است.
 امروز شــش پروژه در حــوزه تجهیزات 
دفاعی پیشرفته افتتاح می شود که تنها چهار 
پروژه آن قابل رسانه ای شدن است. او پروژه 
»البرز« را یکی از افتخارات ایران دانســت و 
گفت: رادار سه بعدی آرایه فازی البرز با هدف 
رهگیری و آشکارســازی اهداف هوایی برد 
بلند با سطح مقطع راداری پایین و پنهان کار 
تولید شــده اســت. حداکثر برد راداری این 
سامانه ۴۵۰ کیلومتر بوده و قادر است اهداف 
در ارتفاع پســت را نیز شناســایی کند. رادار 
البــرز همچنیــن قادر اســت ۳۰۰ هدف را 
به صورت همزمان رهگیری کند. وی سامانه 
»برهان« را ســامانه ای برای مدیریت میدان 
نبــرد دانســت و گفت: برهــان یک مرکز 
فرماندهی و کنترل تسلیحات در برد و ارتفاع 

کم است و به عنوان آخرین رده فرماندهی در 
دفاع نقطه ای شبکه فرماندهی و کنترل دفاع 
هوایی محســوب می شود؛ ما با ساخت این 
تجهیزات هیمنه استکبار جهانی را شکستیم. 
سامانه برهان پس از دریافت و تجزیه و تحلیل 
اطلاعــات از کلیــه منابــع، آن هــا را برای 
تصمیم گیــری در حداقــل زمان ممکن در 
اختیار رده های بالای فرماندهی قرار می دهد 
تــا تصمیمات لازم جهت اجرای مأموریت و 

انهدام هدف ابلاغ شود. 
برهان با قابلیت کشــف و پردازش مؤثری 
کــه دارد، امکان درگیــری، انهدام و فریب 
اهداف هوایی را میسر می سازد؛ همچنین با 
ترکیــب داده های دریافتی از ســامانه های 
الکترواپتیکــی بــا داده هــای دریافتــی از 
ســامانه های راداری، ایــن اطلاعــات را به 
سامانه های موشکی ارسال می کند. سامانه 
برهان علاوه بر توانایی فعالیت کشــف هدف 
در حالت پســیو )غیرفعــال( توانایی صدور 
 دســتور مقابله با اخــلال الکترونیک را نیز 

دارد. / صدا و سیما

انهدام هواگرد های متجاوز در فاصله 2۰۰ کیلومتری

www.etebar.net

 دستگاه قضا سربازان عرصه تولید را تنها نمی گذارد



وضعیتفرزنداناناث
درقانون
تامیناجتماعی

اطلاعیه هیات مدیره شستا در خصوص دلایل 
برکناری مدیرعامل سابق؛

خودداری از انجام تعهدات پرداخت 
حقوق بازنشستگان دلیل عزل رضوانی فر

به گزارش شستا رسانه به دنبال برکناری محمد رضوانی فر، 
مدیرعامل برکنار شده شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی 
)شســتا(، هیات مدیره این شــرکت، طــی اطلاعیه ای، دلیل 
تصمیم اش درخصوص برکناری نامبرده را جلوگیری از انجام 
تعهدات شستا برای پرداخت حقوق بازنشستگان و مستمری 

بگیران سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد.
مدیرعامل ســابق شستا به رغم تاکیدات وزیراسبق تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی از انجام تعهدات شستا برای پرداخت حقوق 
بازنشستگان خودداری کرده و اکنون برای فرار از این واقعیت 
تلخ، مدعی اعمال فشــار برای دریافت رانت؟ از ســوی سازمان 

تامین اجتماعی است.
بر اساس مصوبه هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی مقرر 
می شــود از تیرماه ســال جاری ماهیانه مبلغ ۲۲۰۰ میلیارد 
تومان نقدینگی مورد نیاز و ضروری ســازمان تامین اجتماعی 
پرداخت شود، از آنجایی که مدیرعامل سابق شستا در نشست 
مزبور پرداخت این مبلغ را از مردادماه پیشــنهاد و قابل انجام 
می دانست در این خصوص با اعمال ملاحظه وی تصمیم گیری 

می شود.
توافقات صورت گرفته طی ابلاغیه شــماره ۵۰۵۱۱ مورخ 
۱۴۰۰.۳.۲۵ وزیر و رئیس هیات امناء، به صورت رسمی با قید 
زمان بندی مشــخص برای اجرا به سازمان، بانک رفاه کارگران 
و شستا ابلاغ می شود. با گذشت ۲ ماه و علیرغم تذاکرات متعدد 
به مدیرعامل شستا نه تنها در هفته اول حتی تا پایان نیمه اول 
مرداد نیز که مقرر بود کل تعهدات شستا ایفاء شود، حتی یک 
ریال هم در قبال واگذاری سهام یا سایر روش های تامین مالی 
یادشده، به سازمان پرداخت نمی گردد.   وزیراسبق تعاون کار 
و رفاه اجتماعی برای حل مشکل پرداخت حقوق بازنشستگان 
در محل دفتر خود نشستی برگزار می  کند اما مدیرعامل سابق 
شستا از حضور در نشست امتناع ورزیده و حتی معاون یا نماینده 

خود را برای شرکت در آن نمی فرستد.
پیرو هماهنگی هیات مدیره ســازمان با مدیرعامل ســابق 
شستا، تصمیمات الحاقی توسط هیات مدیره مصوب و به شستا 
ابلاغ می شــود، در این مورد نیز به رغم توافق به عمل آمده با 
شســتا در اتخاذ تصمیمات جدید)براساس هماهنگی قبلی(، 

دوباره به تعهدات خود عمل نمی کند.
 وزیر اســبق تعاون،کار و رفاه اجتماعی، ناگزیر مســئولین 
مربوطه را به نشســت دیگری دعوت می کند تا بلکه پرداخت 
حقوق بازنشستگان در مهلت مقرر انجام شود، ولی مدیرعامل 
شستا دوباره، در نشست حضور نیافته و نماینده ای هم به جلسه 
نمی فرستد. مذاکرات متعددی با مدیرعامل سابق شستا انجام 
می شود اما وی اعلام می کند صرفاً چنانچه تامین مالی از طریق 
شستا با محاسبه سود بانکی متعارف به شرکت پرداخت شود، 
به تعهدات خود عمل می کند، بر همین اســاس، هیات مدیره 
ســازمان تامین اجتماعی)مجمع عمومی شستا( بلافاصله به 
موجب مصوبه ای با این پیشــنهاد مدیرعامل شســتا موافقت و 
مراتــب را بــه وی ابلاغ می کند. با وجــود تاکیدات مکرر همه 
مســئولین، وی از انجام تعهدات شســتا برای پرداخت حقوق 
بازنشســتگان در لحظات پایانی و موقعیت حساس کنونی سر 

باز می زند.
 در این چارچوب، پس از تخلفات متعدد و استنکاف از اجرای 
دستورات هیات مدیره سازمان مجمع عمومی و مالک حدود 
۹۰ درصد شســتا، به درخواســت سازمان تامین اجتماعی به 
عنوان ســهام دار عمده، روز شــنبه مورخ ۱۴۰۰.۵.۳۰ هیات 
مدیره شستا در نشستی وی را برکنار و سیدضیاءالدین شجاعی 
برهان عضو هیات مدیره شستا که سابقه معاونت چند وزارتخانه 
را در کارنامه خود دارد، به سرپرستی شستا منصوب می کند، 
این مصوبه به تصویب هیات مدیره ســازمان تامین اجتماعی 

مجمع عمومی شستا و سایر ارکان ذیربط نیز می رسد.
طبق بودجه ســنواتی مصوب هیات امنا برای سال ۱۴۰۰، 
کل منابع مورد نیاز سازمان تامین اجتماعی برای انجام تعهدات 
بیمه ای و درمانی، حدود ۲۷۰ هزار میلیارد تومان پیش بینی و 
مصوب شــده اســت که سهم شستا در تامین این منابع با اخذ 
نظر شستا در زمان تدوین و تصویب بودجه از محل سود سهام 
ســازمان در شســتا، معادل ۱۴ هزار و ششصد میلیارد تومان 
یعنی حدود ۵ درصد منابع مورد نیاز ســازمان در ســال ۱۴۰۰ 
است. به عبارت دیگر، ماهیانه ۱۲۱۶ میلیارد تومان آن )معادل 
حدود ۵ درصد( از محل تعهدات شستا تامین می شود که البته 
وقتی پرداخت این ســهم ۵درصدی چند ماه به تعویق بیافتد 
یک چالش مهم در پرداخت حقوق بازنشســتگان و مستمری 
بگیران سازمان تامین اجتماعی ایجاد می کند، که به هیچ وجه 

خصوصاً در شرایط کنونی قابل گذشت نبوده و نیست.

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو  
این در حالی اســت که خودروســاز به دلیل تبعات 
اجتماعی، نمی تواند نیروی انســانی را تعدیل کند یا 
تنهــا می تواند بهره وری را با کاهش ضایعات تا حدی 
افزایــش بدهد و نتایج چنین اقداماتی، با هزینه های 
بالایی که تورم به خودروســاز تحمیل کرده اســت، 

فاصله دارد.
من هم معتقدم خودرو به نســبت رشد هزینه های 
تولید، گران نشد. در سال ۹۱ ناگهان نرخ ارز ۳برابر 
شــد و قیمت نهاده های داخلی چندبرابر رشــد کرد. 
در این وضعیت، به خودروساز گفته شد قیمت را در 
حد مشخصی ثابت نگه دارد. قیمت گذاری دستوری 
خودرو یک روش عوام فریبانه است تا به مردم بگویند 
که قیمت این کالا پایین نگه داشــته شــده است. اما 

بــا ایــن کار در واقع قیمت خودرو را افزایش دادند.
وظیفه شورای رقابت جلوگیری از تشکیل انحصار 
توســط افرادی اســت که چند شرکت را می خرند و 
آن هــا را بــا یکدیگر جوینت و انحصار ایجاد می کنند 
تا حاشــیه سود خود را بالا ببرند. باید پرسید انحصار 
صنعت خودرو که شــورای رقابت در ایران از آن نام 
می برد، چطور انحصاری اســت که نه سرمایه گذار از 
آن ســود می برد و نه تولیدکننده و توســعه ای نیز در 

آن اتفاق نمی افتد.
شورای رقابت با تعیین قیمت خودرو جلوی جذب 
سرمایه خارجی و داخلی را به سمت تولید می گیرد. 
چراکه هیچ ســرمایه گذاری حاضر نیست طرح خود 
را براســاس بازار بنویســد اما قیمت فروش را دولت 
تعییــن کنــد. باید بپذیریم در شــرایط تحریم قرار 
داریــم. در ســری اول تحریم ها کــه همچنان رنو در 
ایــران مانده بود و با ما همکاری می کرد، درخصوص 
خــودرو مگان مجبور شــد با مــا قطع همکاری کند. 
زیرا کیت کنترل فرمان این محصول در کشور آمریکا 
ساخته و به جهان عرضه می شد. به همین دلیل توان 
حفظ رابطه با خودروساز فرانسوی را نداشتیم. تمام 
این مشــکلات برای خودروسازان هزینه تراشی هایی 
داشــت که امــروز به صورت زیان انباشــته گریبان 
خودروســاز را گرفته است. شورای رقابت وظیفه ای 
دارد و به تنهایی مقصر کل مشــکلات صنعت خودرو 
نیســت، اما با زنجیره ای از تصمیمات اشــتباه برای 

صنعت خودرو بحران به وجود آورده اســت.

روح الله عباســپور عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شــورای اســلامی در آیین بهره برداری از یک 
جایگاه پمپ بنزین در بویبن زهرا افرود: این ســرمایه 
گذاری از ســوی بخش خصوصی و با همکاری سرمایه 

گذاران خارجی انجام می شود.
این طرح صنعتی با ۵ هزار میلیارد تومان در شهرک 

صنعتی حکیمیه یا برلیان اجرا خواهد شد.
 این ســرمایه گذاری منجر به ســاخت کارخانجات 
خودروهای هیبریدی و برقی در بویین زهرا خواهد شد 
و به توســعه اقتصادی و رونق اشــتغال در این منطقه 

کمک زیادی خواهد کرد.
این سرمایه گذاری با خود اشتغالزایی مستقیم برای 

۲ هزار نفر را به همراه خواهد داشت.
او در ادامه از مسئولان استانی خواست تا با همکاری 
با سرمایه گذار این طرح موجب اجرای زودتر این طرح 

شوند.
وی همچنین بر تقویت ســازوکارهای مناسب برای 
تقویت شــهرداری ها در مسیر خودکفایی تاکید کرد و 
اظهار داشــت: باید تلاش کنیم تا وابســتگی شهرداری 

ها به دولت کاهش یابد. /  ایرنا
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

ناهید حیدری مدیرکل امور مستمری های سازمان تامین اجتماعی گفت: سهم مستمری پرداختی فرزندان اناث از حقوق بازنشستگی پدر در قانون تامین اجتماعی کاهش نیافته است.  
در ماده ۸۳ قانون تامین اجتماعی، قانون گذار برای هر یک از بازماندگان واجد شرایط بیمه شده یا مستمری بگیر متوفی به جهت مشخص شدن میزان مستمری مربوطه، سهام تعیین 
کرده  است. بر این اساس همسر بیمه شده متوفی ۵۰ درصد و هریک از فرزندان واجد شرایط )اعم از دختر و پسر( از ۲۵ درصد مزایای مستمری مربوطه برخوردارند و درصورتی 
که پدر و مادر را از دست داده باشند، میزان مستمری آنان دوبرابر خواهد شد. همچنین سهم هریک از والدین تحت تکفل بیمه شده متوفی معادل ۲۰ درصد میزان مستمری مربوطه 
است و در هر حال بازماندگان بیمه شده از ۱۰۰درصد مستمری بازماندگان متوفی استفاده خواهند کرد ، او با ذکر مثالی به تشریح این موضوع پرداخت و گفت: فرض کنید بازنشسته ای 
۶ میلیون تومان مستمری دریافت می کند و دارای یک همسر و دو فرزند واجد شرایط قانونی است. درصورت فوت بازنشسته مذکور ۵۰ درصد سهم مستمری مربوطه )مبلغ سه 

میلیون تومان( به همسر و ۲۵ درصد سهم مستمری مذکور به هریک از فرزندان واجدشرایط )هر یک به مبلغ یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان( پرداخت خواهد شد. / روابط عمومی 

  خودروسازان نیازمند دسترسی
 به اینترنت جهانی است

کارخانه خودروهای هیبریدی در بویین 
زهرا احداث می شود

یادداشت

خبر

آبان امسال از سوی شرکت دانش بنیان جتکو ایران خودرو رونمایی می شود

نخستین نمونه شبکه برق و الکترونیک خودروی ساخت داخل در ایران خودرو
با برنامه ریزی های صورت گرفته و حمایت مدیرعامل 
گروه صنعتی ایران خودرو، اوایل آبان امسال، نخستین 
نمونه شبکه الکتریکال، شبکه داده و نوُد مرکزی خودرو 
)BCM( که براساس استاندارد آتوسار )Autosar( و 
ایزو ۲۶۲۶۲ طراحی  و نمونه سازی شده است، بر روی 
خودروی دنا پلاس توربو نصب و رونمایی خواهد شد.

 ایکوپــرس- مدیرعامل شــرکت دانش بنیان جتکو 
ایران خودرو در این باره گفت: نخســتین بار اســت که 
این سیســتم به صورت کامل در داخل کشــور و توسط 
نخبگان داخلی طراحی و داخلی سازی می شود. داوود 

خســروی، افــزود: سیســتم مذکور علاوه بر شــبکه 
الکتریکال بدنه، دروازه هوشــمند ارتباط با ســایر زیر 
سیستم های الکترونیکی خودرو و از جمله ECU است. 
مدیریــت اطلاعات و هماهنگی تمام مصرف کنندگان 
الکترونیکی خودرو توسط این سیستم صورت می گیرد. 
مدیرعامل شــرکت جتکو همچنین بیان کرد: طراحی 
کامل شــبکه برق و الکترونیک با مشارکت شرکت های 
خارجی صورت گرفته است که با انجام این پروژه، تمام 
دانش طراحی در کشور بومی خواهد شد. وی، ویژگی ها 
و دســتاوردهای بارز این پروژه را اتکا بر استانداردهای 

روز دنیــا در طراحــی الکترونیک خودرو، ایجاد ایمنی 
بالاتر سرنشینان، کاهش قیمت نهایی، کاهش وابستگی 
به خارج از کشور و سهولت توسعه در محصولات مختلف 
دانســت. به گفته خســروی، این سیســتم در ابتدا و به 
عنوان نمونه اولیه، بر روی خودروی دنا پلاس توربو قرار 
خواهد گرفت و با انجام آزمون های مرتبط، ظرف چند 
مــاه آینــده بــه مرحله تولید انبوه خواهد رســید. این 
محصول با اعمال تغییرات اندکی، قابلیت اســتفاده در 
 تمامــی خودروهــای تولیــدی ایــران خــودرو ر

خواهد داشت.

پس از انتشــار تصاویری از نحوه نگهداری چند 
وانت۱۵۱ در پارکینگ و نسبت دادن آنها به دپوی 
محصولات توســط ســایپا، این گروه خودروسازی 
توضیحاتی منتشر و اعلام کرد که این تصاویر متعلق 
 به حدود ســه ســال پیش بوده که مجدداً بازنشــر 

شده است.
به گزارش سایپانیوز، به تازگی تصاویری قدیمی، 
نامفهــوم و مخــدوش با موضــوع وضعیت پارک  و 
نگهداشــت خودروهای ناقــص در فضای مجازی 
منتشــر شده که متعلق به حدود سه سال پیش در 
پارکینگ های شرکت بن رو ساوه از زیرمجموعه های 

گروه خودروسازی سایپا است.
متاســفانه نحوه بازنشر این تصاویر و توصیف ها 
و تعبیرهای منتشــر شــده به همراه آن به صورت 
مشکوک و تخریبی به گونه ای است که این تصور 
را در ذهن مخاطب ایجاد می کند که تصاویر مربوط 
به شــرایط فعلی اســت. لازم به توضیح اســت که 
محصول وانت۱۵۱ به عنوان مناســب ترین خودرو 
جهــت انجــام حمل و نقل درون شــهری و با تیراژ 

مناسب از سوی گروه خودروسازی سایپا تولید می 
شــود، به گونه ای که به دلیل عرضه بیش از تعداد 
متقاضیان، این خودرو در آخرین طرح پیش فروش 
محصولات ســایپا با مجوز کمیته خودرو از شمول 
قرعه کشی خارج شد. نکته حائز اهمیت اینکه پس 
از استقرار تیم فعلی مدیریتی در گروه سایپا از اواخر 
ســال ۹۷ تاکنون وضعیت نگهداشــت خودروها به 
صورت جدی و مستمر پیگیری شده و کل محوطه 
و زمین این پارکینگ نیز ماه ها پیش مورد بازسازی 

و مناسب سازی قرار گرفته است.
از همین رو در حال حاضر خودروهای انبارشده 
در پارکینگ بن رو ساوه در شرایط مطلوب قرار دارد 
و وضعیت آن به صورت مســتمر توســط تیم های 

اعزامی معاونت کیفیت، بازرسی و رصد می شود.

واکنش سایپا به بازنشر یک عکس سه ساله!

به گزارش سازمان بورس و اوراق بهادار، محمدعلی دهقان دهنوی رییس سازمان بورس و اوراق بهادار به مسایل مطرح شده در جلسه 
شورای عالی بورس که با حضور »احسان خاندوزی«، وزیر امور اقتصادی و دارایی برگزار شد، اشاره کرد و افزود: در این جلسه مصوب شد 
تا از این پس و طبق این مصوبه ســهامی که در مکانیســم عرضه اولیه توســط دولت در بورس عرضه می شــود، توســط صندوق توسعه بازار 
بازارگردانی شود. تا قبل از این، این عرضه ها بازارگردان نداشتند اما در این جلسه تصویب شد تا ضمن اختصاص سهمیه ای از عرضه های 
اولیه دولت به صندوق توســعه بازار، این صندوق متعهد شــود که تا یکســال تعهدات بازارگردانی ســهام عرضه اولیه دولت را برعهده بگیرد ، 
اولین جلســه ای بود که با حضور وزیر جدید اقتصاد برگزار شــد و در جریان آن ضمن معارفه اعضای شــورا و بیان دغدغه آنها در مورد بازار 

سرمایه طبق روال جلسات شورای عالی بورس، گزارشی نیز از وضعیت بازار ارائه و نظرات اعضای شورا در خصوص آن بیان شد.

درراســتای انجام عملیات اکتشــافی در پهنه ســنگان، تعداد پنج فقره پروانه اکتشــافی برای محدوده های مجتمع ســنگان، توسط 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان رضوی صادر شــد.  به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، مجموع پروانه های اکتشــافی صادر 
شده مجتمع فوق از ابتدای سال جاری تاکنون به ۹ فقره رسیده است و عملیات اکتشاف مرحله شناسایی و پی جویی در دو محدوده 
آغاز و برای ســایر محدوده ها نیز به زودی آغاز خواهد شــد. اکتشــاف در ۴ محدوده ســنگان این محدوده ها در شهرســتان های تربت 
جام، تایباد، باخرز و زاوه قراردارد. این گزارش می افزاید، همچنین مراحل اخذ ۱۰ فقره پروانه اکتشــاف دیگر از محدوده های پهنه 
ســنگان نیز در دســتور کار واحد اکتشــاف مجتمع ســنگان قرار دارد. امید می رود، انجام عملیات اکتشافی در محدوده های مورد نظر، 

منجر به کشــف ذخایر جدید شود.

سهامعرضهشدهتوسطدولتدربازار،بازارگردانیمیشود صدور۵پروانهاکتشافیدرمحدودههایسنگان

دو شــرکت خودرو سازی ســایپا و ایران خودرو و 
همچنین تعدادی از شرکت های قطعه سازی تولیدات 
خود را در دو نمایشــگاه بین المللی اتومکانیگا و اینتر 

اتو مســکو به نمایش گذاشتند.
شــرکت ایران خــودرو و ســایپا و تولیدکنندگان 
منتخب کشــورمان با حضور در نمایشگاه بین المللی 
اینتراتو و نمایشــگاه جنبی اتومکانیکا در مسکو که تا 
دیــروز برپــا بود جدیدتریــن تولیدات خــود را در 
بخش هــای مختلــف قطعه ســازی از جملــه، بدنه، 
رادیاتور، میلنگ، سرســیلندر به نمایش گذاشتند.در 
نمایشــگاه بین المللی اتومبیل روســیه موســوم به 
»اینتراتو« شرکت ایران خودرو محصولات خودرویی 
خود را به نمایش گذاشــت و با ارائه خودروهای »دنا 

پــلاس«، »راناپلاس« و »تارا« در این نمایشــگاه در 
حضور بازدیدکنندگان خودنمایی کرد.

 در نمایشگاه اتومکانیکا بیش از هزار و ۴۰۰ شرکت 
از حدود ۴۰ کشــور حضور داشــتند.در همین زمینه 
کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران در بازدید 
از غرفه ایران خودرو در نمایشگاه مسکو، گفت: برخی 
از خودروهای ما که در این نمایشــگاه عرضه شده اند؛ 
بــا پشــتکاری قوی، ادامه حضور مســتمر در بازار و 
خدمات پس از فروش قابلیت حضور در بازار خودروی 
روســیه با ســلایق متفاوت را دارند. ضمن اینکه در 
تولید مشــترک و قطعه سازی هم شرکت های ایرانی 
مــی تواننــد نقش آفرین باشــند. وی با بیــان اینکه 
جمهوری اســلامی ایران تــلاش دارد در کنار روابط 

خوب سیاســی، فنی و نظامی با روســیه حوزه های 
فرهنگی و اقتصادی را نیز فعال کند، ادامه داد: حضور 
شــرکت های خودرویی ایران در بازار روسیه می تواند 
فرصت بسیار خوبی در این مورد باشد و خودروسازی 
ما می تواند با تطابق خود با بازار روسیه و حضور مستمر 
و ارائه خدمات پس از فروش در تقویت روابط اقتصادی 
و ارزآوری بــرای کشــورمان موثــر باشــد. در جهت 
دیپلماســی اقتصادی شرکت های خودروسازی نیز با 
توجــه بــه پیچیدگی های بازار خودروی روســیه و 
پشــتکار قوی و مســتمر می توانند در این مورد نقش 
مهمی ایفا کنند و ســفارت جمهوری اســلامی ایران 
نیز تسهیل کننده حضور آنها در بازار خودروی مسکو 

خواهد بود.  / ایرنا 

حضور خودروسازی ایران در نمایشگاه مسکو

برخی کاربران با ثبت ســوژه ای با عنوان »خواســتار 
کاهــش قیمــت خودرو و توزیع عادلانه آن هســتیم« 

خواستار پیگیری این موضوع شدند.
در این مورد رضا شیوا رئیس شورای رقابت در پاسخ 
به این ســوال که  پس از پایان ۶ ماه از افزایش قیمت 
خودرو مجدد شــاهد تغییر قیمت در کارخانه خواهیم 
بود یا خیر؟ گفت: ۶ ماه از آخرین افزایش قیمت خودرو 
در اردیبهشت ماه گذشته و در حال حاضر همان افزایش 
۸ درصدی روی محصولات اعمال شده است و قیمت ها 

تا پایان شهریورماه تغییری نخواهد کرد. 
شورای رقابت در پایان شهریورماه نامه ای تحت عنوان 
 درخواســت تورم بخشــی بــه بانک مرکزی ارســال 
خواهد کرد. او با بیان اینکه شــورای رقابت در خصوص 
افزایــش قیمــت خودرو در آینده تصمیم گیری خواهد 
کرد، گفت: در حال حاضر زمان گرانی مجدد خودروها 
مشخص نیست. در پایان شهریور بانک مرکزی اطلاعات 
مربوط به تورم بخشی را جمع آوری می کند و آن را به 
شورا ارسال خواهد کرد. این پروسه زمانی احتمالا ۲ تا 
۳ هفته زمان می برد و تغییر قیمت بعد از شهریور اعلام 
می شود. وی با اشاره به مصوبه ای که اخیرا شورای رقابت 
در مورد خودروهای پیش فروش شــده داشــته است، 
گفــت: خودروســازان دیگر به هیچ دلیــل نمی توانند 
خودرویی را که قیمت آن مشخص نشده باشد را پیش 
فروش کنند. او  در مورد ابلاغیه جدید این شورا در باره 

شــرایط پیش فروش خودروســازان، گفت: در تاریخ ۶ 
شهریور ماه ۱۴۰۰ شورای رقابت ابلاغیه ای منتشر کرد 
مبنی بر اینکه اگر خودروســازی بخواهد پیش فروش 
خودرو داشــته باشــد، باید قیمت آن خودرو مشخص 
باشد. به طور مثال اگر قیمت خودرو ۱۰۰ میلیون تومان 
باشــد و متقاضی ۵۰ میلیون تومان مبلغ علی الحساب 
پرداخت کرده باشد، این پیش پرداخت ۵۰ درصد سهم 
خودرو خواهد بود.  اگر احتمالا در آینده تورمی شــامل 
حال خودروها شود، فقط ۵۰ درصدی که مالک نیست 

را شامل می شود و ۵۰ درصد دیگر شامل تورم نمی شود. 
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه قیمت گذاری 
خودروهای مونتاژی بر عهده شورای رقابت است یا خیر؟ 
گفت: بحث تعیین قیمت خودروهای مونتاژ فعلا بر عهده 
شــورای رقابت نیست. تعداد و تولید شرکت های مونتاژ 
خودرو کم اســت و فعلا بحث قیمت گذاری برای آنها 
مطرح نیســت. معمولا برای خودروهایی دستور العمل 
صــادر می کنیم که تولید انبوه دارند و مورد اســتقبال 

عامه مردم است.  /  فارس 

تصمیم گیری در مورد قیمت خودرو؛ پس از شهریور 

خودروسازان حق فروش با قیمت نامشخص را ندارند
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مثبتشد

هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی میراشرفی  رئیس  کل گمرک ایران ،آمار تجارت خارجی کشور در پنج ماهه ابتدایی سال جاری را اعلام و بیان کرد: خوشبختانه تراز تجاری کشور در این مدت معادل یک میلیارد دلار مثبت شده است ، در پنج ماهه 
اول سال جاری به میزان ۱۶.۶ میلیارد دلار واردات صورت گرفته که بیش از ۲۰درصد از نظر ارزش رشد کرده است و معادل ۱۷.۶ میلیارد دلار نیز صادرات داشته ایم که از لحاظ ارزش رشد ۶۲ درصدی داشته است. 
این آمار از تجارت خارجی حاکی از آن است که هم آثار تحریم و هم آثار شیوع ویروس کرونا به حداقل رسیده است و امیدوارم این روند ادامه پیدا کند. گفتنی است، تراز تجاری که در بعضی از منابع از آن به »صادرات 
خالص« یاد می شود، تفاوت بین ارزش پولی واردات و مقدار صادرات خروجی در طی یک دوره معین است. در واقع تراز تجاری معیار نسبت بین واردات و صادرات یک کشور است. از این رو، تراز تجاری یکی از مؤلفه های 
مهم در سنجش توانمندی کشورها در تامین درآمدهای ارزی است تا بتوانند با جذب درآمد بیشتر هزینه های توسعه زیرساختی خود را تامین کنند و از درآمد ارزی برای سرمایه گذاری در تکنولوژی های جدید و توسعه 
اقتصادی استفاده کنند. به گزارش ایبِنا، تراز تجاری نتیجه خالص صادرات یک جامعه است که در آن، مانده یا تراز مثبت، بیانگر صادرات بیشتر و مانده یا تراز منفی، بیانگر واردات بیشتر خواهد بود. در این تعریف، مقدار 
مثبت )در صورتی که صادرات بیش از واردات باشد( به نام »مازاد تجاری« مشخص و مقدار منفی به نام »کسری تجاری« یا »شکاف تجاری« شناخته می شود.در واقع تراز تجاری یکی از مهم ترین مسائل اقتصادی کشورها 
است. سیاستگذاران اقتصادی سعی می کنند که تراز تجاری در حالت تعادل قرار داشته باشد. البته باید در نظر داشت که منفی بودن تراز تجاری به تعریفی که مراکز آماری از صادرات غیر نفتی دارند، بستگی دارد./ ایسنا

رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: تا پایان امســال، 
حــدود ۳۰ طرح در بخش معدن و صنایع معدنی سراســر 
کشــور افتتاح می شود.  به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، 
وجیــه ا... جعفــری ضمن گرامیداشــت هفته دولت و یاد و 
خاطره شهدای والامقام دولت به ویژه رجایی و باهنر اظهار 
داشــت: پیش بینی شــده تا پایان اسفند، طرح های توسعه 
ای مختلفی در حوزه فولاد، مس، سرب و روی، نفلین، طلا، 
آنتیمــوان، فروکروم، زیرســاختی و غیــره به بهره برداری 
برســند. مجموع ســرمایه گذاری این طرح ها، به مرز دو 
میلیارد دلار )۱.۹۱۶ میلیارد دلار( می رســد و برای بیش 
از ۴۷۰۰ نفر اشــتغال مســتقیم ایجاد می کند. همچنین با 
احتســاب اشتغال غیرمستقیم این طرح ها، تا پایان امسال 

بیش از ۱۸هزار و ۶۰۰ شغل ایجاد خواهد شد.
جزئیات طرح های افتتاحی سال 1400

وی با اشاره به جزئیات طرح های قابل افتتاح تا پایان سال 
۱۴۰۰ تصریح کرد: از جمله این طرح ها، واحد احیای مستقیم 
قائنات، واحد بریکت ســازی فولاد شــادگان، کنسانتره فولاد 
شرق کاوه، فاز نخست تجهیز معدن و احداث کارخانه سرب و 
روی مهدی آباد، معدن مس ایجو و فاز ۳ کنسانتره گهر زمین 
است. بخش دیگری از طرح های مذکور، کارخانه طلای هیرد، 
تولید کاغذ از سنگ الیگودرز، طرح تولید سیلیکومتال، تجهیز 
معدن، توسعه معدن سرچشمه، راه اندازی ۳ پست اسکله بندر 
پارسیان، کارخانه فلوتاسیون مس سرچشمه، کلاف فولادی 

چادرملو، معدن طلای دره اشکی و تولید کود فسفاته است.
طرح های دیگری در بخش های فروکروم، آهک هیدراته 
و زیرساختی )تامین آب، برق، جاده، تسهیل صادرات و غیره( 

تا پایان امسال افتتاح می شوند.

بررسی درآمدهای دولت نشـان دهنده این واقعیت است که 
دولت به نفت به عنــوان یک منبع سهل الوصول اتکاء داشته و 
سهم درآمدهای نفتی در کل درآمدهای دولت ، به خوبی بیانگر 
این مهم بوده است، اتکاء به درآمدهای حاصل از صادرات ناپایدار 

نفت همواره با دو مسأله مهم مواجه بوده است : 
۱ - بالا رفتن میزان وابستگی کشور به در آمد نفت 

۲ - عدم کارایی لازم در استفاده ازاین درآمد.
درواقع از بررسی دریافتها و پرداختهای دولت چنین استنتاج 
می شود که هرگاه درآمدهای نفتی افزایش یافته اند ، هزینه های 
دولت نیز بالا رفته و در نتیجه ، نیاز بیشتری به درآمدها به وجود 

آمده است .
پدیده نامطلوب دیگر در مسیر اتکاء به درآمدهای نفتی، عدم 
توفیق دولت در تحقق هدف مصرف درآمد نفت برای ســرمایه 
گذاری کارآ بوده است . همچنین این معضل سبب گردیده تا هرگونه 
افزایشی که در درآمدهای نفتی ایجاد می شده ، صرف تأمین هزینه 
های جاری گردد ، لذا ســهم بودجه عمرانی از درآمدهای مزبور 
کاهش یافته و آهنگ توسعه ظرفیتهای تولید و زیربنایی را کند 

ساخته است .
مسئله مهم دیگر ، از بررسی سهم منابع مالیاتی مشخص می 
گردد . در ابتدا باید اشاره گردد که مالیات و درآمد مالیاتی در اکثر 

کشورهای جهان از سه نظر مورد توجه قرار می گیرد : 
۱ - درآمد برای تأمین هزینه خدمات دولتی

۲ - وســیله و ابزاری جهت حرکت به ســوی قســط و عدالت 
اجتماعی 

 ۳ - نهایتا ابزار مهم سیاستگذاری اقتصادی 
مورد اول قبلا مورد بحث قرار گرفته است .در این خصوص نقش 
مالیات به عنوان ابزاری جهت برقراری قسط و عدالت اقتصادی ، 
می باید به تصاعدی بودن نرخهای مالیاتی اشاره نمود ویژگی مزبور 
ســبب می گردد تاطبقات مرفه جامعه به دلیل اینکه از خدمات 
عمومی استفاده بیشتری می نمایند لذا درتأمین هزینه های آن 
نقش بیشتری ایفا خواهند نمود و یا به عبارتی ، بار مالیاتی بیشتری  
را به دوش می کشند . ویژگی دیگر استفاده از سیاستهای مالیاتی 
جهت بهبود بخشیدن به اوضاع اقتصادی می باشد، به طوری که 
اگر این کار به طرز صحیح صورت پذیرد می تواند در رونق بخشیدن 

به توسعه اقتصادی ، نقش بسزایی ایفا نماید .

تحول گرایی، امیدآفرینی و رونق تولید، 
انتظار اول مردم از دولت سیزدهم

هادی نباتی نژاد-مدیر روابط عمومی شــرکت 
فولاد مبارکه

هفتــه دولــت، یادآور ازخودگذشــتگی و وفاداری 
شهیدان والامقام رجایی و باهنر، دو تن از یاران انقلاب 
اســلامی ایران اســت که جان خود را فدای خدمت به 
اســلام، میهــن عزیز و این مــردم کردند و این  ایام به 
شایســتگی روز و هفتــه »دولــت« به عنــوان نمــاد 

خدمت گزاری به ملت نام گذاری شــده است.
نهــاد دولت از ابتدای شــکل گیری در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی با فراز و نشیب هایی مواجه بوده، اما 
شــکل گیری، قــوام و دوام آن در دوره هــای متعــدد 
روزبه روز  تعالی یافته و ســازمان یافته تر، منســجم تر و 

هدفمندتر به ارائه خدمت به مردم پرداخته اســت.
در تمام این ســال ها و به ویژه ســال های اول انقلاب 
اسلامی، دوران جنگ هشت ساله و دفاع مقدس و سایر 
ادوار، دولت ها با همت و حماسه آفرینی مردان بزرگی 
همچون شــهیدان رجایی و باهنر، در مقابل زورگویی 
و زیاده خواهی و ظلم و تحریم دولت های غربی، حماسه 
آفریدند و همواره در راه خدمت به میهن و مردم شریف 
این مرزوبوم و تعالی، عزت و سرافرازی ایران اسلامی، 
با اصالت، شــرافت، سلامت و صداقت خود زمینه های 
رشــد و پیشرفت، اســتقلال، آزادی، امنیت و آرامش 
نســبی را در جامعــه حاکم کردنــد. در تمامی تغییر و 
تحولات دولت جمهوری اسلامی ایران، مردم به عنوان 
صاحبــان اصلی و ولی نعمتان این انقلاب، نقش اصلی 
انتخاب نمایندگان خود در دولت را بر عهده داشــتند 
و برگزاری ســیزده دوره انتخابات ریاســت جمهوری، 
دوازده دوره انتخابات مجلس شــورای اســلامی، پنج 
دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری و شــش دوره 
انتخابات شــوراهای اســلامی شهر و روستا، مؤید این 
مطلب است که مردم سالاری دینی در نظام جمهوری 
اســلامی، قوام یافته و نقش مردم و مشــارکت آنان در 
تعیین سرنوشــت خود مشــهود اســت و دولت و سایر 
نهادهــای منتخــب مردم به عنوان نماد دموکراســی 
حقیقی در ایران اسلامی ظهور و قوام یافته اند. برگزاری 
پرشــور ســیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری، در 
شــرایطی که ایران اســلامی زیر شدیدترین فشارهای 
نظام اســتکبار جهانی قرار داشــت و همین فشــارها 
مشــکلات اقتصادی و معیشتی بســیاری برای مردم 
ایجاد کرده بود، مشــارکت مردم در این انتخابات و در 
نهایت انتخاب آیت الله رئیســی به ریاســت جمهوری 
اسلامی ایران، بار دیگر مردم سالاری دینی، علاقه مردم 
به مشــارکت در تعیین سرنوشت خود و ارادت آنان به 
آرمان های انقلاب اســلامی را نشان  داد و پیام روشنی 
به دولت های ظالم و زورگوی جهانی بود که این ملت 
همچنان بر راه خود استوار است. تقارن هفته دولت و 
استقرار دولت سیزدهم و انتخاب کابینه محترم دولت 
از ســوی نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی، 
نویدبخش اراده و همت دولت مردان در ساختن ایران 
اســلامی و رفع مشــکلات مردم بــر مبنای وحدت و 

همدلی است.
 امید است دولت سیزدهم که دولتی انقلابی، جوان 
و بااراده است، بتواند با الگو قرار دادن مشی امام خمینی 
)ره( و نصب العین ســاختن فرمایشــات و دغدغه های 
رهبــر معظم انقلاب اســلامی و دنباله روی از ســیره 
شــهیدان والامقام دولت و نظام اســلامی، با تلاش و 
همــت مضاعــف و پیگیــری مســتمر مطالبــات و 
خواســته های به حــق مردم در بخش هــای مختلف و 
اهمیت قائل شدن برای مسئله تولید به عنوان سرفصل 
اصلی رفع موانع و مشــکلات کشــور در ابعاد مختلف و 
پشــتیبانی از تولیدکننــدگان بــزرگ و کوچک و رفع 
موانــع موجود بر ســر راه تولید، زمینــه امیدآفرینی، 
تحول گرایــی و در نهایت تثبیت جایگاه و منزلت نظام 

جمهوری اســلامی در گام دوم انقلاب را فراهم آورد.

برنامه افتتاح 3۰ طرح معدن و صنایع 
معدنی تا پایان 14۰۰

یادداشت خبر

ادامهسرمقاله

وزارت صنعت، معدن و تجارت در دولت سیزدهم پیشران 
حکمرانی هوشمند خواهد شد

ســید رضــا فاطمی امین در نشســت 
سراســری مدیران ارشــد وزارت صمت در 
دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه های 
این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این مطلب، 
افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط 
با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر کند 
و از بنــگاه داری بــه ســمت حکمرانــی و 
سیاســتگذاری برویم تا چتر حمایتی بر سر 

این بخش باشیم.

4 اولویت مهم برای تحقق حکمرانی 
بخش صمت

وی در ادامــه بــه چهار موضــوع برای 
حکمرانی بخــش صنعت، معدن و تجارت 
اشــاره کــرد و گفت: تعییــن اولویت ها و 
مشــخص کردن آنهــا در زیرمجموعه ها، 
تنظیم گــری، تســهیلگری و نظارت چهار 
عامل هســتند که اگر پیاده شوند به سمت 

حکمرانی خواهیم رفت.

باید شرایطی فراهم شود تا کسب و 
کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص 
تنظیم گری، گفت: باید شرایطی فراهم شود 
تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گری وقتی 
مســیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به 

سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد.

هم راستا شدن منافع کسب و  کارها با 
منافع جامعه ضرورت دارد

 تمــام هنــر ما باید این باشــد که منافع 
کســب و کارهــا را با منافع کلان کشــور 
همراستا نماییم تا منافع کل جامعه تامین 
شود. وی همچنین تاکید کرد: روان سازی 
و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم 
است که با اولویت گذاری باید انجام گیرد.

وی در خصــوص این اولویت گذاری ها 
بیــان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی 
اقتصادی ما باید افزایش یابد و صادرات باید 
صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، 
آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت 

گذاری می باشد.

ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی 
فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها

او با بیان اینکه کل امورات در سه دسته 

فرآیندها)که استمرار دارند(، پروژه ها )که 
خروجی دارنــد( و اقدامات جاری خلاصه 
می شــود، گفت: در حد امکان فعالیت ها 
در قالب فرایندها و پروژه ها ســاماندهی و 
ســازماندهی می شــوند تا نظم مدیریتی 

ایجاد گردد.
تجمیــع ۴۰ برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر 
صمت قبلی با ۳۶ پروژه ارائه شده به مجلس
وی با اشاره به اینکه ۴۰ برنامه عملیاتی 
تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ 
کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: 
این چهل برنامه با ۳۶ پروژه که در روز رای 
اعتمــاد بــه مجلس ارائه شــده اســت، 
همپوشــانی دارد و باید تجمیع گردند و به 
نسخه نهایی تبدیل شود و هر سه ماه یکبار 

گزارش آنها به مجلس ارائه شود.
بــرای هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب 
می شــود تا قابل پیگیری باشــد. پروژه ها 
زمان، شــروع، پایان و پایش دارند که این 
پروژه ها تا پایان شــهریورماه فعال خواهند 
شــد. فاطمی امین همچنین در خصوص 
موضوع ســوم  مباحث خــود ادامه داد: دو 
رویکــرد وظیفــه گــرا و فراینــد گرا در 
ســازماندهی فعالیــت ها وجــود دارد که 
ســاختار وزارت صمت وظیفه گراست اما 
بــرای محیط هــای انعطــاف پذیری این 

رویکرد کارایی ندارد.
اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی 
هســتیم باید به سمت سازماندهی فعالیت 
ها به صــورت فرآیند گرایی برویم، تعیین 
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر 
برای ارتباط و رضایت مخاطب با اســتفاده 
از پنجره های واحد باید با مسئولیت همان 
دفتــر انجــام گیرد و حتــی اگر موضوعی 
مســتقیم به اختیارات یــک دفتر مربوط 
نیســت اما همان دفتر مســئول پیگیری 

خواهــد بود. دفاتر تخصصی با این نگاه که 
تمام کارهای مرتبط با خود را باید پاسخگو 
باشند، جلو خواهند رفت. پیش نویس ایجاد 
یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شــد تا 
مســیر شــفاف گردد. فاطمی امین گفت: 
برنامه ریزی، اولویت گذاری، توانمندسازی، 
تنظیــم بــازار، صادرات و واردات، ســتاد 
تسهیل، تولید و دیگر امورات مربوط به یک 
حــوزه در آن حــوزه با اختیار انجام خواهد 
شــد. در دولت ســیزدهم وزارت صمت در 
حکمرانی هوشــمند باید پیشــرو باشد که 
ظرفیــت های این مهم وجود دارد و امکان 
پذیر است. وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه 
در ســامانه جامــع تجــارت داده هــای 
فرایندهای کســب و کار را رصد می کنیم 
اما در این نوع نگاه ما میدان صنعت، معدن 

و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 
او به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان 
چهارمین محور ســخنان خود اشاره کرد و 
گفــت: اضافه شــدن دو میلیون شــغل و 
افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش 
سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد.

برای ۴۵۰ شهرســتان برنامه عملیاتی 
باید داشــته باشیم که چالشها و مشکلات 
آن را رصد و متناســب با آنها هدف گذاری 
انجــام و شــاخص های پروژه هــا در کنار 
شــاخص های فرایندها مــلاک عمل واقع 
شــود که این موضوع مشــارکت همگان را 
می طلبــد. وزیر صمت تصریــح کرد: این 
برنامه با مشــورت نمایندگان مجلس جلو 
خواهــد، نمایندگان دغدغــه حوزه های 
انتخابــی خــود را دارنــد و ما بــه عنوان 
نماینــدگان مردم به آنها نــگاه می کنیم. 
همسو شدن انرژی ما با نمایندگان در این 
راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود 
و هر ســه ماه یکبار پایش و گزارش خواهد 

شد. وی گفت: همسو شدن انرژی و متعاقب 
آن توزیــع عادلانه منابــع و ثروتها  در این 
مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور برای آینده 

ریل گذاری خواهد شد.
وزیر صمت موضوع پنجم ســخنان خود 
را موضــوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار 
محور اصلی و شــاخص داریــم؛ پروژه ها، 
فرآیندها، آمایش سرزمینی و سایر اقدامات 
کــه برای برخی پایش به صورت ســه ماه 
یکبار برای برخی ماهانه، فصلی و ســالانه 
انجام خواهد شد و تمام سعی خود را خواهم 
داشــت تا در تمام جلســات پایش شرکت 
کنــم .   دفاتــر تخصصی، ســتاد وزارت ، 
ســازمانهای صمت استان ها بصورت مداوم 
و منظم پایش خواهند شد و موضوع پایش 

برای من بسیار مهم خواهد بود.
مدیــران مجموعه صمت باید از چالش 
های آینده بر آوردهای لازم را داشته باشند 
وی همچنیــن در خصوص پایش یادآوری 
کرد: پایش گذشــته نگر و آینده نگر داریم 
و مدیــران مجمــوع وزارت صمــت باید از 
چالش های چند ماه آینده بر آوردهای لازم 
را داشــته باشند. انشالله پایش را از مهرماه 
با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه 
مــاه آینــده تکمیل خواهد شــد. گزارش 
وضعیــت کنونی بخــش صنعت، معدن و 
تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارســال 
می شــود. او  بــا بیان اینکــه باید باید برای 
تحقق چشم انداز ۱۴۰۴ تلاش کنیم گفت: 
تحقــق این برنامه راهبــردی امکان پذیر 
اســت، ما میتوانیم و ظرفیتهای لازم را هم 
داریــم، اگــر نیت خود را خالص کنیم خدا 
هم کمــک می کند.وضعیــت موجود نیز 
ناراحت کننده است که باید همگان با تمام 
تــلاش برای عبور از ایــن وضعیت و ارتقا 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش 
کنیم. مســئولیت ما بسیار سنگین است، 
وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ 
اشــتغال، تولید، توســعه و معیشت مردم 
می باشــد، آگاهانه این مســئولیت را قبول 
کــرده و به ایــن وزارتخانه آمده ام. گفتنی 
اســت که در این نشســت مدیران ارشــد، 
مســئولان ســازمانهای صمت و شــرکت 
شهرکهای صنعتی استانها به بیان مهمترین 
دغدغه ها و نقطه نظرات خود در حوزه های 
مختلف پرداختند و برنامه های پیشنهادی 

وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت.

 مداخله دولت در قیمت گذاری تاکسی ها

سیدجعفر تشکری هاشمی عضو شورای اسلامی شهر تهران 
با بیان اینکه برای نوسازی ناوگان تاکسیرانی مداخله دولت در 
قیمت گذاری تاکسی ها لازم است، گفت: بخشی از ناوگان مترو 

به دلیل کمبود قطعه از خدمت رسانی خارج شده است.
وی درباره برنامه های اصلی کمیسیون حمل و نقل و عمران 
شورای ششم گفت: نگاه اصلی کمیسیون حمل و نقل در این دوره 
بر توسعه حمل و نقل عمومی خواهد بود تا وضعیت حمل و نقل 
عمومی را به سمت حمل و نقل انسان محوری که مورد پسند همه 
جوامع علمی  است تغییر دهیم. او با بیان اینکه در حوزه حمل و 

نقل عمومی تهران به سه بخش مترو، تاکسی و اتوبوس به طور 
همزمان باید پرداخته شود، عنوان کرد: اولویت بندی پرداختن به 
این سه مهم بخشی به صورت برنامه ریزی بر جذب ناوگان جدید 
و استفاده از منابعی است که به دلیل نقص متوقف شده است. وی 
با بیان اینکه حدود ۵۰ درصد از ناوگان تاکســیرانی ما به ســن 
فرسودگی رسیده است و باید با تمهیدات لازم و ایجاد نظام حمایتی 
بخشی از این ناوگان ترمیم شود، گفت: ما باید تاکسیرانان را ترغیب 
کنیم تا تاکســی های قابل تعمیری  را که کیفیت ســفر را پایین 
نمی آورند اسقاط نکنند و این تاکسی ها دوباره وارد مدار تاکسیرانی 

شوند. وی افزود: برای بقیه تاکسی هایی که قابل بازگشت به سیستم 
حمل و نقلی نیستند، هم باید به فکر ناوگان جایگزین باشیم. او 
قیمت بالای خودرو و عدم تمکن مالی رانندگان را از مسائل جدی 
این حوزه برای نوسازی ناوگان برشمرد و اظهار کرد: نیازمند اعطای 
کمک های بلاعوض و تســهیلات در این حوزه هســتیم و برای 
رسیدن به این مهم باید با خودروسازان وارد مذاکره شویم. وی 
ادامه داد: شاید لازم باشد با مداخله دولت روی قیمت تمام شده 
تاکســی ها اقدامی صورت گیرد. وی با اشــاره به اینکه در حوزه 
اتوبوسرانی نیز وضعیت مشابه تاکسیرانی است و بیش از ۷۰ درصد 
اتوبوس های بخش خصوصی به ســن فرســودگی رسیده اند و 
غیرفعال هستند، ابراز کرد: این در حالی است که در تهران حدود 
۶ هزار و ۵۰۰ اتوبوس فعال داشتیم و الان این تعداد به کمتر از 
۲ هزار اتوبوس رسیده است که نشان می دهد ما برای رسیدن به 
یک وضعیت مطلوب فاصله زیادی داریم.  بخش خصوصی با کمک 
خودروسازان داخلی باید بتواند بخشی از اتوبوس های فرسوده اش 
را بازسازی کند. این عضو شورای شهر با اشاره به اینکه در بخش 
ناوگان مترو هم همین سناریو دنبال می شود اما ایجاد خط جدید 
مترو حتما برای ما اولویت نخواهد داشت، ابراز کرد: مادامی که 
کسری ناوگانی که در انتظار بازآفرینی است دنبال نشود به سمت 
ایجاد خط جدید نمی رویم. وی با بیان اینکه بخشی از ناوگان مترو 
به دلیل کمبود قطعه از سرویس دهی خارج شده است، گفت: باید 

بتوانیم آنها را به شبکه خدمت رسانی بازگردانیم. / مهر 

علی خدامی مدیرکل امور مالی صندوق بازنشستگی کشوری از پرداخت نوبت سوم وام ضروری 
بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول خبر داد. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
صندوق بازنشستگی کشوری، وی  با اعلام این خبر گفت: با هماهنگی بانک عامل، سومین نوبت 
وام ضروری ۱۰میلیون تومانی بازنشستگان و وظیفه بگیران این صندوق  ۷شهریور ۱۴۰۰ به 
حساب ۲۳هزا رو ۶۵۰نفر از مشمولان واریز شد. ثبت نام اینترنتی این مرحله از وام ضروری به 
مبلغ ۱۰میلیون تومان در اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ به صورت اینترنتی انجام و ۱۲۹هزار و ۷۵۰نفر 

واجد شرایط دریافت این نوع تسهیلات شدند.

میرهادی رهگشای کارشناس اقتصادی با بیان اینکه بخش عمده ای از کالاهای وارداتی به کشور از مسیر مناطق آزاد وارد می شوند گفت: مناطق آزاد شرایط را برای کالاهای قاچاق تسهیل و تسریع کرده است ، رشد 
اقتصادی، افزایش تولیدات صادرات محور و رفع فقر و اشتغال زایی مهم ترین انتظارات از مناطق آزاد و ویژه است اما آنچه در سال های اخیر اتفاق افتاده با این اهداف فاصله زیادی داشته به طوری که این مناطق به دروازه ای 
برای واردات کالاها تبدیل شده اند. وی با اشاره به اینکه مناطق آزاد و نوع عملکرد آن ها در کشور فرار مالیاتی و روند قاچاق را خیلی تسریع کرده است، افزود: اگر کسی دنبال سوءاستفاده و قاچاق کالا باشد منطقه آزاد کار او 
را خیلی راحت کرده درصورتی که این مناطق باید جایگاهی برای رشد و سرمایه گذاری بخش تولید باشند. کالاهایی که وارد منطقه اصلی شده و ما آن را به اسم قاچاق می شناسیم چیزی نیست که بخواهد از راه های در رو و 
از یک منطقه کوچک وارد شود بلکه همین کالاهایی هستند که به صورت رسمی وارد کشور می شوند اما در آمار و به صورت قانونی ثبت نمی شوند،بخش عمده ای از کالاهای وارداتی به کشور از مسیر مناطق آزاد وارد سرزمین 
اصلی می شوند،ازآنجایی که مناطق آزاد برای توسعه سرمایه گذاری و صادرات ایجاد شده اند معافیت هایی گرفته اند که در این زمینه هم کارنامه روشنی از آنها نداریم. مناطق آزاد بیشتر از اینکه صادرات محور باشند واردکننده 

هستند بنابراین تراکنش های ریالی و گردش مالی در مناطق آزاد باید شفاف تر شده و از انبارها و کالاهای موجود در آن گزارش ارائه شود. تا زمانی که این اتفاق نیفتد شبهاتی هم در مورد این مناطق وجود دارد./ تسنیم 

واریزوامضروریبازنشستگانکشوری مناطقآزادشرایطورودکالایقاچاقراتسهیلکردهاست



ثبت۱۳میلیون
چکاز۶۹میلیون
برگهتوزیعشده
درسامانهصیاد

هفته نامه اقتصادی ایران
آمنه نادعلی زاده معاون اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی گفت: از ابتدای امسال ۶۹میلیون چک توزیع شده که ۱۳میلیون آنها در سامانه صیاد ثبت شده است. ۱۷درصد چک های توزیع شده از ابتدای 
امسال در سامانه صیاد ثبت شده اند و از این تعداد ۸۲درصد آنها در سامانه توسط گیرندگان تایید شدند. او با بیان اینکه روزانه بیش از دو هزار فقره چک در سامانه صیاد ثبت می شود، گفت: آمارها نشان 
می دهد که تعداد چک های برگشتی در چک های جدید نسبت به چک های قدیمی نصف شده؛ به گونه ای که میزان برگشتی چک های قدیمی تا پایان تیرماه ۷/ ۸درصد و در چک های جدید ۴درصد بود. 
وی درباره اســتعلام سوابق اعتباری صادرکننده چک تصریح کرد: در گذشته ســامانه پیامکی ۷۰۱۷۰۱ برای این منظور وجود داشت و در حال حاضر نیز دارندگان چک های جدید می توانند از درگاه بانکی 
اینترنت بانک یا موبایل بانک و پیامک موبایل های بانک مرکزی برای استفاده از سرویس استعلام استفاده کنند. قانون جدید چک در سال ۱۳۹۷ در مجلس شورای اسلامی با هدف کاهش آمار چک های 
برگشتی و بازگرداندن اعتماد به چک در بازار تصویب شد و پس از تعطیلات فروردین ماه ۱۴۰۰ چک های بنفش رنگ به متقاضیان تحویل داده شد. در چک های جدید شناسه یکتای ۱۶رقمی در سمت چپ 
بالای هر برگ چک دیده می شود و عبارت »کارسازی این چک منوط به ثبت صدور، دریافت و انتقال آن در سامانه صیاد است« نیز درج شده است. در قانون جدید، علاوه بر آنکه تمام چک ها باید در سامانه 

صیاد ثبت شوند، امکان صدور چک در وجه ذی نفع مشخص و وجه حامل نیز وجود ندارد. از سوی دیگر دارندگان چک برگشتی که سوءاثر نشده باشد، امکان صدور چک ندارند. / ایرنا
www.etebar.net
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اینستاگرام در یک پست وبلاگ اعلام کرد از این اطلاعات برای اطمینان از اینکه تجربه درست برای گروه سنی درست 
فراهم می شــود، استفاده خواهد کرد. این شرکت ماه گذشته اعلام کرده بود به صورت پیش فرض حساب کاربری 
کاربران پایین ۱۶ سال را در هنگام ایجاد شدن آنها در حالت خصوصی قرار می دهد. این اپلیکیشن اعلام کرد از کاربران 
زمانی که اینستاگرام را باز می کنند خواهد خواست تاریخ تولدشان را تایید کنند و اگر کاربر تاریخ تولدش را وارد نکند، 
چندین پیام نمایش داده خواهد شد و در نهایت از کاربران خواسته می شود برای امکان ادامه استفاده از این اپلیکیشن، 
تاریخ تولدشان را درج کنند. این تغییرات شامل کاربران اینستاگرام می شود که پیش از این تاریخ تولدشان را در این 
اپلیکیشــن وارد نکرده بودند. بر اساس گزارش رویترز، اینستاگرام اعلام کرد از این موضوع مطلع است که بعضی از 
کاربران ممکن است تاریخ تولد غیرواقعی را وارد کنند و سرگرم طراحی فناوری جدیدی برای رسیدگی به این مساله 
اســت. اینستاگرام مدتی است به دنبال ساخت نســخه ویژه ای برای کودکان زیر ۱۳ سال بوده و این امر با واکنش 
قانون گذاران آمریکایی همراه شده است. آنها خواستار صرف نظر فیس بوک - شرکت مادر این شبکه اجتماعی- از این 

اقدام هستند، زیرا این شرکت سابقه چندان روشنی در حفاظت از کودکان در پلت فرم هایش ندارد. / ایسنا 

الزامیشدن
درجتاریختولد
دراینستاگرام

اینستاگرام

بیمه ملت از امضای مناقصه امور بیمه ای سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و تبادل این قرارداد در جلسه ای مشترک 
با حضور اسماعیل دلفراز مدیرعامل بیمه ملت و داریوش امانی معاون وزیر راه و ریاست سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
خبر داد. معاون وزیر راه و ریاست سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای با اشاره به رضایت مندی بیمه گذاران بزرگ بیمه 
ملت ازجمله راه آهن جمهوری اسلامی ایران ابراز امیدواری کرد سازمان راهداری نیز بتواند خدمات شایسته ای را از بیمه ملت 
دریافت کند. مدیرعامل بیمه ملت نیز با اشاره به حضور بیمه ملت در سطح یک توانگری شرکت های بیمه و کسب نسبت 
بالای ۲۰۰ برای نهمین سال متوالی، ضمن ابراز خرسندی از حضور سازمان راهداری در جمع خانواده بزرگ بیمه گزاران 
بیمه ملت؛ بر لزوم ارائه خدمات شایسته به بیمه شدگان به عنوان رویکرد اصلی بیمه ملت تاکید کرد. براساس این گزارش، 
گستره قرارداد بیمه ای منعقدشده، در ۳۱ استان کشور و تعداد بیمه شدگان بیش از ۵۰ هزار نفر هستند. همچنین؛ در این 
جلسه، همتی معاون فنی بیمه های اشخاص و قربانی معاون بازاریابی و فروش بیمه ملت و جمعی از معاونان و مدیران کل 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای حضور داشتند. گفتنی است؛ بیمه ملت انواع خدمات بیمه ای را به کارکنان سازمان 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران، اعضای صندوق بازنشستگی کشوری، بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و... ارائه می دهد.

بیمهملت؛
برندهمناقصهاموربیمهای
سازمانراهداری

بیمه ملت

 در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و تکریم مستمری بگیران و بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی 
و دانشگاه های علوم پزشکی، طرح کرامت بانک رفاه کارگران تا پایان مرداد ماه سال ۱۴۰۱ بازنگری و تمدید شد.

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران؛ مســتمری بگیران و بازنشســتگان ســازمان تأمین اجتماعی و 
بازنشستگان دانشگاه های علوم پزشکی که حقوق خود را از بانک رفاه دریافت می کنند، می توانند برای تأمین 
اموال و خدمات مورد نیاز و  تعمیرات اساسی و بازسازی کامل واحدهای مسکونی خود حداکثر تا مبلغ یک میلیارد 
ریال تسهیلات از شعب بانک رفاه دریافت کنند.متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر به پورتال بانک 
به نشــانی www.refah-bank.ir مراجعه و یا با مرکز ارتباط با مشــتریان این بانک )فراد( به شــماره تلفن 
۸۵۲۵-۰۲۱ تماس بگیرند. ۵۹۴۱ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج بانک رفاه کارگران در مردادماه

  بانک رفاه کارگران در مرداد ماه سال جاری ۵۹۴۱ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه 
پرداخت کرد ، در راستای تحکیم بنیان خانواده و کمک به تشکیل آن، شعب سراسر کشور این بانک در مرداد 

ماه سال جاری ۶۹۰۵ فقره تسهیلات ازدواج و تهیه جهیزیه به مبلغ۵۹۴۱ میلیارد ریال پرداخت کردند. 

طرحکرامت
بانکرفاهکارگرانبازنگری
وتمدیدشد

بانک رفاه کارگران

دکتر »اردشیر سعدمحمدی«، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در پی کسب مدال نقره از سوی منصور پور میرزایی 
ورزشکار باشگاه مس رفسنجان در رقابت های پارالمپیکی توکیو ۲۰۲۱ پیام تبریکی صادر کرد. کسب مدال نقره مسابقات 
پارالمپیک توکیو از سوی منصور پورمیرزایی قهرمان و پهلوان شرکت ملی صنایع مس ایران و باشگاه فرهنگی ورزشی 
صنعت مس رفسنجان، موجب شادی و غرور مردم عزیز شهرستان رفسنجان و سخت کوشان صنعت مس شد. بدون 
شک، این افتخار ورزشی بی نظیر و به یادماندنی در تاریخ این خطه ثبت خواهد شد و فصل جدیدی برای درخشش جوانان 
پر انگیزه و بانشاط رفسنجان و استان کرمان در عرصه رقابت های بین المللی ورزش باز خواهد کرد. خرسندیم که به یمن 
بسترسازی های صورت گرفته از سوی صنعت بزرگ مس ایران در ورزش و فرهنگ استان کرمان و آذربایجان شرقی 
ورزشکاران این دو خطه نام ایران و ایرانیان را در جای جای جهان با افتخار زنده نگه می دارند و پرچم نظام مقدس جمهوری 
اسلامی را بر بام ورزش دنیا به اهتزار در می آورند. اینجانب کسب این مدال ارزشمند و غرورآفرین را به جناب آقای پور میرزایی 
و خانواده محترم شان و مردم عزیز شهرستان رفسنجان و خانواده بزرگ و پرافتخار و زحمتکش صنعت مس تبریک می گویم 

و از خداوند بزرگ تداوم موفقیت های ایشان و دیگر ورزشکاران صنعت مس را در عرصه های ملی و بین المللی خواستارم.

پیامتبریکمدیرعاملشرکت
مسدرپیموفقیتورزشکارِ
مسیدرتوکیو

اردشیر سعدمحمدی

آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور گفت: راه توسعه و تعالی اقتصادی کشور از بهبود 
فضای کسب وکار می گذرد که در اظهارات مسوولان عالی رتبه نظام نیز بر آن تاکید شده است.  امروز علاوه بر مشکلات 
عمومی بین المللی که شامل مواردی همچون پاندمی کرونا، کمبود تولید مواد اولیه، میکروچیپ ها، ریزتراشه ها و به طور 
اخص موارد تحمیلی از سوی جامعه بین المللی و استکبار جهانی علیه ایران همچون تحریم ها می شود، با یک سری مشکلات 
داخلی مواجهیم که به خودتحریمی یا تحریم داخلی تعبیر می شوند. به گفته این مقام صنفی، تنها راهکار خلاصی از تحریم های 
داخلی بهبود فضای کسب وکار است.  در این صنعت امروز شاهد عملکرد جزیره ای هستیم، به طوری که بین ارکان مختلف 
دولت و همچنین ارکان مختلف مجلس در سیاست های کلان صنعت خودرو اتفاق نظر وجود ندارد. باید در یک قالب 
سیاستگذاری مرکزی )به طور مثال کمیته ملی خودرو( که از همه ارکان تصمیم گیر و سیاستگذار در آن حضور داشته باشند، 
کمیته ای تشکیل دهیم و مصوبه های این کمیته نیز برای همه ارکان لازم الاجرا باشد، در این صورت می توان نقشه راه نجات 
صنعت خودرو را تدوین و در نهایت اجرایی کرد. همه باید از این برنامه توسعه یا نجات صنعت خودرو حمایت کنند و این کار 

فقط توسط وزارت صنعت، معدن تجارت یا دولت امکان پذیر نیست و همه ارکان باید به کمک بشتابند. / ایرنا

لزومبازنگری
نقشهراه
صنعتخودرو

انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان

وعده های دولت باید احصا و جدول زمان بندی آن تهیه شود
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور 
گفــت: وزرا باید جدول زمان بندی برای 
تحقــق وعده های خود تهیه کنند. مردم 
رئیس جمهور را به صدق می شناســند. 
رئیس جمهــور وعده هایی به مردم داده 
است، وزرا هم در کمیسیون های مجلس 
شــورای اســلامی قول هایــی داده اند. 
حداقل ۷ یا ۸ رئیس کمیســیون به من 
گفته اند قول های داده شده چه می شود؟ 
وی ادامــه داد: وعده های رئیس جمهور 
احصا شده است و باید ظرف زمانی تحقق 
این وعده ها مشخص شود. قول های وزرا 
هم باید احصا شود؛ هر وزیری وعده های 
خــود را احصــا کــرده و زمان بنــدی و 
جدول بندی کند تا ماهانه روند پیشرفت 
وعده هــا بررســی شــود. اگــر وزیــر 
راه و شهرســازی قرار است یک میلیون 
مسکن در سال بسازد، باید مشخص کند 
در هر ماه چه تعدادی مســکن ســاخته 
می شــود. باید در وزارتخانه ها مشخص 
شــود تولید به چه میزان انجام می شود؛ 
یعنی زمان بندی داشــته باشد و وزرا هم 
بایــد این زمان بندی را مشــخص کنند. 

تقویت ارزش پول ملی یکی از وعده هایی 
است که باید محقق شود. 

 
  تسهیل ترخیص کالای اساسی  

از گمرک 
مخبــر همچنیــن دربــاره وضعیت 
کالاهای اساســی کشــور گفت: با آنکه 
ذخیره کالاهای اساسی را در وضع بدی 
تحویــل گرفتیــم امــا در این مدت کم 
توانسته  ایم ذخیره کالاهای اساسی را به 
نقطه مطمئن برســانیم.  اقدامات خوبی 

انجام شــد و واردات خوبی داشــتیم و 
بعضــی کالاها که در بنادر بود، ترخیص 
و وارد کشــور شــد و امروز می توانم این 
خبــر خــوب را به مردم بدهم که ذخیره 
کالاهــای اساســی در کشــور به نقطه 
مطمئنی رسیده است.  در همین رابطه 
مدیر کل گمرک شــهید رجایی  با اشاره 
به اینکه  از ابتدای سال تقریبا ۲ میلیون 
تن کالای اساسی از گمرک شهید رجایی 
ترخیص شده است و تشریفات ترخیص 
بیش از ۶۰ هزار تن کالای اساسی دیگر 

از جمله گندم در جریان است،  گفت: این 
روند در روزهای پیش رو نیز با ســرعت 
بیشــتری در حال انجام اســت و به نظر 
می رســد در روزهای آتی بازار شــاهد 
تزریق حجم قابل توجهی از اقلام اساسی 
باشــد.  ابوالفضل اکبرپور در گفت و گو با 
تســنیم گفت: این اقلام عمدتا شــامل 
گنــدم، برنج، دانه های روغنی، شــکر، 
روغــن دارو و کود شــیمیایی مورد نیاز 
کشاورزان است. وی افزود: از ابتدای سال 
۳۳۴ هــزار تن گندم به گمرک شــهید 
رجایی اظهار شــده که ۲۱۰ هزار تن آن 
ترخیــص شــده و ۱۲۰ هــزار تــن نیز 
درآستانه ترخیص است و بزودی به بازار 
مصــرف تزریق خواهد شــد. این مقام 
مســؤول با اشاره به تاکیدات معاون اول 
رئیس جمهــور دربــاره تامیــن کالای 
اساســی گفت: فرآینــد ترخیص کالای 
اساسی بدون وقفه در حال انجام است و 
بــا تاکید معــاون اول رئیس جمهور در 
صورت تکمیل اســناد وارداتی، ترخیص 
اقــلام مورد نیاز مــردم بدون هیچ گونه 

معطلی انجام خواهد شد.

اصلاح قوانین و مقررات نظام بانکی کاملًا 
باید درون زا و با نگاه تخصصی صورت گیرد

مدیرعامل بانک دی تکیه بر تخصص و توان داخلی شبکه 
 بانکــی را از مهم تریــن ضرورت هــای اصــلاح شــبکه

بانکی دانست.

به گزارش روابط عمومی بانک دی، برات کریمی در میزگرد 
تخصصی سی ویکمین همایش بانکداری اسلامی که با موضوع 
اصلاح قوانین نظام بانکی برگزار شــد، با تشــریح زمینه ها و 
بســترهای اصلاح شــبکه بانکی، بر ضرورت انجام اصلاحات 

درون زا در شبکه بانکی تأکید کرد.
در این همایش که به میزبانی موسسه عالی آموزش بانکداری 
برگزار شــد، وی  با اشــاره به تجربه کشورهای توسعه یافته در 
بانکداری مدرن گفت: بررسی تجربه سایر کشورها نشان می دهد 
که استقلال، نظارت دقیق و سیاستگذاری هدفمند بانک های 
مرکزی برای شبکه بانکی سه پایه اصلی موفقیت بانکداری در 
کشورهای توسعه یافته است که فقدان این عوامل در ایران، در 
کنار مداخله دولت و نهادهای دیگر، زمینه عدم تعادل در نظام 
بانکی از جمله ناترازی بانک ها را به وجود آورده است. تا زمانی 
که نرخ سود سپرده ها و تسهیلات بانکی و روش اعطای تسهیلات 
به صورت تکلیفی و دســتوری باشــد و نرخ ها بر اساس قیمت 
تمام شده پول نباشد، ناترازی در نظام بانکی کشور پابرجا خواهد 
ماند. باید پذیرفت که هر اقدامی برای اصلاح نظام بانکی بدون 
بهره گیری از توان داخلی شــبکه بانکی و اســتفاده از تجربه و 
تبحر مجریان سیاســت های پولی، امری محال و فاقد کارآیی 
اســت. بی تردید هر اصلاحی در نظام بانکی باید امری درون زا 
باشــد و مبتنی بر شــناخت کامل مجریان از مشکلات موجود 
انجــام گیــرد زیرا در غیر این صورت هر تصمیمی که از بیرون 

این نظام و گرفته شود، در عمل ناکارآمد و ابتر خواهد بود.

نظام بانکی کشور باید سهم بخش مسکن از تسهیلات را احیا کرده 
و با عمل به قانون زمینه ساخت یک میلیون مسکن در سال را فراهم 
کند. محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به وعده دولت 
برای ساخت مسکن گفت: مطلبی که رئیس جمهور پیرامون ساخت 
یک میلیون واحد مسکونی در سال عنوان کردند، واقع بینانه است. 
وی با اشاره به تحقق منابع مالی ساخت یک  میلیون مسکن در سال 
گفت: مجلس شورای اسلامی در قالب قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل 
سیســتم بانکی کشــور را مکلف کرده که ساخت ۲/ ۱میلیون واحد 
مسکونی در یک سال را به مبلغ مجموع ۳۶۰هزار میلیارد تومان در 
قالب تسهیلات ساخت مسکن تامین مالی کنند. او در بیان اینکه 
۲۱۰ هزار واحد مسکونی از ۲/ ۱میلیون فقره تسهیلات ساخت مسکن 
به عهده بانک مسکن گذاشته شده است، افزود: نظام بانکی کشور 
باید سهم بخش مسکن از تسهیلات را احیا کرده و با عمل به قانون 
زمینه ساخت یک میلیون مسکن در سال را فراهم کنند. وی با اشاره 
به اینکه امکان ساخت یک میلیون مسکن براساس ظرفیت های این 
حوزه در کشور وجود دارد، گفت: با توجه به حجم نقدینگی موجود 
در کشور، در حال حاضر کمتر از ۵/ ۳درصد از تسهیلات پرداختی 
مرتبط با مســاله مســکن است و احیای سهم مسکن از تسهیلات 
می تواند منابع مالی مرتبط با ساخت یک   میلیون مسکن در سال را 
فراهم کند. او با اشاره به ضمانت اجرایی پرداخت تسهیلات مسکن 
در قانون بودجه ۱۴۰۰ گفت: در شرایطی که بانک ها نخواهند سهم 
بخش مسکن از تسهیلات خود را افزایش دهند، سپرده قانونی آنها 
نزد بانک مرکزی افزایش پیدا می کند و ما به ازای سهمی که پرداخت 
نمی کنند، باید مالیات بپردازند ،  براساس الزامات موجود، برای نظام 
بانکی اقتصادی نیســت که بخواهد از پرداخت تســهیلات مسکن 
سرپیچی کند و مدیران سیستم بانکی کشور باید برای تحقق وعده 

رئیس جمهور تمام تلاش خود را به کار بگیرند . روابط عمومی 

خبر
ساخت یک میلیون مسکن در سال 

واقع بینانه است

خبر

 کیانوش جهانپور، سخنگوی سازمان غذا و دارو درباره اظهاراتی مبنی بر واردات واکسن سینوفارم از منبعی که تاییدیه سازمان 
جهانی بهداشت ندارد )سینوفارم ووهان که تاییدیه WHO را ندارد(، گفت: آنچه در ایران عرضه و مصرف شده است پلت فرم اصلی و 
دقیقا آن واکسنی است که از سوی سازمان بهداشت جهانی مجوز مصرف اضطراری دریافت کرده است. به گزارش ایسنا وی با اشاره به 
برخی اظهارات مبنی بر واردات واکسن سینوفارم از منابع نامعتبر، گفت: به طور کلی چین پنج واکسن کرونا عرضه کرده که شامل سینوفارم 
پکن، سینوفارم ووهان، سینوواک، کان سینو و... است. باید توجه کرد که سینوفارم پکن از واکسن هایی است که مورد تایید WHO قرار 
گرفته است. بر همین اساس هم تنها واکسن چینی دارای مجوز مصرف در ایران سینوفارم پکن است که در ماه های اخیر وارد شده است. 
ایران از ابتدای واردات واکسن تاکنون تنها واردکننده و مصرف کننده سینوفارم پکن بوده است که مورد تایید سازمان جهانی بهداشت هم 
قرار دارد. در ضمن این به معنای نامعتبر بودن واکسن سینوفارم ووهان نیست؛ چرا که ده ها میلیون دز از آن واکسن در چین استفاده شده 
است؛ مضافا به اینکه حسب اطلاع سینوفارم ووهان نیز در حال انتقال به پلت فرم اصلی  است و در آینده احتمالا تنها یک واکسن سینوفارم 
از سوی چین عرضه خواهد شد. همچنین به گزارش »ایرنا« جهانپور در توییتی نوشت: بخش خصوصی درصدد تهیه واکسن سینوفارم 

ووهان هستند)که هنوز مجوز سازمان بهداشت جهانی ندارد( ولی برای تهیه همین واکسن بی مجوز هم هنوز توفیقی نداشتند.

توضیحدرباره
سینوفارمپکن

 کیانوش جهانپور،

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران،  محمد رضا حسین زاده  در سی و یکمین همایش بانکداری اسلامی با تاکید 
بر این که منابع ارزی کشور محدود است و همین منابع محدود باید با حساسیت ویژه تخصیص یابد،  اظهار کرد: متاسفانه 
در حال حاضر چنین رویه ای را شاهد نیستیم. وی با اشاره به این که برخی مواقع،  ارز برای واردات کالاهایی تخصیص می 
یابد که نمونه تولید داخل آن وجود دارد،  گفت: متاسفانه تخصیص ارز، اولویت بندی واحدی ندارد و روند اختصاص ارز با 
تشتت رو به روست. مدیرعامل بانک ملی ایران از وجود مراکز تصمیم گیری متعدد و با اولویت بندی های متعدد اختصاص 
ارز، گلایه کرد و با تاکید بر این که »مدیریت تخصیص ارز« باید در اولویت باشد، گفت: متاسفانه بانک مرکزی هم در این 
زمینه اختیاری ندارد و این روند می تواند باعث ایجاد آسیب شود. او  همچنین به پیش نویس لایحه اصلاح نظام بانکی که 
توسط جمعی از کارشناسان و متخصصان این حوزه تهیه و به دولت قبل تقدیم شده بود،  اشاره کرد و گفت: مشخص نشد 
که به چه دلیلی، این لایحه هرگز به مجلس نرفت و در نهایت نمایندگان مردم، طرحی به این منظور تهیه کردند. وی با 
اشاره به این که دولت سیزدهم از علاقه مندان به اصلاح نظام بانکی است، از مجلس شورای اسلامی خواست در صورت 

امکان اجازه بدهد موضوع اصلاح نظام بانکی از طریق دولت پیگیری شده و در قالب لایحه ای به خانه ملت ارسال شود.

تخصیصارزبهواردات
زیرنظریکفرماندهی
اقتصادیواحد

محمد رضا حسین زاده

کاهش 3۰درصدی تولید گندم و ۵۰درصدی خرید تضمینی 
علیقلی ایمانی نایب رئیس بنیاد ملی گندمکاران از 
کاهش ۳۰درصدی تولید و همچنین افت ۵۰درصدی 
خرید تضمینی گندم خبر داد. وی با بیان اینکه تاکنون 
حــدود ۴.۶ تــا ۴.۷میلیون تن گندم از کشــاورزان 
خریداری شده است، گفت: با توجه به اینکه برداشت 
این محصول هنوز به طور کامل انجام نشــده و حدود 
۸درصد از برداشــت در اراضی استان های سردسیری 
باقی مانده اســت، احتمال می دهیم که میزان نهایی 
خرید به ۵ میلیون تن برسد ، تا این تاریخ میزان خرید 
تضمینی گندم نســبت به ســال گذشته ۵۰درصد و 
میــزان تولید آن ۳۰درصد کاهش دارد ، کشــاورزان 

معمــولا ۲۵درصد کل گندم تولیدی کشــور را برای 
خودمصرفی بذر نزد خود نگه می دارند ، نیاز ســالانه 
کشــور به بذر حدود ۱.۲میلیون تن اســت. با توجه به 
نوســاناتی که در حوزه قیمت بذر و گندم در مهرماه 
سال گذشته رخ داد کشاورزان امسال گندم بیشتری 
را نزد خود نگه داشتند، به امید اینکه بتوانند در ماه های 
آینده آن را با قیمت بهتری به فروش برسانند. همچنین 
با توجه به التهاباتی که در بازار نهاده های دامی وجود 
داشــت، بخشــی از گنــدم تولیــدی از چرخه خرید 
تضمینــی خارج و به عنوان خوراک دام مصرف شــد. 
معمولا بخشی از گندم را نیز دلالان و واسطه ها خرید 

و نگهداری می کنند و در زمان مناسب آنها را به بازار 
عرضــه می کننــد. همچنین کارخانه هــای آرد نیز با 
پرداخت مشــوق هایی به کشــاورزان بخشی از گندم 
تولیدی را از آنان خریداری کردند. بنابراین باید منتظر 
بمانیم تا برداشــت گندم و خرید آن به اتمام برســد، 
ضمن اینکه بین یک تا دو ماه بعد از پایان فصل خرید، 
مراکز خرید گندم باز هســتند و کشاورزان درصورت 
تمایل می توانند محصول خود را تحویل دولت بدهند 
و بعد از آن می توان به طور دقیق تخمین زد که میزان 
کســری گندم در سال جاری چقدر است و چه میزان 

گندم باید وارد کشور شود. / مهر

 به گزارش ایراســین، میزان فروش شــرکت فولاد مبارکه در مرداد ماه امســال برابر با ۸۹.۴۰۲.۶۲۲ میلیون ریال بوده 
است که بخش عمده آن از فروش محصولات گرم به میزان ۲۳۶ هزارتن و به ارزش ۴۶.۴۰۲.۹۴۹ میلیون ریال حاصل 
شده و بعد از آن محصولات سرد بیشترین میزان فروش را داشته است.با نگاهی بر عملکرد فروش شرکت فولاد مبارکه در 
۴ ماهه اول امسال می بینیم که رقم حاصل از فروش محصولات این شرکت برابر با ۴۵۰.۸۶۵.۹۶۲ میلیون ریال بوده است 
و بیشترین میزان فروش صورت گرفته نیز همچون مرداد ماه از فروش محصولات گرم بدست آمده است. )یک میلیون و 
۳۶۵ هزارتن محصول گرم به ارزش ۲۳۷.۱۶۷.۱۷۹ میلیون ریال( در مجموع می توان گفت: شرکت فولاد مبارکه از ابتدای 
سال مالی جدید تا انتهای مرداد ماه امسال فروشی برابر با ۵۴۰.۲۶۸.۵۸۴ میلیون ریال داشته است که در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل که عدد ۲۱۸.۴۴۳.۱۰۹ میلیون ریال به ثبت رسیده با رشد فروش ۱۴۷درصدی فروش همراه شده است. 

گفتنی است شرکت فولاد مبارکه در ۵ ماهه اول امسال توانسته است محصولات زیر را تولید کند:
محصولات گرم: یک میلیون و ۶۰۱ هزارتن، محصولات ســرد: ۶۱۳ هزار تن ، محصولات پوشــش دار: ۱۲۹ هزار تن، 

سایر محصولات: ۶۹۲ هزارتن

رشد۱۴۷درصدیفروش
شرکتفولادمبارکه

 شرکت فولاد مبارکه
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فروشسهامعدالت
مشخصنیست

هفته نامه اقتصادی ایران
مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار ضمن رد خبر منتشر شده درخصوص آغاز فروش سهام عدالت از  )شنبه( اعلام کرد که اکنون هیچ زمان دقیقی را نمی توان برای 
آغاز فروش سهام عدالت اعلام کرد.  در برخی از رسانه ها خبری درخصوص آغاز فروش سهام عدالت از امروز منتشر شد. دراین خصوص سیدمهدی پارچینی به خبر منتشرشده واکنش 
نشان داد و اعلام کرد: خبر آغاز فروش سهام عدالت از ۶ شهریور شیطنت برخی رسانه ها بوده و به هیچ عنوان صحت ندارد؛ بنابراین این خبر تکذیب می شود ،  اکنون شاهد افزایش تقاضا 
در سهام شرکت های حاضر در سبد سهام عدالت هستیم که این امر به دلیل انتشار گزارش های مثبت از این شرکت ها صورت گرفته و مقرر شد در صورت افزایش تقاضا در این شرکت ها، 
صرفا واگذاری این دسته از سهام عدالت که برای فروش گذاشته شده اند به صورت بلوکی صورت بگیرد. وی  با بیان اینکه هفته گذشته اطلاعیه ای را در این زمینه منتشر و اعلام کرده ایم، 
افراد می توانند به بازنگری فروش سهام عدالت خود در سامانه مربوطه اقدام کنند، گفت: این افراد ممکن است با توجه به شفاف شدن شرایط اقتصادی و سیاسی حاکم بر کشور دیگر 

به دنبال فروش سهام خود نباشند و به دلیل بهبود روند بازار تمایل به نگهداری سهام خود داشته باشند تا بتوانند از رشد ارزش دارایی های خود منتفع شوند./ روابط عمومی بورس 

صحبت اا.. رحمانی مدیرکل دفتر برنامه ریزی و نظارت بر امور 
عتبات عالیات سازمان حج و زیارت با بیان اینکه هنوز مجوزی 
برای سفر به اربعین از سوی دولت عراق صادر نشده است، گفت: 
از مردم درخواست می کنیم در هیچ حالتی پیاده به سمت مرزهای 
عراق حرکت نکنند. وی  درباره انتشــار شــایعاتی درباره سفر به 
عتبات در ایام اربعین تصریح کرد: هنوز عراق هیچ دستورالعملی 
برای اربعین صادر نکرده است، ما دستورالعمل های مان را مشخص 
کردیم، اما هنوز از سوی دولت عراق موضوع مشخص نشده است.
او درباره ســفر زائران به عراق و برگزاری راهپیمایی اربعین 
گفت: در صورتی که عراق با اعزام زائران موافقت کند ما آمادگی 
لازم برای اعزام زائران را داریم. ستاد اربعین تمهیدات لازم را برای 
اعزام زائران اندیشیده است، اما هنوز از سوی طرف عراقی به ما 
نتیجه ای درباره اعزام زائران اعلام نشده است. حتی اگر مرزها باز 
هم باشد قطعا برای سفر به اربعین دستورالعمل و پروتکل اعلام 
خواهد شد و قطعا یکی از موارد این دستورالعمل این خواهد بود 
که با توجه به شرایط کشور پیاده روی برای مراسم اربعین صورت 
نگیرد ،  اگر مجوز برای سفر اربعین صادر شود و پیاده روی برای 
اربعین در نظر گرفته شود مسیر پیاده روی نجف تا کربلا خواهد 
بود و این گونه نیست که ما در کشورمان یا در مرزها اجازه پیاده روی 
داشته باشیم، چرا که با توجه به وضعیت بیماری در کشور ممکن 
است باعث تشدید بیماری شده و این تضییع حق الناس است و 
ممکن است افرادی که بیمار هستند، بیماری را از شهری به شهر 
دیگر منتقل کنند یا با ورود به شهری خودشان درگیر بیماری 
شوند، بنابراین توصیه ما این است که مردم صبر کنند؛ اگر مجوز 
صادر و قرار شد مردم برای سفر اربعین بروند قطعا دستورالعمل 
اعلام خواهد شد و آن میزان که عراق اعلام کند، می توانند برای 

سفر اربعین بر اساس آن دستورالعمل اقدام کنند.

 تامین اکسیژن رایگان فولاد مبارکه 
در تاریخ ایران ثبت می شود

بهروز کلیدری، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، 
در گفت و گو با خبرنگار ایراسین اظهار کرد: از تیرماه گذشته 
تاکنون شرکت فولاد مبارکه در راستای مسئولیت های اجتماعی 
نسبت به تامین اکسیژن رایگان مراکز درمانگر اقدام کرده است. 
با موج گیری پنجم کرونا، شرکت فولاد مبارکه به رغم محدودیت 
های برق، با تولید ۱۴۰ تن اکسیژن رایگان مانع از بروز مرگ و 
میر بیشتر شد و نزدیک سه هفته است که این شرکت با حداکثر 
ظرفیت، اکسیژن بیمارستان های استان اصفهان را تامین می 
کند.  شرکت فولاد مبارکه روزانه ۱۴۰ تن اکسیژن مراکز درمانگر 
را به صورت رایگان فراهم می کند و تمام نیاز اکســیژن مراکز 
درمانگر توسط این شرکت تامین شده است. تردید نکنید اگر 
اقدام شــرکت فولاد مبارکه در تامین اکســیژن رایگان مراکز 
درمانگر نبود، تعداد زیادی از بیماران به علت کمبود اکسیژن 
آسیب می دیدند و جان خود را از دست می دادند. شرکت فولاد 
مبارکه به نیاز اکســیژن تمام بیمارستان های استان اصفهان 
پاســخ داد تا سیســتم درمان نگران کمبود اکسیژن نباشد و با 
کیفیت بهتری به بیماران مبتلا به کرونا خدمت رسانی کند. در 
بیمارستان های مجهز به دستگاه اکسیژن ساز هم منابع اکسیژن 
قرار دادیم تا با تزریق اکسیژن مایع، فشار داخل دستگاه های 
اکسیژن ساز مطلوب باشد و بیماران دچار مشکل نشوند.  شرکت 
فولاد مبارکه در ابتدای مردادماه به علت اینکه دچار محدودیت 
تامین برق شــده بود ۸۰ تن اکســیژن دراختیار بیمارستان ها 
قرار می داد که با موج گیری کرونا و نیاز بیشــتر، این ظرفیت 
تولید را به ۱۴۰ تن اکسیژن رسانید تا مبادا مراکز درمانگر دچار 
کمبود اکسیژن شوند. از همت شرکت فولاد مبارکه و همراهی 
این شــرکت با سیستم درمان تشکر می کنم؛ تامین اکسیژن 
رایگان مراکز درمانگر توسط شرکت فولاد مبارکه در تاریخ ایران 

ثبت می شود.

 هنوز مجوزی برای سفر به اربعین از سوی 
دولت عراق صادر نشده

خبر ارزش های فرهنگی مزیت نسبی ما در عرصه های گردشگری استخبر
ســید عزت الله ضرغامــی وزیر میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی با 
تأکید بر اهمیت فرهنگ در بهبود شرایط 
اقتصادی گفت: اگر ریشــه های فرهنگی 
فعالیت ها درســت باشد اقتصاد هم سامان 
می گیرد ،  برای عملیاتی کردن برنامه هایی 
که به مجلس شورای اسلامی تقدیم کردم 
لازم اســت با مدیران کنونــی وزارتخانه 
جلســات کارشناســی مفصــل بگذارم و 
آخریــن گزارش هــا را از همکاران بگیرم، 
ســپس بــا توجه بــه بدنه کارشناســی و 
تخصصی خیلی خوبی که هم در وزارتخانه 
و هــم در بخــش خصوصــی و حوزه های 
نخبگانی و دانشگاهی و سازمان های مردم 
نهاد سراســر کشور وجود دارد، که مزیت 
نســبی این ســه حوزه اســت، جلساتی را 
تشــکیل می دهــم و بــا اســتفاده از 
راهنمایی های دکتر علی اصغر مونســان 
)وزیر پیشین( موارد اعلامی در برنامه ام را 
بــا اشــراف دقیق تر و باســرعت عملیاتی 

می کنم.
خوشــحالم که این مسئولیت را از دکتر 
مونســان تحویل می گیرم زیرا با شناختی 
که از وی دارم در طول ســال های گذشته 
در حوزه های مختلف هر جا که بودند موفق 
و منشأ خدمات بودند. در طول چهار سالی 
هم کــه در وزارت میراث فرهنگی حضور 
داشــتند کارنامه واقعاً پرافتخاری اســت، 

به رغــم همه محدودیت هایی که این حوزه 
دارد؛ عملکــرد ایشــان موفقیت آمیز بوده 

است.
 برخی فکر می کنند فرهنگ اعتقادی و 
کهن و دینی ما با موضوع گردشــگری در 
ابعــاد مختلــف منافــات دارد؛ من چنین 
اعتقادی ندارم، این رویکرد البته خیلی کم 
اســت اما باید آن را مدیریــت کرد. اتفاقاً 

بســیاری از عرصه های گردشگری ایران به 
گونه ای اســت که اگر ارزش های فرهنگی 
خود را حفظ کنیم می تواند مزیت نســبی 
محســوب شود مهم این است که فرهنگ 
مــان را بــا نیازهای اقتصادی کشــورمان 
عجین کنیم و با هم افزایی کار بهتر انجام 

می شود.
وزیــر میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایــع دســتی بیان کرد: حتمــاً هر جا 
احســاس کردم ســاختارها مانــع کار و 
بازدارنده شــده از همان شــعار همیشگی 
»زیر میز زدن« اســتفاده می کنم چون به 
این شعار در آن شرایط اعتقاد دارم. هر جا 
به این صورت کار انجام نشــد باید زیر میز 
زد. البته این زیر میز زدن طوری باید باشد 
که همه حمایت کنند زیرا با این کار کسانی 
که تعارض منافع دارند تازه صدایشــان در 
می آید و شــروع می کنند مراکز قدرت را 
فعــال می کنند بهانه جویــی می کنند تا 

کارهای خوب، پیش نرود.  / ایرنا 

با توجه به شــرایط همه گیری مجدد ویروس کرونا در کشــور و همچنین کاهش ســاعت کاری شعب بانک ها، 
بانک ملت فروش گواهی سپرده سرمایه گذاری )عام( را از طریق وب سایت اینترنتی انجام می دهد. بر اساس گزارش 
روابط عمومی بانک ملت مشــتریان می توانند با مراجعه به ســایت بانک ملت و انتخاب گزینه بازار ســرویس های 
الکترونیک )بستام( در منوی سامانه های مبتنی بر وب، نسبت به خرید اینترنتی این اوراق اقدام کنند. مشتریان 
برای خرید این گواهی ها باید شماره ملی و شماره حساب متمرکز خود در بانک ملت را در سامانه وارد کنند و گواهی 
سپرده موردنظر را که در واحدهای یک میلیون ریالی منتشر شده است خریداری کنند. این گزارش می افزاید: سقف 
خرید این گواهی های سپرده برای هر کارت عضو شتاب ۵۰۰میلیون ریال است. خریداران می توانند گواهی سپرده 
خریداری شده را به صورت آنلاین از سامانه دریافت کنند. بازخرید این گواهی های سپرده از طریق سامانه بانکداری 
اینترنتی یا مراجعه افراد به شعب بانک ملت با همراه داشتن رسید گواهی سپرده امکان پذیر است. این گزارش 
می افزاید: بانک ملت از ابتدای شیوع بیماری کرونا تاکنون، بر خدمات غیرحضوری خود افزوده است و امکانات 

بیشتری را برای پیشگیری از ترددهای غیرضروری یا مراجعه حضوری مشتریان به شعب فراهم کرده است.

فروشاینترنتی
گواهیسپرده
دربانکملت

بانک ملت

مجری طرح های اشتغال زایی بنیاد برکت در استان البرز با اهدای لوح سپاس از تلاش های رئیس و کارکنان شعبه 
هشتگرد بانک پارسیان در راه اندازی طرح های اشتغال زایی بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( تقدیر کرد. 
مهدی صبوری همچنین با اهدای لوح سپاس به صادق دلشاد همکار بانک پارسیان شعبه هشتگرد، از اقدام این همکار در 
تکریم و گره گشایی از مشکلات مشتریان قدردانی کرد. صادق دلشاد همکار بانک پارسیان شعبه هشتگرد برای اینکه 
مشتری به دلیل بیماری، توانایی خروج از منزل و حضور در شعبه را نداشت، با رعایت کلیه پروتکل های بهداشتی، برای 
دریافت امضاهای لازم به منزل وی مراجعه کرد.به گزارش روابط عمومی بانک پارسیان ، کارکنان بانک پارسیان در سراسر 
کشور با وجود پاندمی کرونا، با ازخودگذشتگی و ایثار و البته رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی همواره تلاش می کنند 
که در روند ارائه خدمات به مشتریان خللی وارد نشود. تکریم ارباب رجوع، وجدان کاری، صداقت، امانت داری سرلوحه  گفتار 
و کردار کارکنان این بانک قرار دارد و همواره تلاش خود را در جهت جلب رضایت هموطنان به کار می گیرند. گفتنی است؛ 
در شرایط دشوار مشکلات اقتصادی ناشی از تحریم و پاندمی کرونا، بانک پارسیان در جهت تحقق اهداف و سیاست های 

مهم »اقتصاد مقاومتی و حمایت از تولید، و محرومیت زدایی و ارتقای عدالت اجتماعی« گام های بلندی برداشته است.

قدردانیبنیادبرکت
ازبانکپارسیان

بانک پارسیان

۱۷مرداد ماه علیرضا زاکانی با ۱۸ رأی منتخبان شورای شهر ششم به عنوان شهردار جدید تهران معرفی شد. طبق قانون، وزارت 
کشور ۱۰ روز مهلت دارد تا حکم شهردار جدید را صادر کند. این زمان اگرچه براساس اعداد تقویم به پایان رسیده است اما از نظر تعطیلات 
کرونایی غیرمنتظره هفته گذشته؛ می توان گفت که زمان همچنان باقیست. البته که شورای شهر براساس قانون می تواند به صورت 
مجزا اقدام به  صدور حکم شهردار کند. اما شورایی ها ترجیح داده اند تا با ارتباطاتی که با وزارت کشور دارند، این کار از طریق این وزارتخانه  
انجام شود. با وجود این خبرهای رسمی و غیر رسمی حکایت از امضای حکم زاکانی بزودی دارد. شورایی ها هم تأکید دارند باتوجه به 
وضعیت کلانشهر تهران این کار هرچه زودتر صورت گیرد. مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران هم اعلام کرده که بزودی روند 
بررسی وزارت کشور تمام و حکم علیرضا زاکانی به عنوان شهردار جدید ابلاغ می شود. در این مدت شورایی ها جلساتی هم با وزارت 
کشور برگزار کرده اند و احتمالاً موانعی که پیش از این درباره عدم صلاحیت زاکانی برای نشستن بر کرسی بهشت اعلام شده بود، تاکنون 
حل شده است. سردار وحیدی؛ وزیر کشور هم در بدو ورودش به این وزارتخانه در جمع خبرنگاران درباره امضای حکم علیرضا زاکانی 
شهردار منتخب تهران گفته است که حکم شهردار تهران در چارچوب قانون امضا خواهد شد و ان شاءالله این اتفاق بزودی می افتد. هم 

اکنون علیرضا جاوید به عنوان سرپرست شهرداری تهران در ساختمان بهشت نشسته است تا حکم زاکانی تعیین تکلیف شود / ایرنا 

حکمشهردارتهران
صادرشد

 علیرضا زاکانی

سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان با بیان ظرفیت ۲۰درصدی آب در مخزن سد 
زاینده رود، گفت: ذخیره مخزن این سد امروز به ۲۷۱ میلیون مترمکعب رسید.      به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه 
ای اصفهان، مهندس محمود چیتیان درباره آخرین وضعیت سد زاینده رود اظهار داشت: ذخیره مخزن سد زاینده رود امروز 
به۲۷۱ میلیون مترمکعب رسید و ورودی به آن هم اکنون ۶.۳ مترمکعب بر ثانیه است. وی با اشاره به این که میزان خروجی 
از سد ۲۵ متر مکعب بر ثانیه است، افزود: میزان بارندگی در سرشاخه اصلی حوضه زاینده رود از ابتدای سال آبی )مهر ۹۹( 
تاکنون ۸۲۱.۷ میلی متر ثبت شده که در مدت مشابه سال گذشته ۱۱۷۶.۹  میلی متر و در بلندمدت ۱۳۵۵.۸ میلی متر بوده 
است. چیتیان یادآور شد: با توجه به افزایش حجم خروجی از سد زاینده رود در تیرماه سالجاری و ذخیره آب موجود، هرگونه 
تغییر دبی خروجی از سد بر اساس مصوبات کارگروه سازگاری با کم آبی و همچنین برنامه ابلاغی منابع و مصارف حوضه 
زاینده رود انجام خواهد شد. سد زاینده رود با ظرفیت مؤثر یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون مترمکعب به عنوان یکی از اصلی ترین 
سدهای مرکز کشور و تأمین کننده آب شرب ، محیط زیست، کشاورزی و صنعت در منطقه مرکزی ایران است. این سد 

قوسی شکل که سال ۱۳۴۹ به بهره برداری رسید در ۱۱۰ کیلومتری غرب اصفهان در شهرستان چادگان قرار دارد

ذخیرهسدزایندهرود
به2۷۱میلیونمترمکعب
رسید

شرکت آب منطقه ای اصفهان

مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق گفت: تاکنون پنج هزار مرکز استخراج غیرمجاز رمز ارز کشف 
شده است.  این مرکز های غیرمجاز مصرف برقی ۶۰۶ مگاواتی داشتند و این مصرف برای ماینر هایی بود که مورد استفاده 
قرار می گرفته اند. البته مصرف دستگاه های سرمایشی که برای این ماینر ها مورد استفاده قرارمی گرفته جدا از دستگاه ها 
است، زیرا در این شرایط گرما نیاز به وسایل بیشتری هم داشته اند. مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران اضافه 
کرد: بیش از ۸۰۰ مگاوات نیروگاه جدید می بایست ایجاد می شد تا نیاز این دستگاه ها را تامین می کرد.رجبی مشهدی 
گفت: طبق بررسی ها حدود ۲هزار مگاوات دستگاه های غیرمجاز استخراج رمز ارز در ایران فعال است.  ایران جزو ۵ یا 
۶ کشور نخست جهان است که استخراج رمز ارز به صورت غیرقانونی در آن صورت می گیرد. سخنگوی صنعت برق 
دلیل این میزان استخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز را قیمت یارانه ای برق کشورمان دانست که جذابیت زیادی برای 
فعالان ایجاد کرده است. رجبی مشهدی افزود: افراد سودجو از این مسئله سود های کلانی به جیب می زنند درحالی 
که شرایط تامین برق در کشور بسیار سخت شده است. وی ضافه کرد: میزان تولید برق حدود ۵۳ هزار مگاوات است 

درحالی که مصرف بسیار بالاتر بوده و تمام توان همکاران در تامین برق مصرف می شود.  / ایرنا 

تاکنونپنجهزارمرکز
استخراجغیرمجازرمزارز
کشفشدهاست

مصطفی رجبی مشهدی

علی محمدی رئیس مرکز شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور ناجا با بیان اینکه هوشمندسازی خدمات پلیسی یکی از اولویت های 
اصلی رئیس پلیس راهور ناجا است، گفت: در همین راستا نیز طرح نوبت دهی اینترنتی برای دریافت خدمات شماره گذاری و تعویض پلاک 
در تمامی مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک به اجرا درآمده و مدتی است که طرح شماره گذاری و تعویض پلاک اینترنتی در دو مرکز 
اجرا شده و به زودی گسترش پیدا می کند. وی با بیان اینکه در حال حاضر خدمات مربوط به شماره گذاری اینترنتی در مرکز شماره گذاری 
و تعویض پلاک خاوران در شرق تهران و مرکز میثم در غرب تهران ارائه می شود، گفت: با اجرای این طرح بین ۸۵ تا۹۰ درصد فرآیند 
مربوط به شماره گذاری و تعویض پلاک خودرو ها به شکل اینترنتی انجام می شود و تنها اقدامات مربوط به بازدید اصالت خودرو از سوی 
کارشناسان و پلاک کوبی یا فک پلاک به صورت حضوری است که البته در این بخش نیز حتی نیازی به پیاده شدن از خودرو نیست.در 
نهایت نیز سند جدید خودرو چاپ و به مالک تحویل داده می شود که تمام این فرآیند در عرض مدت زمانی حدود ۱۰ دقیقه انجام می شود. 
برای این اقدام شهروندان باید به سایت راهور ۱۲۰ مراجعه کنند. در بخش خدمات این سایت دو گزینه مربوط به خدمات شماره گذاری و 
تعویض پلاک وجود دارد که یکی مربوط به نوبت دهی اینترنتی است و دیگری سامانه نقل و انتقال اینترنتی خودرو است که شهروندان با 

مراجعه به آن می توانند نسبت به ثبت نام و انجام فرآیِند آنلاین مربوط به تعویض پلاک اقدام کنند. / باشگاه خبرنگاران جوان

آخرینجزئیاتازروند
شمارهگذاریوتعویضپلاک
اینترنتی

علی محمدی

حمایت از کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی
به گزارش فدراســیون فاوا، فدراســیون فناوری اطلاعات و 
ارتباطات ایران و مجمع تشکل های دانش بنیان ایران به عنوان 
دو تشکل بالادستی در حوزه فاوا و دانش بنیان با انتشار بیانیه ای 
مشترک نسبت به عواقب تصویب طرح موسوم به »حمایت از 
کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی« 
و اثر آن بر کسب وکارهای مجازی و بخش تولید کشور هشدار 
دادند. در این بیانیه خطاب به محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شــورای اسلامی آمده است: »تصویب طرح حمایت از حقوق 
کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی با ساختار فعلی، 
موجب ایجاد موانع جدی در روندهای جاری و اخلال در اشتغال 
و تولیــد کالا و خدمــات حوزه های بهره مند از فضای مجازی، 
آسیب به روندهای تجاری و ارتباطی شرکت ها، ایجاد فاصله 
بیشتر با سطح فناوری جهانی، مهاجرت نخبگان به سمت رقبای 
منطقه ای و همچنین ایجاد انحصار و رانت های متاثر از آن خواهد 

شد « . متن این بیانیه که به امضای محمدرضا طلایی، رئیس 
هیات مدیره فدراســیون فناوری اطلاعات و ارتباطات ایران و 
افشین کلاهی رئیس هیات مدیره مجمع تشکل های دانش بنیان 
ایران رسیده، به این شرح است: »نظر به تصویب بررسی طرح 
قانون حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای 
مجازی در کمیســیون ویژه مجلس شورای اسلامی بر اساس 
اصل ۸۵ قانون اساسی و اجرای آزمایشی طرح مذکور در صورت 
تصویب در کمیسیون مذکور، به استحضار می رساند با توجه 
وظایف مقرر در قانون بهبود مستمر فضای کسب و کار برای اتاق 
ایران، جلسات و نشست های متعدد کارشناسی با کلیه فعالان 
اقتصادی و ذی نفعان برای بررسی و کنکاش در آثار و پیامدهای 
تصویب این طرح توسط فدراسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات 
ایران و مجمع تشکل های دانش بنیان ایران به عنوان دو تشکل 
بالادستی حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات و دانش بنیان با 

عضویت بیش از ۳۰ تشکل ملی، برگزار شد.  جمع بندی نظرات 
اخذ شده این است که تصویب طرح حمایت از حقوق کاربران 
و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی با ساختار فعلی، موجب 
ایجاد موانع جدی در روندهای جاری و اخلال در اشتغال و تولید 
کالا و خدمات حوزه های بهره مند از فضای مجازی، آسیب به 
روندهای تجاری و ارتباطی شــرکت ها، ایجاد فاصله بیشتر با 
ســطح فناوری جهانی، مهاجرت نخبگان به ســمت رقبای 
منطقه ای و همچنین ایجاد انحصار و رانت های متاثر از آن خواهد 
شــد. بنابراین فدراسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات ایران و 
مجمع تشکل های دانش بنیان ضمن اعلام مخالفت با کلیات 
طرح مذکور، پیشنهاد می کند ترتیبی اتخاذ شود که نمایندگان 
کلیــه تشــکل های مرتبط از بخش خصوصی در جلســات 
کمیسیون ویژه حضور یافته و نظرات کارشناسی این تشکل ها 

در تدوین قانون لحاظ شود. / مهر

دو دستگاه اسکرابر و میز نرمه با استفاده از دانش فنی پرسنل مرکز و ۱۰۰ درصد بومی در مرکز تحقیقات فرآوری مواد 
معدنی ایران به بهره برداری رسید.به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، طراحی نقشه کشی و ساخت و مونتاژ تجهیزات دستگاه 
اسکرابر که با دانش فنی پرسنل مرکز و به صورت ۱۰۰ درصد بومی از سال گذشته در این مرکز کلید خورده بود عملیات نصب و 
بهره برداری آن به مناسبت هفته دولت آغاز شد. با نصب و راه انداری آزمایشی این دستگاه، توانایی تولید »اسکرابر« برای مراکز 
علمی تحقیقاتی توسط این مرکز امکان پذیر شده است. از سوی دیگر با هدف رفع و خنثی سازی بخارات بخش انحلال اسیدی 
آزمایشگاه های آنالیز شیمی، این مرکز اقدام به ساخت دستگاه خنثی کننده )اسکرابر(کرده است که مستند سازی ساخت این 
دستگاه به صورت نرم افزاری و فیزیکی در حال انجام است. مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی ایران همچنین با دانش بومی و 
امکانات داخلی اقدام به ساخت میز نرمه مشابه با دستگاه اصلی موزلی مدل C800 کرد .این دستگاه برای بررسی قابلیت 
جداشوندگی کانی هایی که دارای اختلاف وزن مخصوص معنی داری هستند مورد استفاده قرار می گیرد. سفارش فوق به 
درخواست یک شرکت خصوصی و با استفاده ۱۰۰ درصد از توان داخلی، در مدت زمان ۳۰ روز کاری انجام گرفته و کلیه عملیات 
اعم از نقشه برداری، ساخت، مونتاژ و مستندسازی توسط پرسنل فنی مرکز تحقیقات فراوری مواد معدنی ایران انجام شده است.

بومیسازی،طراحیو
ساختدستگاهاسکرابرو
میزنرمه

شرکت توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی

به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن- هیبنا ، همزمان با هفته دولت و روز کارمند، دکتر شایان مدیرعامل بانک، دکتر 
فاضلیان عضو هیات مدیره و مهدی احمدی رییس اداره کل روابط عمومی از شــعبه میدان ونک بازدید کرد و از نزدیک با 
کارکنان این شعبه گفت وگو کردند. دکتر شایان در این بازدید ضمن تبریک روز کارمند به تمامی کارکنان بانک گفت: از 
یک سو در شرایطی هستیم که نگاه دولت و جامعه به بانک مسکن باتوجه به تخصصی بودن حوزه فعالیت این بانک ویژه و 
خاص است و از سویی دیگر نیز باتوجه به تکالیفی که برعهده بانک مسکن برای همراهی در تامین مالی،ساخت واحدهای 
مسکونی و طرح های زیربنایی و روبنایی دولتی گذاشته شده است بنابراین همه مجموعه بانک باید همواره در راستای جذب 
منابع بیشتر و پایدار برای موفقیت در انجام این تکالیف حرکت کنند. مدیرعامل بانک با اشاره به لزوم ایجاد خلاقیت و نوآوری 
در تسهیل روند تحقق اهداف تاکید کرد: بازاریابی هدفمند و هوشمند را فراموش نکنید و در تمامی زمینه های کاری ضمن 
داشتن دلسوزی در انجام امور، قاطع و جدی باشید. وی در ادامه با اشاره به هدف دولت جدید در احداث یک میلیون واحد 
مسکونی در سال گفت: باتوجه به اینکه بانک مسکن همواره به عنوان بازوی اجرایی طرح های کلان دولت ها در دوران های 

مختلف در زمینه مسکن خوش درخشیده برای درخشش در این مقطع زمانی نیز قوی تر از گذشته فعالیت کنید. 

آمادگیلازم
برایاقدامیبزرگتر
وقویترازگذشته

محمود شایان
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چهارمین جلسه کمیسیون حمایت قضایی و مبارزه با فســاد اتاق تهران در حالی برگزار شد که اعضای این کمیسیون به بحث پیرامون چگونگی مطالبه تکالیف قانونی دستگاه های اجرایی 
پرداختند و پس از گفت وگو در این باره، مقرر شــد تا پس از تبادل نظر با سایر کمیسیون های مشورتی اتاق تهران و کسب نظر موافق هیات رئیسه اتاق تهران، کمیسیون حمایت قضایی و 
مبارزه با فســاد اتاق تهران، رصد و پیگیری قوانین معطل مانده مرتبط با بخش خصوصی را برعهده بگیرد. به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، در این نشست مهدی فلاحیان کارشناس 
کمیسیون حمایت قضایی و مبارزه با فساد اتاق تهران، در توضیحاتی با اشاره به داده های گردآوری شده توسط سامانه قانون بان، یادآور شد که از مجموع ۳۸۰ تکلیف قانونی، ۶۲ تکلیف 
محقق شــده و وضعیت ۱۲۲ تکلیف نیز نامعلوم است.وی با بیان اینکه از ۳۸۰ تکالیف قانونی پایش شده در این سامانه، ۴۰ تکلیف مربوط به بخش خصوصی است، آن بخش از این تکالیف که 
مرتبط با حوزه فعالیت کمیسیون حمایت قضایی و مبارزه با فساد اتاق تهران است را تکالیفی از جمله، ایجاد محیط کسب و کار امن، تهیه و تصویب الزامات ارتقای امنیت فضای کسب و کار، 

حمایت از حقوق مالکیت و عدم مداخله در تصمیم گیری فعالان اقتصادی و تدوین و تصویب طرح ارتقای مشارکت فعالان اقتصادی در زنجیره تولید بین المللی عنوان کرد.

 سابقه قیمت گذاری دستوری نرخ ارز
ساسان شاه ویسی، اقتصاددان  با اشاره 
به ســابقه قیمت گذاری دستوری نرخ ارز 
از ســوی دولت گفت: ارز گاهی به شــیوه 
دستوری تعریف و قیمت گذاری می شود؛ 
به دلیــل اینکه به دامنــه تغییرات کمی 
قیمت هــا یا ارزش دارایی ها در بازار ثبات 
داده شــود ،  امــا وقتــی این خاصیت که 
مطالبه اول دولتمردان برای این است که 
یــک ارزی را ترجیحــی کننــد، اتفاق 
نمی افتــد و تا زمانی که نتوانند آن طرف 
معادله که ارز نرخ آزاد اســت و اکنون نام 
آن را مجبوریــم ارز نرخ بــازار بگذاریم، 
متعادل کنند، به نظر می رســد هرچه در 
این طرف معادله بخواهند بدمند چالشی 
کــه به وجــود می آید چالــش رانت ها و 
انحصارات جدیدی است که خودخواسته 

توسط دولت ها به وجود آمده است.
  مبنای ارز ۴۲۰۰ چه بود؟ متاســفانه 
در نــرخ ارز ۴۲۰۰ تومانــی هیچ کس از 
فرمول محاســبه آن حرفی نزد و فقط به 
دلار جهانگیری مشــهور شد و افرادی که 
در آن جلســه بودند چه دســتیار ارشد 
اقتصــادی دولت و چه رئیس ســازمان 
برنامــه و بودجه و چــه رئیس کل بانک 
مرکزی وقت و چه اعضای ســتادی مثل 
آقــای نهاوندیان یا اعضای اتاق بازرگانی 
و دیگران هیچ کدام حاضر نشدند بگویند 

فرمول و مبنا بر چه اساسی بوده است؟
 طبیعی بود که به نظر برسد ارز ۴۲۰۰ 
تومانی یک فرصت ســازی برای دولت ها 
ایجاد می کند کــه محل ذخیره ای برای 
خــود ایجاد کنند و با گران نمایی نرخ ارز 
بتوانند بخشــی از کسری بودجه خود را 
تعریــف کند و آن هم تحمیل به شــدت 

فزاینده نرخ تورم به بازار است و پیام های 
مختلفــی را نیز می رســاند؛ یعنی وقتی 
دولت خود ســوداگر اســت، چــرا تجار 
این گونــه نباشــند؟ یا چرا مــردم نباید 

سوداگری کنند؟
تک نرخی کردن ارز و ثبات ارزش پول 
ملی ؛ وی  در پاسخ به این سوال که راهکار 
شــما برای جایگزینــی نرخ ترجیحی در 
دولت جدید چیست، اظهار کرد: نظر من 
این اســت که این اصلاح باید به صورتی 
انجــام شــود که مــا بتوانیــم اقتصاد را 
به گونه ای به ثبات برســانیم که به سمت 
تک نرخی شدن پیش برویم؛ البته ما باید 
ارزش پــول ملی خود را آنقدری بتوانیم 
تقویت کنیم که آن نرخی را که می خواهیم 
در بازار به شکل ثابت به آن برسیم؛ ضمن 
اینکه نرخ باثباتی است به شکل حداقلی 
باشد و قدرت پول ملی را بتواند بهتر کند 
،  برخی می گویند اگر بخواهیم این فرمول 
را اکنــون پیاده کنیم منجر به از دســت 
رفتن بخشــی از مزیت صادرات غیرنفتی 
ما می شــود ،  من معتقدم که به صادرات 

غیرنفتــی هم باید پرداخت؛ اما اینکه این 
امر به قیمت آن باشــد که تامین کسری 
بودجــه به تغییــرات دامنه نرخ ارز دامن 
بزند درســت نیســت و سیاست منطقی 

پولی و ارزی مناسبی هم نیست.
ما از محل ثبات سازی اقتصادمان باید 
نرخ واقعی پول ملی در برابر ســایر ارزها 
شناســایی کنیم و آن را در همه حوزه ها 
تعریــف کنیــم. وی افــزود: در غیر این 
صــورت، ایــن نرخ در بازار بــالا و پایین 
می شود و این نوسانات تا از بازار واردکننده 
به بازار خرد ما برسد، حدودا ۳ ماه طول 
می کشــد و به شکل فصلی همیشه یک 
نــرخ فزاینــده و مزمن در متورم شــدن 
قیمت ها در بازار پایه خواهیم داشــت و 
هرگز نمی توان با این اوضاع، ثبات را چه 
به ارزش پول ملی و چه به معاملات و چه 
به بازار رســاند ، در جایی که می خواهیم 
شــاخص های کلان مــورد اصلاح قرار 
بگیرد، معیشــت مردم را مورد ملاحظه 
قرار دهیم، فضای کسب وکار را بهتر کنیم 
و در آخــر بخواهیم نقش و جایگاه دولت 

را در اقتصاد تعریف کنیم، ناگزیر باید به 
این چالش مهم بپردازیم که قرار اســت 

سیاست ارزی چگونه باشد؟ 
به نظر می رسد که اگر ما بتوانیم ثبات 
را در چهار رکنی که بالا به آن اشاره شد، 
ایجــاد کنیم یکی از محصولات اولیه آن 
می تواند نرخ ارز باشد ، نرخ ارز باید توسط 
بازار تعیین شــود؛ البته نه بازار مصنوعی 
و نه بازاری که در آن دلالی و ســوداگری 
وجود دارد و نه ارزی که از محل صادرات 
دارایی های ملی است که در آخر این ارز 
وارد بازار سوداگری ارزی شود ،  ضرورت 
نظارت موثر و بی طرفانه بر بازار ارز ؛ وقتی 
صحبــت از بی طرفــی به میان می آید به 
این معنی نیســت که خنثی باشیم، بلکه 
به معنی آن است که صرفا به دلیل کسری 
بودجه و از آن طرف به میل دل فلان تاجر 
واردکننده ارز به کشور نباید قیمت تغییر 
کند ،  متهمان چنین مواردی را هم اکنون 
در دادگاه هــای مجتمع قضایی مبارزه با 
مفاســد اقتصادی داریم که متاســفانه 
خیلی راحت فردی که مســوول تعیین 
قیمت بخش ارزهای بانکی و دولتی بوده 
اســت به برخی از افراد بیرونی خدمات 
می داده اســت و نرخ را تعیین می کرده 
اســت؛ درواقع در چنین شرایطی منافع 
ملــی و مصالح عمومی و سیاســت های 
عمومــی دولت و نظــام محلی از اعراب 
نداشــته اســت ، پس نــرخ ارز کاذب و 
مصنوعی مد نظر ما نیســت و مورد نظر 
این اســت که بازار خود به ثبات برســد و 
معامــلات پولی و ملی ما آنقدری تقویت 
 شــود که نــرخ ارز نیــز در حداقل قرار 

گیرد. / ایبنا

قرارگاه عملیاتی نظارت بر قیمت ها 
تشکیل می شود  

امین حســین رحیمی وزیر دادگستری گفت: مهمترین 
اولویــت کاری ام در موضــوع تعزیرات حکومتی، نظارت بر 
قیمت ها و برخورد با تخلفات است ، در نخستین روز کاری 
با مدیران تعزیرات حکومتی جلسه ای داشتیم و ساز و کاری 

را طراحی کردیم که اقدامات این سازمان موثر باشد 

. وی گفــت: نظارت بر قیمــت گذاری ها، مبارزه با گران 
فروشــی و تنظیم بازار به چند وزارتخانه که وزارت صنعت 
و تجارت مهمترین آن اســت، مربوط می شود، ضمن اینکه 
وزارتخانه هــای جهــاد کشــاورزی، بهداشــت و درمان، 
دادگســتری و ســازمان تعزیرات حکومتی، در آن دخیل 
هســتند؛ بنابرایــن یک قــرارگاه عملیاتی بــا حضور این 
وزارتخانه ها ایجاد می شــودکه هم در تنظیم بازار و هم در 
بازرســی و نظارت و برخورد با تخلفات به طور جدی ورود 
کنیم  . تعزیرات حکومتی یک سازمان بسیار مهمی است و 
بــه خصــوص هم اکنون با وضعیتی که در جامعه داریم و با 
این گرانی ها وتورمی که وجود دارد، همانطور که در مجلس 
هم گفتم، تعزیرات حکومتی به تنهایی نمی تواند نقشی در 
مبارزه با این وضعیت بازار داشته باشد، زیرا تنظیم بازار در 
جــای دیگــری و قیمت گــذاری با جای دیگری اســت و 
مسئولیت بازرسی و نظارت با دستگاه دیگری است، بنابراین 

رسیدگی اش با تعزیرات حکومتی است . 
مــردم از دولــت انتظــار دارند که بازار را تنظیم کند و بر 
بازار نظارت شود، تا گران فروشی اتفاق نیفتد و توزیع خارج 
از شــبکه رخ ندهد و قیمت گذاری براســاس موازین واقعی 
باشــد . بنابراین قرارگاهــی بین چند وزارتخانه تشــکیل 
می دهیم که مکمل همدیگر می شــوند و بر قیمت گذاری 
نظارت شود، تعیین قیمت صورت گیرد و تعزیرات حکومتی 
نیز در کنار آن ها حضور داشته باشد و اگر کسی، کسبه ای 
و یــا اصنافــی خارج از آن قیمت گذاری، اقدام کند، وظیفه 

تعزیرات است که با آن برخورد جدی داشته باشد . 

سرمایه انسانی توانمند و کارآمد از 
بارزه های بانک سینا است

دکتر ســید ضیا ایمانی مدیرعامل بانک ســینا با تاکید بر 
توانمندی های کارکنان ارزش آفرین بانک اظهار داشت: سرمایه 
انســانی توانمند و کارآمد از بارزه ها و عاملی مهم در رشــد و 
توسعه بانک سینا است و تلاش دلسوزانه و همدلی همکاران، 
زمینه را برای ارتقاء جایگاه و شکوفایی بیشتر بانک فراهم می 
سازد،  استفاده بهینه از فرصت ها و بهره مندی از ظرفیت های 
موجود منطقه، نقشــی مهم در ارائه خدمات و رضایتمندی 
مشتریان ایفا می کند. با پیاده سازی و اجرای مناسب برنامه 
های تحول نیز می توان به اهدافی مهم در زمینه جذب مشتریان 
و تقویت بازار هدف بانک دست پیدا کرد. امیدواریم در راستای 
تحقق شعار سال مبنی بر »تولید، پشتیبانی ها، مانعزدایی ها« 
در گرو تلاش های همگانی با بهره مندی از ظرفیت ها و ارائه 
ایده های نو از سوی مدیران و کارکنان سازمان، گام های مثبتی 
در جهت اشتغالزایی، رونق تولید و حمایت از کسب و کارهای 

آسیب دیده از کرونا برداریم.

مشتری مداری و دسترسی آسان به خدمات 
غیرحضوری ، از اولویت های مهم بانک سینا است

مدیرعامل بانک سینا گفت: درکنار توسعه زنجیره شعب، 
گسترش خدمات غیرحضوری برای مشتریان و ارائه محصولات 
نوین در اولویت برنامه های توسعه ای این بانک قرار دارد.  دکتر 
ایمانی با حضور در جمع همکاران شعب منطقه، ضمن قدردانی 
از زحمات آنان در تحقق اهداف بانک و ارتقاء شــاخص های 
عملکردی گفت: تکریم مشتری و پاسخگویی مناسب به ارباب 
رجوع زمینه ســاز رشد و شکوفایی بانک است و رضایتمندی 
مشتریان حرکت رو به جلو برنامه های توسعه ای را سرعت می 
بخشــد. وی در ادامه بیان نمود: تداوم برنامه های توســعه ای 
بانک در راستای خدمات غیرحضوری برای مشتریان، مسیر را 
برای همسو شدن با نظام اقتصادی کشور و سلامتی هم میهنان 
عزیز فراهم می کند. با استفاده از خدمات متنوع بانک و ارائه 
تسهیلات مناسب به بنگاه های تولیدی و ارتقاء توانایی آنان 
می توان به جذب منابع جدید و کمک به اشتغالزایی که یکی 

از اهداف ترسیم شده بانک است، دست پیدا کرد.

اســماعیل لله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران ، در 
همایش بانکداری اسلامی در خصوص نگاه بانک مرکزی 
به رمز ارزها گفت: بانک های مرکزی در دنیا به این سمت 
رفتــه انــد که به رمز ارزها توجه کنند. صندوق بین المللی 
پول و بانک جهانی نیز به مســئله رمز ارزها توجه کرده و 
۸۰ بانک مرکزی دنیا نسبت به صدور رمز ارز با پشتیبانی 

بانک مرکزی اقدام کردند.
او با بیان اینکه بانک مرکزی نیز باید رمز ارز اختصاصی 
منتشر کند، تصریح کرد: رمز ارزهای بانک مرکزی معادل 
دیجیتال برای پول رسمی هر کشور است که باید شرایطی 
همچون پذیرش جهانی را دارا باشند و از سوی بانک های 

مرکزی منتشر شده باشند.
رمزارزهای اختصاصی هر بانک مرکزی یا CBDC در 
دو نوع عمده فروشــی و خرده فروشــی از سوی بانک های 
مرکزی منتشر می شود که در کشورهای پیشرفته به دلیل 
امکان عرضه نوع عمده فروشــی آن در شــبکه های بین 
المللی بیشــتر به ســمت استفاده از این مدل حرکت شده 

است.
وی بــا بیان اینکــه CBDC ها به صورت آفلاین قابل 
استفاده هستند، گفت: برخلاف رمزارزها CBDC ها مانند 
سکه و اسکناس رایج هر کشور دارای رقم رسمی هستند 
و از اعتبار و پشتوانه بانک مرکزی برخوردارند. بانک های 
مرکزی CBDC ها را یا مستقیماً منتشر کرده و در اختیار 
مشتری می گذارند که در این صورت نقش بانک ها کمرنگ 
می شــود و یا اینکه بانک مرکزی صرفاً صادر کننده اســت 
و نهادهــای مالی به عنوان واســطه CBDC ها را عرضه 

می کنند.
او از دیگر مزایای انتشــار رمزارزهای ملی را کاســتن از 
هزینــه چاپ پول و کاهش ریســک تبادلات الکترونیکی 
بخش خصوصی دانست و افزود: CBDC ها تهدیدهایی 
هم دارند که شامل احتمال نبود امنیت در شبکه، سختی 
در جلب اعتماد مردم، احتمال سوءاســتفاده و پول شویی 

با رمزارز و کمرنگ شدن نقش بانک ها می شود.
مدیر عامل این بانک نیمه دولتی تصریح کرد: در رابطه 
با حفظ ارزش پول ملی CBDC ها می توانند مؤثر باشند. 
ما چه بخواهیم و چه نخواهیم مردم به این رمزارزها توجه 
کرده و در حال ورود به بازار رمز ارز هســتند و اگر بانک 
مرکزی وارد عمل نشــود، ممکن اســت حفظ ارزش پول 
ملــی ضربــه ببیند. وی با تأکید بــر اینکه CBDC ها در 
بســتر بلاکچین عرضه می شوند، خاطرنشان کرد: امکان 
استفاده همزمان از CBDC به عنوان پول رایج ملی صادره 
از بانــک مرکــزی و رمزارزهای رایج در دنیا وجود دارد اما 
بانــک مرکزی می تواند با CBDC در مدیریت نقدینگی 
به صورت فعال وارد شود. در مقابله با رمزارزها که هر روز 
در حال گســترش هستند و ایراداتی دارند، باید فعالانه تر 
عمل کرد. البته در ســطح کشور برای ماینینگ رمز ارزها 
مجوزهایی صادر شــده ولی برای نقل و انتقالات آن و نقد 
کردن رمز ارزها دستورالعملی نداریم. باید بتوانیم ریال را 
در قالب رمز ارز منتشر کنیم و در قراردادهای دوجانبه با 
 CBDC کشــورهای همســایه از این ابزار استفاده کنیم؛
ها نیازی به ســوئیفت ندارند و حتی به بلاکچین جهانی 
نیــز نیاز نیســت. بانک مرکزی ایــران در حال راه اندازی 
CBDC است و از آنجایی که بلاکچین یک بستر و شبکه 
جهانی است، که مانند سوئیفت و مخابرات می توان از آن 
اســتفاده کرد، می توانیم به سمت استفاده از CBDC ها 
در بستر بلاکچین داخلی حرکت کنیم. این بستر مختص 
کشور ماست و در حوزه قراردادهای بین المللی می توانیم 

از ظرفیت بلاکچین داخلی استفاده کنیم. /  مهر 

۵ و نیم میلیون واحد کسری مسکن داریم
 ســعیدمحمد، فرمانده پیشــین قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیــاء در آییــن رونمایی از کتب دانشــگاهی در 
دانشــکده مدیریت دانشــگاه آزاد واحد تهران مرکز در 
واکنش سعید محمد به وعده ساخت یک میلیون مسکن  
گفت: گفته می شود ۵ و نیم میلیون واحد کسری مسکن 
داریم، چرا که سال هاســت مســکن تولید نشده بنابراین 
قیمت بالا رفته است که بخشی از آن را می توان با خانه های 
خالی موجود حل کرد. برمبنای آمار ســالی یک میلیون 
مسکن اگر حجم مورد اشاره را برابر ۱۰۰ میلیون متر مربع 
در نظر بگیریم برای ساخت آن به حداقل ۵۰۰ هزار میلیارد 
تومان پول نیاز اســت که پنج برابر بودجه عمرانی کشــور 
اســت، تزریق چنین عددی تورم وحشــتناک ۳۰ تا ۴۰ 
درصــد بیــش از نرخ تورم بــالای کنونی را در پی دارد، به 
علاوه چنین پولی اصلا در دسترس نیست. / خبرآنلاین 

خبر
بانک مرکزی در حال راه اندازی رمز ارز 

ملی است

خبر

دبیرخانه شــورای  عالی بیمه ســلامت با ارسال نامه ای، 
رایگان شدن فرانشیز تست تشخیصی کووید ۱۹ را به مراکز 

درمانی و تشخیصی کشور اعلام کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان بیمه سلامت، در نامه 
دبیرخانه شورای  عالی بیمه سلامت آمده است:» به  منظور 
کاهش پرداخت از جیب مردم و شناســایی به  موقع افراد 
مشــکوک مبتلا به کووید ۱۹ با عنایت به فرمایشــات مقام  
معظم رهبری، خود پرداخت )فرانشــیز( به  منظور دریافت 
تســت گلوبال تشخیص آزمایشگاهی کووید ۱۹، در بخش 
سرپایی با رعایت شرایط ذیل تا سقف تعرفه بخش دولتی 
رایگان و به  طور کامل توسط سازمان های بیمه گر پرداخت 
خواهد شــد. اول: صرفــاً در مراکز مجاز ارائه خدمت طبق 
اعلام وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و با رعایت 
اســتانداردها و ضوابط فنی آزمایشــگاه مرجع سلامت در 

مرکز ارائه دهنده خدمت.
دوم: رعایت اندیکاســیون و پروتکل های ابلاغی وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و دستورالعمل مصوب 
ابلاغی دبیرخانه شــورای  عالی بیمه ســلامت کشور. سوم: 
ثبت اطلاعات در سامانه های پرونده الکترونیک سطح یک 

تبادل اطلاعات و در ســامانه پرونــده الکترونیک ایرانیان 
)سپاس( سطح دو«.

تست PCR تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی
قرار می گیرد

مدیرکل درمان غیرمســتقیم سازمان تامین اجتماعی 
هم درخصوص رایگان شدن تست کرونا برای بیمه شدگان 
تامیــن اجتماعی به خبرگــزاری میزان گفت: با توجه به 
دســتور مقام معظم رهبری مصوبه ای برای تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتن تست PCR توسط دولت و وزیر بهداشت 
ابلاغ شده است و استاندارد خدمت آن هم به زودی منتشر 
می شــود و اینکه این تســت در چه مراکزی و برای چند 
مرتبه به رایگان اســت، توســط دبیرخانه اعلام می گردد. 
شــهرام غفاری با اشــاره به اینکه بیمه ها تست PCR را 
تحت پوشــش قرار دادند، اما در مراکزی که مورد تایید و 
اعلام شده توسط وزارت بهداشت هستند، ادامه داد: مدیر 
ســازمان تامین اجتماعی هفته گذشــته اعلام کرد که در 
بســتری و بســتری موقت فعلا برای تست کرونا هزینه ای 
دریافت نشود و برای بیماری که بستری است هم داروها، 

هم تســت و هم آزمایش های مربــوط به بیماری رایگان 
است. غفاری افزود: بر اساس مصوبه، برای بیماران سرپایی 
هم رایگان شــدن تســت کرونا در یکسری از مراکز نظیر 
مراکز جامع سلامت ابلاغ شده و قرار است دبیرخانه شورای 
عالی بیمه جزئیات آن را بنویسد چرا که تا کنون جزئیات 
 PCR آن را دریافــت نکرده ایــم، اما به طور کلی تســت
رایگان شــده اســت. وی با بیان اینکه این تست را هر روز 
می توان انجام داد و ممکن است در حال حاضر نتیجه آن 
منفی باشد و فردا شما در برخورد بیمار مبتلا به کرونا قرار 
بگیرید و دو روز بعد جواب تســت شــما مثبت شود، گفت: 
باید این موضوع که تعداد دفعات رایگان بودن این تســت 
چند مرتبه اســت و همچنین مراکزی که این آزمایش به 
طور رایگان در آنها انجام می شــود، توســط شورای عالی 
بیمه به ما ابلاغ شود. مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان 
تامیــن اجتماعــی درخصوص هزینه تســت PCR در 
بیمارســتان های تامین اجتماعی توضیح داد: انجام این 
تســت در بیمارســتان های ما برای بیمه شــدگان تامین 
اجتماعی رایگان است و بیش از این مصوبه هم این چنین 

بوده است.

اعضــای هیات وزیران در نخســتین 
جلســه هیات دولت سیزدهم با امضای 
عهدنامــه ای، خــود را به اصول و ارزش 
هــای دهگانه کــه برآمده از آرمان های 
انقلاب اسلامی، گفتمان امامین انقلاب 
و ناظر بر برنامه های دولت است، متعهد 

و موظف کردند.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانک 
قرض الحســنه مهر ایران، اعضای دولت 
ســیزدهم، با امضای این عهدنامه اصول 
و ارزش هایی همچون توجه به محرومان، 
فســاد ستیزی و قانون گرایی، رفع موانع 
تولید، چابک ســازی نظام اداری با بهره 
گیــری از فناوری اطلاعات و شایســته 
ســالاری در انتخاب مدیران را سرلوحه 
کلیــه تصمیم گیری ها و اقدامات خود 

قرار داده و به آن ملتزم شدند.
متن »عهدنامــه مدیران دولت 

مردمی« به این شرح است:
شــعارها و برنامــه دولت مردمی که با 

حماســه انتخابات ۲۸ خرداد مورد اقبال 
عمومی قرار گرفــت؛ برآمده از آرمانهای 
انقلاب اسلامی، گفتمان امامین انقلاب و 
ناظــر بــر برنامــه هــای دولت اســت. 
انتظارمی رود که تمامی خادمان مردم در 
این دولت، اصول و ارزشــهای دهگانه زیر 
را سرلوحه کلیه تصمیم گیری ها و اقدامات 

خود قرارداده و به آن ملتزم باشند.
۱- التزام عملی به ارزش های انقلاب 

اسلامی
۲- توجه به نیازهای اولویت دار مردم 
به ویژه محرومان و اقشــار آسیب پذیر و 
اســتفاده بهینه از تمامــی ظرفیتها در 

جهت رفع آنها
۳- ارج نهــادن به فرصت خدمت بی 
منت به مردم و تلاش مخلصانه و جهادی 
در گره گشایی از مسایل مردم با محوریت 
وحــدت ملی و تقویت پیکره واحد ایران 
اســلامی و اهتمــام در تأمیــن عادلانه 

حقوق عامه

۴- فسادســتیزی و نفی مطلق روابط 
ناســالم اداری، شناســایی زمینه های 
فســادزا و تعــارض منافع و اقدام قاطع، 

سریع و مؤثر در جهت رفع آنها
۵- قانــون گرایــی، پاســخگویی، 
شــفافیت و انضبــاط مالــی، طهارت 

اقتصادی و پرهیز از اشرافی گری
۶- تولیــد محــوری و اهتمام در رفع 
موانــع تولیــد، ترویــج کالای ایرانی، 
شناســایی تمامــی ظرفیــت هــا و 
اســتعدادهای کشور و حرکت به سوی 
فعال سازی کامل آنها به عنوان رویکرد 

حاکم بر تمامی ارکان و اجزا دولت
۷- بهــره گیری از فناوری اطلاعات و 
ابتکارات دانش بنیان در هوشمند سازی 
و چابــک ســازی نظــام اداری، تأمین 
دسترســی عادلانه مــردم به خدمات 
عمومــی و دولتی و تبدیل آن به ابزاری 

برای نظارت مردمی
۸- شایســته ســالاری در انتخــاب 

خدمتگــزاران مبتنــی بــر معیارهای؛ 
انقلابی بودن، کارآمدی،  پاک دســتی و 

فساد ستیزی، مردم محوری
۹- توســعه ارتبــاط با آحاد جامعه و 
رعایــت کرامت مــردم و تعامل مؤثر با 
رســانه ها، نقدپذیری و اهتمام جدی به 

افکار عمومی
۱۰-تمهید و تأمین شــرایط مناسب 
برای مشــارکت مردم به ویژه نخبگان، 
صاحبنظــران، جوانان و کارآفرینان در 
 حل مســائل کشــور و جهش به سوی

 ایران قوی

شرایط پوشش بیمه تأمین اجتماعی برای تست »پی.سی.آر« با اعلام 
شورای  عالی بیمه سلامت فرانشیز تست تشخیص کرونا رایگان شد

 با استقرار دولت سیزدهم؛ عهدنامه مدیران دولت مردمی
 توسط هیأت وزیران امضا شد
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سلامت و تغذیه9
نحوهپرداخت

تسهیلات۱۸درصدی
وکادردرمان

هفته نامه اقتصادی ایران
 کادر درمان کشــور خواهان روشن شدن تکلیف پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ارزان قیمت به خود شده و یادآور شدند که از قرار معلوم از اولویت های نظام بانکی کنار گذاشته 
شده اند. جمعی از کادر درمان کشور با اشاره به بخشنامه بانک مرکزی به بانک ها در مورد ابلاغ بخشنامه مصوب شورای عالی پول و اعتبار، مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه 
تا ۵۰ میلیون تومان و پرداخت آن با اولویت مشاغل خانگی، ایثارگران و افراد تحت پوشش کمیته امداد، یادآور شدند تسهیلاتی که در این مقطع به آنها به عنوان »حمایت انگیزشی در 
دوران کرونا« پرداخت می شود، با  نرخ سود ۱۸درصد  پرداخت می شود و به گفته آنها از قرار معلوم کادر درمان از اولویت های نظام بانکی کنار گذاشته شده اند. کادر درمان کشور 
همچنین یادآور شدند که همین تسهیلات با نرخ ۱۸ درصد هم به تمام کادر درمان کشور پرداخت نمی شود؛ چراکه آنها پرونده های خود را از پیش از آغاز سال ۱۴۰۰ تحویل بانک داده اند 
و تاکنون جوابی به آنها داده نشده است. کادر درمان با اشاره به فراهم نشدن زمینه پرداخت تسهیلات به واسطه قرارداد همکاری علوم پزشکی با یکی از بانک ها برای پرداخت تسهیلات، 

اعلام کردند که تاکنون این همکاری نتیجه حمایتی مشخصی برای آنها نداشته است؛ در حالی که مسوولان مدام از حمایت از کادر درمان در دوران کرونا سخن می گویند. / ایلنا 

غلات

غــلات )Cereal( شــامل بذرها یــا میوه های 
گیاهانی هستند که به خانواده گندمیان یا چمنیان 
)Gramineae(تعلق دارند. ده هزار ســال پیش، 
گندم دســت خوش جهش هایی ناگهانی شد و باعث 
شــد کــه این گیاه به جــای پراکندن دانه هایش در 

بــاد آن ها را متصل به خود نگه دارد.
اگــر چه ایــن تغییر از لحاظ تکثیر شــدن برای 
خودش مزیت نداشــت اما به انســان ها این امکان را 
داد تا بتوانند برای زمستان دانه ذخیره کنند. تراکم 
کالــری دانه ها از مرگ در اثر گرســنگی جلوگیری 
می کرد و بنابراین نقش مهمی در تاریخ بشــریت در 
سراسر دنیا ایفا کرد. در چین، برنج در حدود ۶۵۰۰ 
ســال پیش بــه گیاهی بومی تبدیل شــد و در قاره 
آمریکا کشت ذرت به صورت بومی در حدود ۳۵۰۰ 

سال پیش آغاز شد.
تا قرن گذشــته، بیشــتر غلات به صورت کامل و 
ســبوس دار مصرف می شــدند. به عبارتی دیگر، مغز 
دان ها دســت نخورده باقی می ماند و مصرف می شد 
یعنــی ویتامین هــا، فیبر و مواد معدنی آن ها گرفته 
نمی شــد. غلات ســبوس دار تأمین کننــده فیبر، 
پروتئیــن، کربوهیدرات هــای مرکــب، لیگنان ها، 
فیتات هــا، فیتوکمیکال هــای دیگــر، ویتامین ها و 
مواد معدنی هســتند. ویتامین های محلول در چربی 
در مغــز دانه هــا وجود دارند و انــواع ویتامین B و 
فیتوکمیکال ها در ســبوس یــا غلاف آن ها موجود 
هســتند. غــلات و محصولاتــی که از آن هــا تولید 

می شــوند دارای چربی بسیار کمی هم هستند.
غلات سبوس دار را می توانیم هم به صورت ساده 
بــه عنــوان غذای گــرم مانند پلو بپزیــم یا به مواد 
غذایی پخته شــده اضافــه کنیم یا این که به صدها 
روش دیگــر آن ها را مصــرف کنیم. از غلات صدها 
محصول غذایی دیگر تهیه می شــود. دو تا از اصلی 
ترین آن ها نان و پاســتا هســتند که تقریباً در همه 
کشــورها قوت غالب به شــمار می آیند؛ از غذاهای 
محلی در شــمال آفریقا تا ســوبا )نودل های تولید 
شــده از گندم ســیاه( در ژاپن. غلات و محصولات 
تولیــد شــده از غلات به واقع تأمیــن کننده غذای 
مردم ســیاره زمین هســتند که با رســاندن بیشتر 
کالــری مــورد نیاز بــدن و مقدار زیــادی پروتئین 

جمعیــت جهان را تغذیه می کنند.
غلات دانه های گیاهان هستند. اگر چه دانه هایی 
را کــه انســان ها مصرف می کننــد متعلق به دامنه 
گســترده ای از خانواده گیاهان هســتند اما ساختار 
پایه آن ها مشــابه یکدیگر اســت و همگی از اجزای 
ثابتی که گیاهان از آن ها رشــد می کنند تشــکیل 
شــده اند. این اجزا شــامل ســبوس یا پوشش دانه، 

درون دانه )اندواســپرم( و جوانه هستند.
سبوس یا پوشش دانه، لایه خارجی دانه و سرشار 
ازویتامین B، مواد معدنی و فیبر اســت. درون دانه 
یا اندواسپرم که گاهی به آن مغز دانه هم می گویند 
بیشــترین محتویــات دانه را در خود ذخیره دارد و 
گیــاه بــرای رشــد در مرحله جوانــه از آن تغذیه 
می کند. درون دانه محلی اســت که بیشتر پروتئین، 
کربوهیدرات هــا و مقادیر کمی ویتامین در آن قرار 
دارند. اساس آن از نشاسته است و اغلب تنها بخش 
خوراکی غله اســت که مصرف می شــود. مغز دانه یا 
جنین، آن بخشــی از غله اســت که گیاه جدید از آن 
جوانــه می زند. جنین بیشــترین میزان مواد مغذی 
 ،B دانــه غلــه را دارد کــه از آن جمله ویتامین های
مــواد معدنــی و مقداری پروتئین اســت. همچنین 
دارای چربی اســت که امکان فاســد شــدن آن را 

افزایش می دهد.

تغذیه پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترین و 

 پرمصرف ترین 
گیاهان دارویی

آویشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گیاهانی 
دارویی و پر از خاصیت هستند که 

اسم آنها را بسیار شنیده اید. 
اما کاربرد این گیاهان 

دارویی چیست؟

از هزاران سال قبل از گیاهان دارویی برای درمان بیماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نیز طب سنتی در بین مردم طرفداران زیادی دارد و بسیاری 
از افراد برای درمان بیماری ها از خواص گیاهان دارویی استفاده می کنند. برخی از گیاهان دارویی از دیگر گیاهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .
پونه و نعناع

نعناع و پونه از گیاهان دارویی پرطرفدار و مفیدی هســتند که بســیار پرخاصیت و درمان کننده بیماری های 
مختلف می باشند . این ۲ گیاه هر ۲ طبع گرم و خشک دارند. خانم ها از دم کرده این 
گیاهان استفاده می کنند زیرا این گیاهان دارویی قاعدگی را تنظیم و درد قاعدگی را 

کاهش می دهند. برگ نعناع، درمان مناسبی برای رفع سردرد، تب، حالت تهوع، اختلالات 
 گوارشــی اســت و تســکین دهنده سیســتم گوارشــی می باشــد و به رفع گاز معده کمک 

می کند.
این گیاه، خاصیت ادرارآور، نشــاط آور و ضد انقباض عضلانی و ضدتهوع دارد که به کاهش 

وزن نیز کمک می کند. پونه نیز گیاه دارویی پرکاربردی می باشــد که برای رفع مشــکلاتی 
غدد یا برونشیت ، انگل همچون افسردگی ، آنفولانزا ، شپش ، زخم ، آلرژی ، سوختگی ، خستگی ، یبوست ، قارچ ، سرفه ، سردرد ، تورم 

به کار می رود.

ه و 
پون

نعناع

اگر آداب تغذیه اصلاح شــود، درمان دارویی موفق خواهد بود. در غیر این 
صورت داروی گیاهی و شیمیایی تأثیر لازم را نخواهد داشت یا اثر آن مقطعی 
و زودگذر خواهد بود. برای از بین بردن نفخ شکم در طب سنتی این نکات را 

مدنظر قرار دهید:
 کم کردن مقدار غذای مصرفی در هر وعده غذایی.

 پرهیز از خوردن چند نوع غذا باهم.
 مصرف مقدار بسیار کم نمک قبل و بعد از غذا.

  قبل از گرســنگی، غذا مصرف نکنید و قبل از این که کامل ســیر شــوید، 
دست از غذا بکشید.

 هر لقمه را حدود ۳۰ تا ۴۰ بار بجوید.
 پرهیز از مصرف مایعات و میوه و ماست از نیم ساعت قبل تا دو ساعت 

بعد از غذا.
 پرهیز از مصرف هر نوع نوشیدنی همراه با غذا.

  استفاده از مواد غذایی یا ادویه بادشکن هنگام طبخ یا مصرف غذا مانند 
زیره، دارچین، نعنا، آویشن، تخم گشنیز، انیسون و...

 پرهیز از مصرف مواد غذایی خام مثل میوه و سالاد همراه با غذای پخته، 
البته مصرف زیتون و برخی از انواع ســبزی خوردن برحســب مزاج معده فرد 

مجاز است.
  افرادی که مشــکل نفخ دارند باید قبل از مصرف حبوبات آنها را حدود 
۲۴ســاعت و حتی بیشــتر با آب ولرم خیس کنند. حتی بهتر اســت هرچند 
ســاعت یک بــار آب ظرف حاوی حبوبــات را دور بریزند. در صورت گرم بودن 

بیش از حد محیط، حبوبات خیسانده در یخچال نگهداری شود.
  استفاده از غذاهای سبک و زودهضم مثل ماش پلو، استامبولی، ته چین ها 
و غذاهایی که مواد باهم در یک قابلمه دم می کشــند، مثل گوشــت مرغ یا 
گوســفند پخته که لابه لای برنج دم بکشــد. افزودن مقدار کمی زیره، زعفران 

یا شوید خشک هنگام دم کردن برنج توصیه می شود.

  پرهیز از مصرف غذاهای تند، شــور، ترش، پرادویه، چرب، ســرخ کرده، 
قهوه، کاکائو، چای پررنگ، نوشــابه گازدار، غذاهای خمیری، فســت فود، آب 

یخ و غذاهای آماده و سنگین.
  رعایت حداقل دو ساعت فاصله خواب شب تا شام.

  ماساژ دورانی شکم با روغن زیتون، ۳۰مرتبه در جهت عقربه های ساعت.

راهکارهایی برای پیشگیری از نفخ شکم

اســفناج )Spinacia oleracea(یک ســبزی برگ دار اســت که به شــکل گل بوته ای به قطر ۸ تا ۱۰ 
اینچ رشــد می کند. برگ ها صاف یا چین خورده هســتند که این به واریته آن بســتگی دارد. اســفناج پخته 

شده طعم تندی دارد و بافت آن خمیر مانند است. اسفناج خام طعم ملایم تری دارد و ترد است.
اســفناج از خانواده Chenopodiaceae اســت و به طور کلی دارای دو نوع عمده اســت: اسفناج برگ 

چین خورده و اسفناج برگ صاف. نوع اول دارای برگ های چین خورده به رنگ سبز تیره 
اســت. نوع دوم برگ های صاف و شــبیه به بیل دارد و طعم آن از طعم نوع اول اندکی ملایم تر اســت. نوع 
ســومی هم موجود اســت که برگ های نیمه چین خورده دارد و بافت آن اندکی به بافت اســفناج برگ چین 
خورده شباهت دارد، ولی تمیز کردن آن آسان تر است. همه انواع اسفناج پس از پخته شدن ظاهر یکسانی 

پیدا می کنند.
منشأ اسفناج احتمالاً جنوب غربی آسیا یا هیمالیای غربی است، ولی انواع وحشی آن در آفریقای شمالی 

و ایران هم
رشد می کنند. این سبزی پربرگ را نخستین بار ایرانی ها کشت کردند. از آن جا کشت آن در قرن هفتم 
پس از میلاد به چین و در قرن نهم پس از میلاد به اروپا گســترش یافت. عرب ها این ســبزی را وارد اســپانیا 

کردند و این نام را رویش گذاشتند. امروزه، این سبزی در بسیاری از نقاط دنیا کشت می شود.
اسفناج گیاهی یک ساله است که به هوای خنک و نمناک و خاکی غنی و مرطوب نیاز دارد. بذرهای آن 
را می توانیم در اوایل بهار یا در پاییز بکاریم. انواع مقاوم تر تحمل هوای زمستانی را دارند که خاکشان باید 

به خوبی زه کشی
شده باشد و می توان آن ها را در بهار هم برداشت کرد. انواع لطیف تر را در بهار می کارند تا در تابستان 

آماده برداشت باشند. اسفناج را ۶ هفته پس از کاشت می توان برداشت کرد.
اگر قصد خرید اسفناج را داریم، باید به سراغ اسفناج هایی که ترد هستند و برگ های سبز روشن تا سبز 
تیره دارند برویم. برگ ها را می توانیم در یخچال در کیســه پلاســتیکی تا ۳ روز نگهداری کنیم. این ســبزی 
هم به صورت خام و هم به صورت پخته قابل مصرف است. نوع برگ صاف که طعم ملایم تری دارد، معمولاً 
به صورت خام برای تهیه سالاد مصرف می شود. پختن اسفناج باید خیلی سریع یا با بخار پز کردن یا تفت 
دادن با اندکی آب انجام شود؛ فقط تا حدی که برگ ها جمع شوند. برگ های اسفناج را می توانیم به سوپ 
ها، خوراک ها و خورشــت ها اضافه کنیم. چاشــنی های متنوعی از جمله 
آب لیمو، سس سویا، سس خردل، سس گوجه فرنگی یا جوز برای مزه 
دار کردن غذاهای اسفناجی مناسب هستند. اسفناج خرد و چاشنی 
زده شده گزینه خوبی برای غذاهایی است که داخل آن ها را پر 
می کنیم. اســفناج خام سرشــار از ویتامین A و دارای مقدار 
زیادی ویتامین C و فولات اســت. اسفناج پخته شده ویتامین 
A  و فولات زیادی دارد و منبع خوبی از ویتامین C، ریبوفلاوین، 
ویتامین B6، کلسیم، آهن و منیزیم است. اگر چه دارای آهن 
و کلســیم اســت، وجود »اگزالیک اسید« در برگ های آن مانع 
از جذب این عناصر می شود. جذب آهن با مصرف اسفناج به همراه 

یک میوه یا سبزی که حاوی ویتامین C  باشد افزایش می یابد.

تربچه)Raphanus sativus L.( یک سبزی ریشه ای از خانواده چلیپاییان است که به چغندر و شلغم 
شــباهت دارد، ولی طعم منحصر به فرد و تندی دارد که می تواند ملایم یا بســیار تند باشــد. نام تربچه )در 
زبان انگلیســی radish )از واژه لاتین radix به معنای ریشــه گرفته شــده اســت. انواع تربچه ها می توانند 
گرد، بیضی یا کشیده باشند و طول آن ها هم از کمتر از ۵ر۲ سانتی متر تا ۶۰ سانتی متر متغیر باشد. رنگ 

پوست تربچه ها سفید مایل به زرد، قرمز، ارغوانی و سیاه است، ولی رنگ گوشته سفید است.
تربچه ها را به دو گروه عمده تربچه های بهاره و زمستانه تقسیم بندی می کنند که واریته های دیگری 
در میان این دو گروه عمده از لحاظ رنگ و شــکل وجود دارند. تربچه های بهاره را پیش از این که قطر آن 
ها به ۵ر۲ سانتی متر برسد برداشت می کنند که شامل تربچه های گرد و Cherry Belle  هستند. تربچه 
ســفید »White Icicle« دوک مانند و طولانی اســت و طعمی ملایم دارد. تربچه های زمســتانه طعم قوی 
تر و تندتری دارند، علاوه بر این که بافت آن ها خشن تر و ضخیم تر است. این تربچه ها از تربچه های بهاره 
بزرگ تر هســتند، هر کدام وزن یک شــلغم را دارند و رنگ آن ها از ســفید تا ســیاه متغیر اســت. انواع سفید 

شامل »دایکون ژاپنی« است که که ظاهری کشیده شبیه به هویج و طعم تندی دارد.
تربچه یک سبزی باستانی به حساب می آید. نخستین بار در هزاران سال پیش و در منطقه شرقی مدیترانه 
یا در خاور دور کشــت شــد، ســپس کشت آن به ســرعت در سراسر دنیا گسترش پیدا کرد. نخستین تربچه 
های کشت شده از واریته سیاه بودند. از تربچه های سفید مخروطی نخستین بار در منابع مکتوب اروپایی 
در قرن شانزدهم سخن به میان آمده است و حدود ۲۰۰ سال بعد برای نخستین بار تربچه های گرد و انواع 
پوســت قرمز ظاهر شــدند. امروزه در ایالات متحده، کالیفرنیا و فلوریدا تولیدکنندگان اصلی تربچه در این 

کشور هستند.
برگ های گیاه تربچه از بالای ریشــه در کنار هم قرار می گیرند که تا ارتفاع ۵ر۳۰ ســانتی متر رشــد می 
کند. تربچه گیاهی یک ساله است که در هوای سرد رشد می کند. از سبزیجاتی محسوب می شود که کاشت 

آن بسیار راحت است.
تکثیر از طریق کاشت بذر در خاک شنی دارای رطوبت دائم امکان پذیر است. واریته ای که سریع ترین 
رشد را دارد در عرض ۳ هفته به رشد کافی می رسد و قابل برداشت است. تربچه های زمستانه را در اواخر 
تابســتان می کارند، بدین ترتیب در هوای ســرد پاییزی به رشــد کافی می رســند. این تربچه ها که بزرگ تر 

هستند، پس از گذشت ۵۵ روز قابل برداشت هستند.
اگر می خواهیم تربچه بخریم، بهتر است تربچه های سفت که رنگ 
روشــنی دارند و برگ هایشــان ترد است را انتخاب کنیم. می توان 
تربچــه را در یک کیســه پلاســتیکی تا چنــد هفته در یخچال 

نگهداری کرد.
در آشپزی غربی، تربچه را به صورت خام در سالادها مصرف 
مــی کننــد یا از آن به خاطر رنــگ زیبایش برای تزئین غذاها 
اســتفاده می شــود. در آشپزی چینی و ژاپنی، تربچه به عنوان 
یکی از ســبزیجات اصلی به صورت خام، پخته یا ترشــی شــده 
مصرف می شــود. تربچه سرشــار از ویتامین C اســت و ترکیباتی 

دارد که می توانند از بروز سرطان جلوگیری کنند.

تربچهاسفناج

اردک هــا یــا مرغابی ها، ۸۰ گونه مختلف از پرندگان اهلی یا 
وحشی را شامل می شوند که پاهای پرده دار دارند. امروزه چند 
نژاد عمده اردک برای مصرف گوشت آنها پرورش داده می شود. 
انــدازه اردک های پرورشــی می تواند تا ســه برابــر بزرگ تر از 

خویشاوندان خود باشد که در حیات وحش زندگی می کنند.
گوشت اردک در اروپا و چین بسیار طرفدار دارد، به طوری 
که مصرف سالانه گوشت اردک در این نقاط از سایر قسمت های 
دنیا بیشــتر از مصرف مرغ اســت. در ایالات متحده، بیشتر در 
مناسبت ها و تعطیلات خاص گوشت اردک روی میز گذاشته 

می شــود، چون مردم این کشــور چندان به خوردن آن عادت 
ندارند و در عوض هر نفر سالانه ۲۵ کیلوگرم گوشت مرغ مصرف 

می کند.
به طور کلی، گوشــت اردک به دلیل داشــتن چربی بیشتر و 
اســتخوانی تر بودن کمتر از گوشــت مرغ مصرف می شود. این 
تصور که گوشت اردک چرب تر است صحت دارد، چون اردک ها 
در زمره ماکیانی هستند که بالاترین میزان چربی را دارند. چربی 
که به طور عمده داخل و زیر پوست متمرکز است به اردک کمک 
می کند روی آب شناور بماند. به علاوه، گوشت اردک سرشار از 

پروتئین اســت. منبع فوق العاده ای از ریبوفلاوین، نیاســین و 
گوگرد و نیز دارای آهن، روی و تیامین اســت. اردک اســتخوان 
بندی درشت و در نتیجه استخوان های زیاد و گوشت کمتری 
دارد. به همین دلیل به اندازه مرغ پرطرفدار نیست. بیشتر گوشت 
اردکی که به فروش می رســد از کشــتار اردک های ۶ تا ۸ هفته 
ای هستند. اردک های کبابی و سرخ کردنی کمتر از ۸ هفته و 
اردک های بریانی ۱۶ هفته ســن دارند.برای خرید باید گوشت 
اردکی را انتخاب کنیم که تازه باشد و سینه ای پهن و گوشتالو 
داشته باشد. پوست نباید کش بیاید و آویزان باشد. اگر می خواهیم 

گوشت اردک منجمد بخریم، بسته بندی آن باید محکم و عاری 
از شکستگی و شکاف باشد. پیش از پخت باید آن را در یخچال 
بگذاریم تا یخ آن باز شود که معمولاً بین ۲۴ تا ۳۶ ساعت طول 

می کشد و بستگی به اندازه آن دارد.
پیش از پختن گوشت اردک، باید تمامی چربی آن را بگیریم 
و پوست را با چنگال سوراخ کنیم تا با کباب شدن درون فر چربی 
آن ذوب شــود و بیرون بریزد. بعضی از آشــپزها پوست و چربی 
زیــر آن را پیــش از پختن جدا می کنند. دمای لازم برای پخته 
شدن یک اردک کامل ۱۸۰ درجه فارنهایت، برای ناحیه سینه 

۱۷۰ درجه فارنهایت و ناحیه ران ها و بال ها ۱۸۰ درجه فارنهایت 
اســت. گوشــت اردک را به روش های مختلفی می توانیم طبخ 
کنیــم. کبــاب کردن، با آتش ملایم پختن و ســوخاری کردن 
نمونه هایی از این روش ها است. بهترین راه برای برشته کردن 
این است که آن را روی یک صفحه میله ای درون فر بگذاریم تا 
حین پخته شــدن چربی آن در ســینی زیر آن بریزد. سسی از 
مرکبات مثل آب لیمو، آب پرتقال یا آب نارنج طعم گوشت اردک 
را تکمیل می کند. به همین خاطر یکی از غذاهای رایجی که در 
رستوران های فرانسه سِرو می شود اردک با سس پرتقال است.

گوشت اردک
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محمد قهدریجانی عضو هیات علمی واحد علوم تحقیقات دانشگاه آزاد در آغاز چالش کشاورزی و امنیت غذایی  با بیان مطلب فوق گفت: عدم توجه به مقتضیات آب و خاک و وضعیت دانش کشاورزان باعث شده با وجود 
اینکه دلارهای زیادی برای ماشین آلات کشاورزی بزرگ صرف شده است، اما در عمل کشاورزان نمی توانند از این ماشین آلات به خوبی در زمین ها استفاده کنند و هم اکنون بسیاری از مزارع به قبرستان ماشین آلات 
کشاورزی خارجی تبدیل شده است. به عنوان مثال؛ فکر کردیم با وارد کردن ماشین های کشاورزی پیشرفته از استرالیا در برداشت نیشکر می توانیم بهره وری را افزایش دهیم، اما این ماشین آلات وارد شده و بعد از ۱۰ سال 
نه تنها بهره وری بالا نرفت، بلکه به خاطر کوبیده شدن زمین با وزن بالای این ماشین آلات که در مجموع به ۱۰۰ تن می رسد، بهره وری کشت نیشکر به یک سوم کاهش پیدا کرد، در حالی که خود شرکت سازنده به فکر کاهش 
وزن این ماشین آلات افتاده و ما اصرار داریم این ماشین آلات را هنوز وارد کنیم. این کارشناس کشاورزی گفت: ما ۱۰ سال اسم آمایش سرزمین را شنیده ایم، اما هیچ  کاری در آمایش سرزمین در کشاورزی انجام نشده است. 
به گونه ای که هر کس الگوی کشت سلیقه ای طراحی می کند، اما با عوض شدن یک مدیر یا یک وزیر، این الگوی کشت تغییر می کند. مگر می شود الگوی کشت که براساس آمایش سرزمین باشد در کوتاه مدت تغییر کند؟ 
به گفته وی، تراکتورهای سنگین بالای ۱۵۰ اسب بخار با پول زیاد وارد کشور شد، اما ادوات و دنباله بندهای آنها فقط نیاز به ۴۰ اسب بخار دارند و بنابراین ما هم پول و هم انرژی خود را ضایع کردیم. اگر همین پول را صرف 

تراکتورسازی تبریز می کردیم، هم تلفات انرژی نبود و هم نیازی به واردات ۲هزار دستگاه تراکتور سنگین از خارج نبود که به جای کمک به کشاورزی، خاک مزرعه را هم کوبیده و سفت کرده است. / فارس 

مقدمه ای بر نظرات و دیدگاه مدیرروابط عمومی فولاد مبارکه :

 رویکرد روابط عمومی فولاد مبارکه جریان سازی رسانه ای
 برای حمایت از تولید است 

در نشســت مدیر روابط عمومی شــرکت فولاد مبارکه با تعدادی از 
نمایندگان رسانه های حوزه صنعت و اقتصاد مطرح شد:

رویکرد روابط عمومی فولاد مبارکه جریان سازی رسانه ای 
برای حمایت از تولید است

 مدیر روابط عمومی شــرکت فولاد مبارکه در نشســت هم اندیشی 
با تعدادی از نمایندگان رســانه های حوزه صنعت و اقتصاد گفت: ما 
در روابط عمومی شــرکت فولاد مبارکه به دنبال جریان ســازی رسانه 

ای برای حمایت از تولید به ویژه تولید در صنایع معدنی هستیم.
به گزارش ایراسین، مهندس هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی 
فولاد مبارکه ضمن دیدار با اصحاب رسانه به تعامل و همکاری بیشتر 
میان مجموعه روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه و رسانه تاکید کرد.

 هدف اصلی ما از برگزاری این جلسه تعامل سازنده با فعالان عرصه 
رســانه و شــنیدن نقطه نظرات و دیدگاه های آنها برای افزایش تعامل 

و هم اندیشی با صاحبان قلم است.
 اعتقاد ما بر این است که در حوزه ارتباط با رسانه نمی توان یکطرفه 
پیــش رفــت. در ایــن زمینه بهتریــن راه گفت وگو و نقد اســت که 
خوشــبختانه در این جلسه شــاهد ارائه نقدها و پیشنهادهای رسانه 
های مختلف بودیم . طی چند ماه اخیر تلاش بر این بوده که شــرایط 
رســانه ای در فولادمبارکه بهبود یابد. در این راســتا امیدواریم بتوانیم 
در بخش روابط عمومی فولادمبارکه بسته کامل ارتباطی با رسانه ها 
را داشته باشیم. به گفته مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه، طی جلسات 
قبلی که با اصحاب رســانه برگزار شــد موارد بسیاری مطرح شده که 
در حال بررســی آنها هســتیم و خبرهای خوبی برای رسانه ها داریم. 
البته یکسری مشکلات همچنان وجود دارد که با همفکری و برگزاری 
جلســات، مســائل مرتبط درخصوص ارتباط بین رســانه ها و روابط 

عمومی باید حل شود.
 

شرکت فولادمبارکه یک صنعت ملی است
او با بیان اینکه شرکت فولادمبارکه یک صنعت ملی است در ادامه 
افزود: شــعار امســال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی هاست و ما باید 
مانع ها را برداریم و از رسانه ها نیز پشتیبانی و حمایت لازم را به عمل 

آوریم.
به گفته وی، با توجه به بالا بودن تعداد رسانه هایی که با مجموعه 
روابط عمومی فولاد مبارکه در تعامل و همکاری هستند، ممکن است 
چالش هایی در زمینه ارتباط با رســانه ها به وجود آید که قابل حل 
کردن اســت. بازوهای اصلی روابط عمومی و صنعت، خبرگزاری ها، 

صداوسیما، پایگاه های خبری، رسانه های مکتوب و آنلاین هستند.
 فولاد مبارکه در ســال ۹۹ و ۱۴۰۰ فراز و نشــیب های بســیاری به 
جهت تولید و حضور در مســئولیت های اجتماعی داشــت که در نوع 
خــود بــی نظیر بود.  برای مثال اگر کمک های فولاد مبارکه در زمینه 
تهیه اکســیژن برای بیمارســتان ها و مراکز درمانی، همچنین دیگر 
اقدامات انجام شده در حوزه مسئولیت اجتماعی این شرکت در کشور 

انجام نمیشد فاجعه به وجود می آورد.

77 رکورد تولید در سال 99
بــه گفتــه نباتی نژاد؛ در ســال ۹۹ بیــش از ۷۷ رکورد تولید را با 
شــرایط تحریم و شــیوع کرونا و... داشتیم و می توان گفت طی سال 
گذشــته و ۶ ماهه اول امســال این شــرکت توانسته عملکرد بسیار 
خوبی در حوزه تولید داشته باشد. برای مثال اگر اجرای پروژه خط 
لوله گوره به جاســک و تولید محصولات جدید انجام نمیشــد، در 

صنایع پایین دســتی و کشور دچار مشکل می شدیم.
مدیــر روابــط عمومی فولاد مبارکه ادامه داد: فولاد مبارکه در قُله 
کار می کند و می درخشــد و برای ســال جاری نیز برنامه ها مختلفی 
همچــون از طــرح تحول دیحیتال تا تولید محصولات مختلف را در 
دســتور کار قرار داده اســت.  وی با اشــاره به برخی از حاشیه های به 
وجــود آمده بــرای مجموعه فولاد مبارکه گفت: گاهی اوقات برخی 
نقدها با غرض ورزی سیاســی همراه می شــود که می تواند تولید را 

دچار مشــکل کند یا اینکه فضا به ســمت تخریب فولاد مبارکه جلو 
مــی رود. رویکردی که ارتباطــی با فضای تخصصی تولید و صنعت 

ندارد.
 

ساختار روابط عمومی فولاد مبارکه منسجم است
 روابط عمومی فولاد مبارکه سالهاســت کارهای مختلفی را انجام 
می دهد و ساختار منسجمی در این حوزه وجود دارد. برای مثال واحد 
مستندسازی فولاد مبارکه سالهاست که در این حوزه فعالیت داشته 
و هرســاله تمــام تلاش بر این بوده تــا این مجموعه روبه جلو حرکت 
کند. وی تصریح کرد: حداقل در ۶ ماه گذشته تحولات مهمی در همه 

بخشهای حوزه روابط عمومی داشته ایم.

یک ریال خارج از مصوبه و تایید مدیران در فولاد مبارکه 
هزینه نمی شود 

به گزارش گروه تحلیلی اقتصادی اعتبار  در ادامه نشست، مهندس 
هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه،  اقداماتی 
مثبتی در این بخش اتفاق افتاده که می توان به چاپ ماهنامه، رادیو، 
موشــن، افزایش تعداد اخبار و ... اشــاره کرد. این بخش با ۵۰ تا ۶۰ 
نیرو با قوت به فعالیت مشغول هستند. البته نباید کار و تلاش مدیران 

روابط عمومی گذشته رو نادیده گرفت.
وی با بیان اینکه ارتباط شــرکت فولاد مبارکه با رســانه طی ۶ ماه 
گذشــته افزایش پیدا کرده اســت، گفت: خوشــبختانه تعاملات ما با 
رســانه ها افزایش پیدا کرده اســت. البته در این بین برخی از افراد 
ســودجو برداشــت های غلطی داشته و شیطنت های رسانه ای انجام 
داده انــد. بایــد گفت فولاد مبارکه یک ریال خــارج از مصوبه و تایید 
مدیران هزینه نکرده اســت. متاســفانه چنین حاشــیه سازی ها در 
خصوص رســانه ها و یا نحوه تولید و مدیریت در فولاد مبارکه، باعث 

ایجاد ضربه به بورس و تولید خواهد شد

دغدغه انتشار و تولید اخبار در فولاد مبارکه وجود دارد
همواره دغدغه ای در حوزه انتشــارات و تبلیغات وجود داشــت که 
ما برای آن یک واحد جدا تاســیس کردیم. همچنین تولید محتوا و 
شــرایط را بهبود دادیم و اگر خبرنامه، پایگاه خبری ایراســین و تولید 
اخبار فولاد مبارکه را رصد کنید، متوجه میزان تغییرات در این بخش 

خواهید شد.
توجه و لزوم جریان سازی خبری

وی با بیان اینکه اکنون جایگاه روابط عمومی فولاد مبارکه تغییر 
کرده و نمی توان آن را با ۱۰ سال پیش مقایسه کرد افزود: ما در روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه به دنبال جریان ســازی رسانه ای برای 

حمایت از تولید به ویژه تولید در صنایع معدنی هستیم.
 یکی از اقدامات مجموعه روابط عمومی در حوزه آموزش، برگزاری 
دوره ژورنالیست صنعت برای اهالی رسانه است که می تواند شناخت 

خوبی از صنعت را برای خبرنگاران بوجود آورد.  
 ما به دنبال پیشرو بودن در رسانه ایم و ساختارهای خود را به روز 
کرده ایم. در این زمینه انتقاد پذیر هســتیم و کارکردهای ارائه شــده 

را قبول داریم.
 

تدوین شیوه نامه رسانه ای برای ادامه همکاری با رسانه ها
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه افزود: برای بهبود تعامل میان 
روابط عمومی فولاد مبارکه و رسانه ها، شیوه نامه رسانه ای تدوین 
شده و برای آن قاعده تعریف کردیم تا در نهایت ارزیابی در فولاد 
مبارکه انجام شــود؛ البته نقدهایی بر ارزیابی وجود داشــت که آن 
اضافه شــدن شــاخص های جدید برای این موضــوع بود. اما باید 
اشاره شود که این شیوه نامه معیار اصلی آن ضوابط وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســت و رســانه ها به ۳ گروه رســانه های تخصصی، غیر 
تخصصی و عمومی تقســیم و نحوه تعامل با آنها مشــخص شــده 

است.

با وجود انتظار رسانه ها از ما و حجم بالای کاری سعی کردیم 
ارتباط خوبی با رسانه ها داشته و پاسخگوی عزیزان 

رسانه ای باشیم.
تلاش بر این اســت که تولید محتوای تخصصی در حوزه صنعت 
صورت بگیرد. بر همین اســاس اتاق خبر برای این موضوع تشــکیل 
شده و مبنای کار ما یک رویکرد تخصصی و حرفه ای در حوزه صنعت 
اســت. البته اعتقاد داریم ما یک خانواده رســانه ای هســتیم و رسانه 

های دیگر حتما باید در تولید به ما کمک کنند.
در حاشیه...

گفتنی اســت در این دیدار برخی از رســانه ها نقطه نظرات خود را 
در خصــوص عملکرد مجموعه روابط عمومی شــرکت فولاد مبارکه 
مطرح کرده و خواســتار تعامل بیشــتر بین این بخش با رســانه ها به 
ویژه رســانه های تخصصی در حوزه صنعت فولاد شــدند. همچنین 
ایجاد ارتباط دوطرفه و برگزاری جلســات و نشســت های تخصصی با 
حضور مدیران و کارشناســان این شــرکت از دیگر درخواســت های 

مطرح شده در این نشست بود.

گزارشی از دیدار اسفندماه سال 99 ؛   مدیرروابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه در دیدار با اصحاب رسانه :  اصحاب 

رسانه، مشاور رسانه ای فولاد مبارکه هستند
مدیــر روابط عمومی شــرکت فــولاد مبارکه در دیدار با تعدادی از 
نمایندگان رســانه های تخصصی در تهران گفت: تک تک رســانه ها، 
مشاوره رسانه ای گروه فولادمبارکه هستند و هر نظر و دیدگاه ایشان 
می تواند گروه فولاد مبارکه را یک قدم به پیش ببرد. مهندس هادی 
نباتی نژاد افزود : در این جلســات، هم فکری و هم اندیشــی قوت می 
گیرد و ما وظیفه خود می دانیم با اصحاب رســانه که ســوابق قابل 
ملاحظــه ای از فعالیــت حرفه ای را در کارنامه خــود دارند، اینگونه 
جلســات هم اندیشــی را برگزار کنیم تا اگر اخلالی در سیستم رسانه 
ای فولاد مبارکه وجود دارد شــنونده آن باشــیم. به یقین جلسات هم 
اندیشــی به صورت فصلی برپا خواهد شــد تا از نظرات یکدیگر بهره 

مند شویم.

رسانه ها یکی از بازوهای اصلی روابط عمومی فولاد مبارکه 
هستند

 اعتقادم بر این است که یکی از بازوهای اصلی روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه رسانه ها هستند و باید از مجاری رسانه ها برای ظهور و 

بروز بیشتر فعالیت های شرکت فولاد مبارکه استفاده کنیم.

 نگاه بر این است بخشی از موضوعات را تغییر و بهبود مستمر داده 
و فضاهای جدید را به روابط عمومی فولاد مبارکه اضافه کنیم از این 
رو در بخــش روابــط بین الملل اقدامات جدیــدی تعریف کرده ایم.  
اتفاقات خوبی در انتظار شــرکت فولاد مبارکه اســت و تلاش بر این 
اســت که با کمک رســانه ها بتوانیم اطلاع رســانی این اتفاق ها را به 
خوبی ر قم بزنیم. روابط عمومی فولاد مبارکه در کنار رســانه ها قرار 
دارد و در تلاش است تا پروژه های رسانه ای جدید را با کمک رسانه ها 
انجــام دهد.  وی با اشــاره به اینکــه پذیرنده مطالب با نگاه نقدکننده 
اســت افزود: برخی اخبار که نگاه نقادانه دارند و مشــکلات و چالش ها 
را بررسی می کنند را پذیرا هستیم، اما برخی از مطالب نگاه تخریبی 
دارند. در واقع باید نقد سالم صورت گیرد و صداقت در نوشتار وجود 

داشته باشد.

 با وجود تحریم ها و در این وضعیت اقتصادی کشور
 به امید نیاز دارد

با وجود تحریم ها شرایط فعلی شرکت فولاد مبارکه ویژه است و  در وضعیت 
اقتصادی فعلی کشــور به امید نیاز دارد و ما باید در این شــرایط اقدام های 
امیدآفرین انجام دهیم و رسانه ها نیز به خوبی فعالیت های رو به جلوی بنگاه 
های اقتصادی موفق را نشر دهند.  او با اشاره به اینکه به وجود آمدن برخی 
اشکلات طبیعی است و نباید افکار عمومی را با محتواهای جهت دار مشوش 
کرد افزود: یکی از اتفاقات مهم که شرکت فولاد مبارکه به آن پرداخته عمل 
به مســئولیت های اجتماعی در بخش های مختلف از کرونا گرفته تا آبادانی 
راه های روستایی و... بوده است. حال اگر این دست از اقدامات نیز مورد نقد 
قرار بگیرد به طبع مدیران شــرکت، برای انجام این قبیل امور عام المنفعه با 
مشکل روبرو خواهند شد. ما می خواهیم با نظرات رسانه های تخصصی به یک 
چارچوب مناســب رســانه ای برســیم.  هر کدام از رسانه ها، مشاوره رسانه ای 
مجموعه فولاد مبارکه هستند و هر یک از نظرات و دیدگاه ها می تواند مجموعه 
را یک قدم به پیش ببرد. هر رسانه می تواند با سبک خود سوژه های مختلف 

را پیگیری کرده و برای مجموعه فولاد مبارکه تولید محتوا انجام دهد.

افزایش دامنه ارتباط مدیران فولاد مبارکه با رسانه ها
 ارتباط گیری مناســب با مدیران فولاد مبارکه از خواســته های رسانه 
هاســت که باید ســاختاری برای آن شــکل بگیرد زیرا در نهایت منجر به 
تولید محتوای بیشــتر می شــود. همچنین در فضای خبری نیز تصمیم بر 
این است که از پوشش محوری به سمت تولید محوری برویم و از رسانه ها 
نیز در این زمینه کمک خواهیم گرفت. به این شکل که به رسانه ها سوژه 

داده می شود تا تولید محتوا روی آن انجام گیرد.

در اتفاقات عجیبی ،  متاسفانه دلالان ،  وضعیت اقتصادی کشور را نشانه رفته وهرجا بوی پول میاید سروکله شان به شکل واسطه ای بی شاخ ودم با شایعه پراکنی و آسمان و ریسمان بافتن که فلان و بهمان 
شده در حالیکه دلال جماعت اوضاع را بهم ریخته وجو را متشنج کرده تا به هر شکل ممکن به منافعشان برسند که خوشبختانه مدیران فولاد مبارکه همچون فولاد در برابرشان ایستاده اند اما باید به یک 

موضوع بسیار حساس اشاره کرد در شرکتهای سهامی عام وباتوجه حضور در بورس که باید تمام اسناد مالی بدون هیچ نقصی و اشکالی و با مصوبه هیئت مدیره به تصویب برسد تا قابلیت پرداخت داشته 
باشد فلذا مهندس هادی نباتی نژاد مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه چه خوب و متفکرانه موارد را  در شیشماهه گذشته مطرح و مقتدرانه پیش میرود امید که بتواند در اجرای برنامه هایش موفق باشد با این 
حال وی دیداری با نمایندگان و خبرنگاران رسانه ها داشته که از نظر میگذرد البته در ارتباط با دیدار اسفند ماه 99 و اشارات مهم او  به بهبود وضعیت اقتصادی کشور ، بورس ، تولید ، بحث مقابله باتحریم که 

نقش سازنده رسانه ها بسیار مهم است در ادامه به نظراتشان توجه ویژه کنیم . 

بر اساس اطلاعیه مرکز آموز ش های عالی تخصصی 
دانشــکده فنــی دانشــگاه تهران به عنــوان یکی از 
پیشــروترین مراکز علمی کشور، دوره DBA گرایش 
مالی و ســرمایه گذاری برگزار خواهد شــد. مدیران و 
علاقه منــدان بــه حوزه های مالی و ســرمایه گذاری 
می توانند از این فرصت ویژه استفاده کرده و با حضور 
در این دوره ضمن آشــنایی با مباحث مختلف کســب 
و کار، بــر حوزه های مالی و ســرمایه گذاری متمرکز 
شده و یک دوره بالادستی و حرفه ای را تجربه کنند.

مقرر اســت در پایان ایــن دوره، دانش پژوهان به 
عنوان عضوی از جامعه متخصصان مرکز آموزش های 
عالی تخصصی دانشــکده فنی شــناخته شــده و با 
دریافت گواهینامه معتبر دوزبانه فارســی و انگلیسی 
از دانشگاه تهران به عنوان اولین دانشگاه ایران و یکی 
از شناخته شــده ترین دانشــگاه های دنیــا، بتوانند 
قابلیت علمی و اجرایی کسب شده در حوزه مدیریت 
کســب و کار به ویژه با نگرش مالی و ســرمایه گذاری 
را اثبات کنند. مهم ترین دروس DBA گرایش مالی 

و ســرمایه گذاری عباتنــد از: اقتصاد کلان، تجزیه و 
تحلیــل صورت های مالی، ســرمایه گذاری در بورس 
اوراق بهــادار، اوراق بهادار مشــتقه، مالی شــرکتی، 

ارزشیابی سهام شرکت ها.  
ضمنا برای اولین بار سیستم جدید آموزشی پخش 
زنده آنلاین در این دوره ها به کار گرفته خواهد شــد 
که ارتباط دانش پذیر از هرکجای ایران و حتی سراسر 
دنیــا را به صورت مســتقیم با اســتادان دوره فراهم 
می آورد. در این سیستم نوین آموزشی ضمن ارتقای 

چشــمگیر کیفیت آموزش، هزینه های رفت و آمد به 
کلاس و نیــز خطــر ابتلا به ویروس کرونا به شــدت 
کاهش یافته اســت. دوره های مدیریت کســب و کار 
MBA و DBA با هدف توسعه مهارت های مدیریت 
بهینه کســب و کار در کشــور برگزار می شوند و طیف 
وســیعی از متخصصانــی کــه به مباحثــی همچون 
کارآفرینی، توسعه بازار، توسعه مدل های کسب وکار، 
رهبــری کســب و کار و بهینه ســازی کســب وکار 
علاقه مند هســتند در این دوره ها شــرکت می کنند. 

دوره هــای MBA و DBA به صــورت مباحــث بین 
رشــته ای شــناخته شــده و مخاطبان از رشــته ها و 
زمینه هــای کاری مختلــف می توانند در این دوره ها 
حضور یابند. دوره های ام بی ای و دی بی ای دانشــکده 
فنــی دانشــگاه تهران مبتنی بــر تجربه و دانش فنی 
اســتادان حرفه ای، متشــکل از اعضای هیات علمی 
دانشــگاه تهــران، دانش آموختگان نخبه دانشــگاه 
تهران، مفاخر برجســته کشــور و متخصصان موفق و 

صاحب نظر است.

برگزاری دوره  DBA  گرایش مالی و سرمایه گذاری
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دانش بنیان11
رونداخذ

تاییدیهقطار
ملیمترو

هفته نامه اقتصادی ایران
سیدکاظم طاهرزاده مدیر کارگروه پروژه طراحی و راه اندازی قطار ملی مترو در این زمینه گفت: پس از برگزاری مراسم رونمایی رسمی از قطار ملی مترو در فروردین ماه سال جاری که پروژه ای با عمق داخلی سازی 
۸۵ درصد بود و ظرف ۱۸ماه به ثمر نشست، با استعلام از معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، یکی از شرکت های مشاور خارجی که مورد تایید این نهاد بود، مشخص شد و مراحل مربوط به مذاکره و عقد 
قرارداد با آن شرکت در دستور کار قرار گرفت. با نهایی شدن قرارداد مشاوران خارجی و ایرانی مذکور، عملا فرآیند اخذ تاییدیه فنی و استانداردهای بین المللی قطار ملی مترو وارد مرحله اجرایی شده است و 
پیش بینی ما این است که حداکثر ظرف سه ماه آینده، بتوانیم گواهینامه های لازم را برای امکان سیر قطار ملی در یکی از خطوط شبکه مترو به دست آوریم. علی امام، مدیرعامل شرکت متروی تهران و حومه نیز 
درباره تامین کمبود واگن مترو با بیان اینکه طراحی، ساخت و مونتاژ قطار ملی در دستورکار قرار گرفت انعقاد قرارداد خرید سیستم ترمز، سیستم تعلیق ثانویه، سیستم کنترل لغزش و برخی دیگر از تجهیزات و 
همچنین قرارداد طراحی، تدارک و ساخت ۲۱ مخزن، قرارداد سیستم در و مکانیزم مربوطه از جمله اقدامات در حوزه تامین واگن بوده است. عملیات طراحی، تدارک و ساخت بدنه قطار ملی از بهمن ۹۸ آغاز شد 
و با شروع سال ۹۹ سرعت گرفت و تا آبان ۹۹ بخش عمده ای از کارها انجام شد و یک رام قطار ملی در فروردین سال جاری آماده بهره برداری شد، اخذ مجوز اولیه برای سیر قطار ملی در مهر ۱۴۰۰ انجام شود. /  ایسنا 

مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به 
اینکه باید به صورت انقباضی حرکت کنیم، گفت: هزینه های 
عمرانــی خیلــی تحقق پیدا نمی کند و پروژه روی زمین مانده 
خیلی زیاد است. اگر بخواهیم با این روند پول پرداخت کنیم، 
شاید صد سال طول بکشد و این درست نیست. باید مدیریت 
صورت بگیرد و پروژه های اولویت دار در هر استان و شهرستان 

مشخص شود.
وی  با حضور در برنامه گفت وگوی ویژه خبری به بررســی 
رویکرد جدید سازمان برنامه و بودجه در هزینه ها و درآمد های 
کشور پرداخت. او با اشاره به کسری بودجه گفت: بودجه از ابتدا 
خوب تدوین نشده است، سال گذشته ۵۶۲ هزار میلیارد تومان 
مصارف کشور بود که از این مقدار، ۳۰ درصد از طریق واگذاری 
دارایی بوده است. وی با اشاره به اینکه بودجه باید شفاف باشد، 
افزود: تکلیف دستگاه ها در بحث رشد اقتصادی باید مشخص 
باشد، تکلیف استان ها باید روشن شود، اگر قرار است در بخش 
کشــاورزی اتفاقی بیفتد، باید آن را مشــخص کنیم و برای آن 

منبع بگذاریم.
در بودجه ۱۴۰۰، دو سقف مصرف گذاشتیم؛ نخست، ۹۳۷ 
هزار میلیارد تومان و سقف دوم هزار و ۲۷۷ میلیارد تومان. اگر 
عملکرد پارسال را ببینیم و منابع پایدار آن را محاسبه کنیم، 
حدود ۵/ ۲ تا ۳ برابر شــده اســت، باید پاسخ دهیم به چه علت 
این افزایش رقم بودجه را انجام دادیم. در ۵ ماه و نیم امســال 
یعنی در ۱۳۹ روز، ۲۸۰ هزار میلیارد تومان مصارف کشور بوده 
که از این رقم ۲۲۰ هزار میلیارد تومان از منابع قابل اتکا بوده 
است، برای مابه التفاوت آن از ۲۲۰ تا ۲۸۰ هزار میلیارد تومان 
تنخواه اســتفاده شــده و ۸۵ هزار میلیارد تومان هم از طریق 
واگذاری دارایی های مالی بوده است. وی با بیان اینکه این امر 
نشان می دهد از اول سال، امکان تامین بودجه نبوده است، افزود: 
با توجه به اینکه منابع درآمدی پیش بینی شده ناشی از فروش 
نفت در بودجه امســال، محقق نشــده است، در این ۱۳۹ روز، 

فقط ۱۵ درصد تحقق عملیات داشتیم.

بخش تعاون و محیط کسب وکار 
در طــرح پایــش بهار ۱۴۰۰، در مجمــوع از نظر فعالان 
اقتصادی بخش تعاون، وضعیت محیط کسب وکار برای فعالیت 
اقتصادی، شرایط مطلوبی ندارد. براساس نتایج حاصل از پایش 
ملــی محیط کســب وکار بخش تعــاون در بهار۱۴۰۰، رقم 
شــاخص ملی بخش تعاون، ۶۵/ ۵ )نمره بدترین ارزیابی ۱۰ 
اســت( محاســبه شــد که تغییر چندانی در شرایط محیط 
کسب وکار نسبت به فصل گذشته )رقم شاخص پایش زمستان 
۹۹، ۷۵/ ۵ بوده است( دیده نمی شود. حتی در بخش صنعت 
شــرایط نامساعدتری نسبت به فصل گذشته دیده می شود و 
مناسب ترین مولفه های محیط کسب وکار بخش تعاون در بهار 
امســال شــامل محدودیت  دسترســی به آب، محدودیت  
دسترســی به شــبکه تلفن همراه و اینترنت و نحوه استقبال 

مشتریان از نوآوری و ابتکار بوده  است. ایبنا

ردپای فولاد مبارکه در پشتیبانی از 
تولید و زدودن موانع در صنعت 

کشور مشهود است

به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، طبق فرمایشات 
مقام معظم رهبری، اقتصاد کشــور از چند بیماری مزمن رنج 
می برد که اگر در شرایط تحریمی فعلی بتوان این بیماری ها را 
برطرف کرد، اقتصاد ایران حرکت جهشی خواهد کرد: »وابستگی 
به نفت و خام فروشی«، »مداخلات غیرلازم دستگاه های حکومتی 
در مسائل اقتصادی و عدم اجرای مناسب سیاست های اصل ۴۴« 
و »تخریب فضای کسب وکار و قوانین دست وپاگیر« را ازجمله 

بیماری های مزمن اقتصاد کشور هستند.
پشتیبانی فولاد مبارکه از تولید در راستای پیروی 

از منویات مقام معظم رهبری
عبــاس اکبری محمدی معاون بهره برداری شــرکت فولاد 
مبارکه در این خصوص گفت: رد پای شــرکت فولاد مبارکه در 
پشتیبانی از تولید و زدودن موانع در صنعت کشور مشهود است 
و سهم این شرکت تأمین ۵ درصد تولید ناخالص ملی در بخش 
صنعت اســت ، از ســال های گذشته، شــرکت فولاد مبارکه با 
برنامه ریزی و توسعه بومی سازی توانست وابستگی به واردات را 
کاهش دهد؛ به گونه ای که امروز بالغ بر ۱۴۴ هزار قطعه در این 
شــرکت بومی سازی شده اســت. تاکنون شرکت فولاد مبارکه 
تجربه ۳ بار تحریم شــدن را از ســر گذرانده و با حمایت الهی و 
تکیه بر توان و دانش داخلی توانست از این بحران ها رهایی یابد.

فولاد مبارکه پیشران توسعه محصولات جدید
وی  بــا اشــاره بــه محصولات جدید شــرکت فولاد مبارکه 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضر تمرکز این شــرکت بر تولید 
محصولاتی است که به نیاز صنایع داخلی کشور پاسخ دهد. در 
ابتــدای راه انــدازی تعداد گریدهایی که فولاد مبارکه در زمینه 
تختال تولید می کرد نزدیک به ۱۳۰ گرید بوده که این تعداد در 

حال حاضر به بیش از ۳۵۰ گرید مختلف رسیده است.
فولاد مبارکه در زمینه تولید ورق های سرد و گرم نوردشده 
از ۱۳۰ گرید مختلف در حال حاضر به بیش از ۵۳۰ گرید رسیده 
که نشان دهنده توسعه محصولات جدید در این شرکت است؛ 
اهمیت تولید و تعیین شعارهایی در این حوزه توسط مقام معظم 
رهبری، گروه فولاد مبارکه را بر آن داشت تا با تقویت تولید، به 

جد در تحقق این شعارها بکوشد.
تأمین بازار داخل و نیازمندی های صنایع داخلی 

اولویت فولاد مبارکه است
مهم ترین نقش در تحقق اهداف و رســیدن به این رکوردها در 
شرکت فولاد مبارکه قطعا نیروی انسانی متعهد آن است. با همت و 
تلاش و انگیزه روزافزون این کارکنان و همچنین انسجام تیم مدیریتی 
و تیم عملیاتی شرکت این دستاوردهای مهم در شرکت رقم خورد.  
در تولید همواره اولویت ما تأمین بازار داخل و نیازمندی های صنایع 
داخلــی بوده اســت. به همین منظور تولیــد محصولات ویژه برای 
پاسخگویی به بازار داخل و در پی آن صادرات و حضور در بازارهای 
خارجی در برنامه تولید ما قرار دارد. این امر علاوه بر ارزآوری باعث 
ارتقای جایگاه فولاد مبارکه در بازار بین المللی می شود. در سال ۱۴۰۰ 
برنامه مدونی برای تولید محصولات صادراتی داریم که امیدواریم با 

همکاری دولت جدید و سایر ارگان های ذی ربط محقق شود.

تکلیف دستگاه ها در بحث رشد اقتصادی 
باید مشخص باشد

خبر مجموع سرمایه گذاری های فولاد مبارکه در سال 99 بالغ بر 70 خبر
هزار میلیارد ریال بوده است

به گزارش روابط عمومی شــرکت فولاد 
مبارکــه، غلامرضــا طاهــری معــاون 
ســرمایه گذاری و امور شرکت های شرکت 
فــولاد مبارکــه بــا اشــاره بــه توســعه 
سرمایه گذاری های فولاد مبارکه در زنجیره 
ارزش محصــولات فــولادی، اظهار کرد: از 
ســهام معادن بزرگ سنگ و آهن همچون 
گل گهــر و چادرملو گرفته تا شــرکت های 
فولادی همچــون فولاد هرمزگان جنوب، 
فولاد امیرکبیر کاشان و فولاد سفیددشت، 
فولاد مبارکه از حالت یک شرکت تولیدی 
صــرف خارج شــده و عملا بــه گروهی از 
شــرکت ها با کسب وکارهای نسبتا مرتبط 

تبدیل گشته است.
شرکت فولاد مبارکه با رصد فرصت های 
رشــد خود در کنار رشد ارگانیک و با انجام 
طرح های توسعه زیر سقف، خرید و تملک 
سهام شرکت های مختلف در طول زنجیره 
ارزش را مدنظر قرار داده که این شرکت ها 
یا مانند شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان 
خراسان، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر 
و شــرکت صنعتی و معدنــی چادرملو در 
بالادســت زنجیــره ارزش، یعنی در بخش 
تولید مواد اولیه و سنگ آهن قرار دارند و یا 
هم راســتا با فعالیت های تولید محصولات 
فــولادی هســتند، مانند شــرکت فولاد 
هرمــزگان جنــوب، شــرکت ورق خودرو 
چهارمحــال و بختیــاری، شــرکت فولاد 
سفیددشــت چهارمحــال و بختیــاری و 
شــرکت فولاد امیرکبیر کاشان و برخی از 
شرکت های دیگر نیز نقش پشتیبانی برای 

تولید را دارند.
فولاد مبارکه به دنبال شناسایی 

فرصت های سرمایه گذاری
وی با اشاره به اینکه این معاونت از نیمه 
دوم سال ۱۳۹۷ کار خود را آغاز کرده است، 
خاطرنشان کرد: ما در فولاد مبارکه به دنبال 
ارزیابی فرصت های سرمایه گذاری، پیشنهاد 
گزینه های بهینه مرتبط با حوزه کسب وکار 
فولاد مبارکه، انجام ســرمایه گذاری و نهایتا 
مدیریت ســبد ســرمایه گذاری هســتیم. 
همچنیــن به دنبــال اعمــال مدیریت بر 
شرکت های گروه از طریق پیاده سازی اصول 
حاکمیت شرکتی و هدایت شرکت ها تحت 
الگوی سرپرستی مناسب در راستای نیل به 
چشــم انداز و اســتراتژی گــروه و ارزیابی 

عملکرد آن ها هستیم.
سرمایه گذاری ۷ هزار میلیارد 

تومانی برای اجرای پروژه ها
او با بیان اینکه یکی از مهم ترین اهداف 
ما شناســایی فرصت های ســرمایه گذاری 
مناســب در راستای سند چشم انداز جامع 
توسعه فولاد مبارکه است، تصریح کرد: پس 
از شناســایی این فرصت ها و انجام ارزیابی 

لازم، منابع مالی در این پروژه ها تخصیص 
می یابد و مجموع سرمایه گذاری های فولاد 
مبارکه در سال ۹۹ بالغ بر ۷۰ هزار میلیارد 

ریال بوده است. 
استراتژی سرپرستی شرکت های گروه 
و تعییــن میزان مداخلــه در هریک از این 
شــرکت ها با اســتفاده از مشاوران مجرب 
صــورت می گیــرد. برنامه ریــزی دقیق 
به منظور برگزاری مجامع شرکت های گروه 
در زمــان مقــرر، حضور مؤثــر در مجامع 
شرکت های فرعی، شناسایی حدود ۶ هزار 
میلیــارد تومــان ســود نقــدی حاصل از 
شــرکت های ســرمایه پذیر در ســال ۹۹، 
معرفی اعضای هیئت مدیره شــرکت های 
گروه، پیاده ســازی نظام بودجه ریزی گروه 
و ارزیابی عملکرد شرکت ها در ابعاد مختلف 
طی دو مرحله در سال از اهم دستاوردهای 

فولاد مبارکه بوده است.
رشد قابل توجه بازار پرتفوی 
سرمایه گذاری فولاد مبارکه

 ارزش بازار پرتفوی سرمایه گذاری فولاد 
مبارکه که عمدتا شــامل سهام شرکت های 
معدنی و فولادی اســت، رشد قابل توجهی 
داشته اســت؛ به طوری که بهای تمام شده 
این پرتفوی حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان 
اســت، درحالی که ارزش بازار آن به ۱۰۰ 

هزار میلیارد تومان می رسد.
 شــرکت فولاد مبارکه در راستای سند 
چشــم انداز توســعه خــود طرح هــای 
سرمایه گذاری مختلفی در شرکت اصلی و 
شــرکت های گروه تعریف کرده که ازجمله 
آن هــا می توان به مشــارکت در طرح های 
انتقال آب به استان اصفهان و شرق کشور، 
مشــارکت در طرح های توسعه کلان کشور 
در قالــب مگاپروژه های ۱۰ میلیون تن در 
منطقــه ویــژه صنایــع معدنــی و فلزی 
خلیج فــارس )شــرکت صنایــع معدنی و 
فولادی ســتاره ســیمین هرمز( از طریق 
شرکت فولاد هرمزگان و منطقه آزاد چابهار 
)شــرکت فولاد سترگ پارس شرق منطقه 
آزاد چابهار( به صورت مستقیم اشاره کرد.

مشارکت فولاد مبارکه در ساخت واحد 

فولادسازی شرکت فولاد زاگرس اندیمشک
وی با اشاره به مشارکت فولاد مبارکه در 
طرح ساخت واحد فولادسازی و ریخته گری 
بیلت در قالب شرکت مجتمع فولاد زاگرس 
اندیمشــک بیان کرد: شرکت مذکور پروژه 
احــداث واحد فولادســازی و ریخته گری 
بیلــت بــه ظرفیــت ۴۰۰ هــزار تــن و 
سرمایه گذاری بالغ بر ۹۳ میلیون یورو را در 
دست اقدام دارد. او با اشاره تقویت جایگاه 
شــرکت پشــتیبانی و توســعه فناوری و 
نوآوری های فولاد مبارکه اصفهان ادامه داد: 
شــرکت مذکور در راستای سیاست فناور 
شــدن گروه فولاد مبارکه و ارتقای ســطح 
بومی ســازی فرایندهــا و تجهیــزات این 

صنعت تشکیل شده است.
آغاز عملیات اجرایی توسعه شرکت 

فولاد امیرکبیر کاشان
وی  با اشاره به طرح توسعه شرکت فولاد 
امیرکبیر کاشــان نیز یادآور شد: اقدامات 
اولیه در خصوص احداث واحد اسیدشویی 
و نورد ســرد به ظرفیــت ۵۰۰ هزار تن در 
سال در شرکت فولاد امیرکبیر کاشان انجام 
شــده و براساس برنامه ریزی صورت گرفته 
در ســال ۱۴۰۰ عملیــات اجرایی آن آغاز 
خواهد شد. او با اشاره به طرح توسعه شرکت 
فــولاد هرمزگان گفــت: اقدامات اولیه در 
خصــوص احــداث یک واحــد تولید آهن 
اســفنجی بــه ظرفیــت ۹۰۰ هــزار تن و 
همچنین طرح توســعه ۱ به ۲ میلیون تن 
انجــام شــده و براســاس افزایش ظرفیت 
زیرســقف واحد فولادسازی و ریخته گری 
شرکت )از  پنج   برنامه ریزی صورت گرفته( 
در ســال ۱۴۰۰ عملیــات اجرایی آن آغاز 

خواهد گردید. 
مطالعات بازار محصولات فولادی در 

داخل کشور و تدوین نقشه راه 
تکنولوژی

وی با اشــاره به به روزرسانی سند جامع 
چشــم انداز گــروه فولاد مبارکــه، تدوین 
اســتراتژی رشــد و سرپرستی گروه فولاد 
مبارکه متذکر شــد: به دنبال پیاده ســازی 
نظام حاکمیت شــرکتی در شــرکت های 

گروه، آمــوزش و توانمندســازی اعضای 
هیئت مدیره شــرکت های گــروه و انجام 
ارزیابــی عملکــرد آن ها، همسوســازی و 
پیاده ســازی سیاســت های کلان فــولاد 
مبارکه در شــرکت های گروه در حوزه های 
مختلــف، ازجمله منابع انســانی، خرید، 

فروش و فناوری اطلاعات هستیم.
ورودی هــای تدوین طرح جامع نیز در 
وهله اول مطالعات بازار محصولات فولادی 
در داخل کشور و نقشه راه تکنولوژی است؛ 
در نقشــه راه تکنولــوژی، به طــور خاص 
محصولاتی که با امکانات موجود قابل تولید 
نیستند، مورد ارزیابی قرار می گیرد و سپس 
تکنولوژی هــای مربوطه و نحوه اکتســاب 
آن ها بررســی و پروژه های جدید در قالب 
بهینه ســازی خطــوط موجــود و یا ایجاد 
خطوط جدید و کســب دانش فنی در این 
زمینه تعریف می گردد. علاوه بر این، تولید 
محصولات با ارزش افزوده بالا و متنوع سازی 
ســبد محصولات نیز یکی از استراتژی های 
اساسی طرح جامع شرکت است که در این 
راســتا نیز تأمین مناســب و هدفمند بازار 
محصــولات فــولادی در دســتور کار قرار 
می گیــرد. به عنوان نمونه می توان به طرح 
نورد گرم شــماره ۲ شــرکت اشاره کرد که 
پس از بهره برداری، نیاز بســیاری از صنایع 
خودروســازی،  گاز،  و  نفــت  ازجملــه 
کشتی سازی، ماشین سازی، لوله و پروفیل، 
سازه ها و ســاختمان و... را پوشش خواهد 
داد؛ بنابرایــن می توان این گونه جمع بندی 
کرد که به صورت سیستماتیک، تأمین بازار 
داخل در ســرمایه گذاری های توســعه ای 
گروه به صورت کامل مدنظر قرار می گیرد.

ابراز امیدواری از برداشته شدن 
موانع سرمایه گذاری در دولت جدید

 به منظــور انجام ســرمایه گذاری های 
درســت، باید ارزیابی صحیحی از اقتصادی 
بــودن طرح های ســرمایه گذاری صورت 
پذیرد و زمانی این ارزیابی قابل اتکاست که 
بتــوان شــرایط و چشــم اندازهای آتی را 

به درستی پیش بینی کرد.
او در پایــان ضمــن ابراز امیــدواری از 
برداشــته شدن موانع ســرمایه گذاری در 
دولــت جدید اظهار داشــت: وجود ثبات 
اقتصادی در عواملی همچون ثبات بازار ارز، 
کنتــرل نرخ تــورم، عدم تغییــر قوانین و 
مقــررات و دســتورالعمل های دولــت در 
خصوص عوارض صادراتی، مجوزهای انجام 
طرح های توســعه در رشد سرمایه گذاری 
بسیار تأثیرگذار است که پیش بینی می شود 
دولــت جدیــد بســترهای مطمئن برای 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی را از طریق 
وضــع دســتورالعمل های شــفاف و کار 

شناسی شده ایجاد خواهد کرد.

با ۱۲ رای موافق، در ششمین جلسه علنی شورای 
اســلامی شهر اصفهان که به صورت فوق العاده به 
منظور انتخاب شــهردار اصفهان برگزار شد، علی 

قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهان انتخاب شد.
به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شهرداری 
اصفهان، محمد نورصالحی رئیس شورای اسلامی 
شهر اصفهان در ششمین جلسه فوق العاده )علنی( 
شورای اسلامی شهر اصفهان در دوره ششم، با اشاره 
به تبریک روز کارمند به همه کارمندان خدوم و پاک 

دست شهرداری اظهار کرد: دولت سیزدهم نیز در 
کوتاه ترین زمان کابینه را معرفی کرد و مجلس هم 
با رای قاطع حمایت خود را از دولت مردمی نشان 
داد ، این دولت با همه قوا و ظرفیت و حمایت مردمی 
و نیروهای انقلاب کار خود را شروع کرده است؛ مردم 
به فعالیت های این دولت امید بسته اند و امیدواریم 
اقدامــات آن در حــوزه های مختلف مانند اقتصاد، 

ایجاد اشتغال و ساخت مسکن محقق شود.
 ما هم به نوبه خود به عنوان شورای اسلامی شهر، 

در خدمت دولت جدید هســتیم تا انتظارات مردم 
برآورده شود؛ با انتخاب استانداری فعال، جهادی، 
بومی و انقلابی در راستای حل مشکلات استان گام 
برداشته می شود و شورای شهر با استاندار آتی کمال 

همکاری را خواهد داشت.
وی با بیان اینکه مجموعه همکاران در شــورای 
اسلامی شهر اصفهان کوشیدند تا در جهت انتخاب 
شــهردار اصفهان قدم بردارند، اظهار کرد: هدف از 
تشــکیل جلســه امروز انتخاب شهردار اصفهان و 

معرفی آن به مردم است.
او با اشــاره به فرآیند انتخاب شهردار بیان کرد: 
۲۸ خردادماه انتخابات شــورای اســلامی شهرها 
برگزار و نتایج مشخص و تیم ۱۳ نفره شورای اسلامی 

شهر اصفهان معرفی شدند.
 از همان زمان جلساتی به منظور انتخاب شهردار 
اصفهان با فرآیندی تعاملی طی مشارکت مردم با 
پیوست رسانه ای برگزار شد به طوریکه از ۲۱ تیرماه 
به مدت ۱۰ روز از عموم مردم شــهر درخواســت 
کردیم مشــخصات مدنظر شهردار را معرفی کنند 
که بیش از ۵۰ شــاخص مهم از سوی مردم مطرح 

شد.
وی  با بیان اینکه این شاخص ها در کارگروه های 
شــورای شــهر با نظرات شورا تطبیق داشت که در 
نهایت در ۱۸ مورد خلاصه شد، گفت: همچنین از 

ســه گروه نخبه ای درخواســت کردیم مصادیق 
شهردار را معرفی کنند که آمار بازدید از سامانه ای 
که به این منظور معرفی شده بود، ۱۲۰۰ نوبت بود. 
در ادامه بررسی ها با ۱۸ شاخص به دست آمده 
به ۲۱ نفر کاندید شــهردار رســیدیم که تعدادی از 
آنهــا انصــراف خود را اعــلام کردند و ۱۱ نفر مورد 
بررسی شورا قرار گرفتند که در طول زمان این تعداد 
به ۲ نفر)آقای احمدی و قاسم زاده(  رسید چراکه 
برخی از کاندیداها در شهرهای دیگر کاندید شدند. 
او با بیان اینکه پیش از اینکه به این دو نفر )آقای 
احمدی و قاسم زاده( برسیم، به ۹ گزینه و در مرحله 
ماقبل نهایی به ۵ گزینه رسیدیم، گفت: همه افرادی 
که در این فرآیند مورد بررسی قرار گرفتند از افراد 
شاخص، متدین، انقلابی و جهادی بودند اما باید به 
یک نفر می رسیدیم که با کاهش تدریجی کاندیداها 
علی رغم صحبت های حاشیه ای، این فرآیند انجام 

شد.
وی افزود: ۵ نفر ماقبل نهایی طی دو جلسه در 
قالب ۲۵ سوال همه برنامه های خود را مطرح کردند، 
جلسه با دو نفر نهایی نیز روز گذشته با پخش زنده 
برای مردم انجام شد و امروز بعد از حدود ۲۰ روز و 
در حالیکه تا روز ۱۴ شهریورماه برای انتخاب شهردار 
اصفهان زمان قانونی در اختیار داشتیم، توانستیم 

به گزینه نهایی برسیم.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 
اینکه امروز رای گیری روی یک نفر یعنی علی قاسم 
زاده برای انتخاب شهردار اصفهان انجام می شود، 
اظهار کرد: امیدواریم نتیجه این انتخاب برای مردم 
امیدبخش باشد؛ همه ۱۳ عضو شورای اسلامی شهر 
اصفهان با حمایت از شهردار منتخب به تحقق شعار 
شورای ششم برای تبدیل اصفهان به »شهر زندگی« 

کمک کنند. 
وی افزود: مردم شــهر و مجموعه شــهرداری با 
توجه به سابقه حضور قاسم زاده در شهرداری، وی 
را می شناســند که برای وی آرزوی توفیق داریم؛ 
آقای احمدی هم که جزو گزینه های نهایی بودند 
از افراد متدین، جهادی و پاکدست شهر هستند که 
امیدواریم شــهردار منتخب از همه این ظرفیت ها 

استفاده کنند.
نورصالحی با اشاره به فرآیندهای قانونی بعد از 
انتخــاب شــهردار، اظهار کرد: امــروز نامه تایید 
صلاحیت به وزارت کشــور ارســال خواهد شد تا با 
همکاری وزارت خانه صدور حکم هرچه زودتر انجام 

شود.
وی بــا قدردانــی از زحمات آقای بوژمهرانی در 
روزهای گذشته و آینده، گفت: تا زمانیکه آقای قاسم 
زاده کار خود را رسما در شهرداری آغاز کند، آقای 

بوژمهرانی حضور دارند.

*نظر آقای قاسم زاده نظر شورای شهر است
در ادامه جلســه، علیرضا بوژمهرانی، سرپرست 
شهرداری اصفهان با تبریک روز کارمند اظهار کرد: 
شهرداری اصفهان برنامه گسترده ای برای ۱۴۰۰ 
دارد که انتخاب سریع شهردار سبب می شود تا این 
موضوع دچار وقفه نشود؛ به آقای قاسم زاده به عنوان 
شهردار منتخب شهر اصفهان تبریک می گویم و از 
وی درخواست می کنم در تمام جلسات مدیریتی 
شهرداری حضور داشته باشند تا در جریان امور قرار 

گیرند.
در ادامه جلســه، محمدرضا فلاح، عضو شورای 
اســلامی شــهر اصفهان هم بعد از انتخاب شهردار 
اصفهان و تبریک به قاسم زاده اظهار کرد: امیدوارم 
وی با حمایت همکاران در شورا و پرسنل شهرداری 

۴ سال همراه با خیر و برکت را رقم بزنند.
وی افزود: اگر قرار است تغییر و تحول و جابجایی 
در شهرداری صورت گیرد از همین الان انجام شود 
چراکه نظر آقای قاسم زاده نظر شورای اسلامی شهر 
است. گفتنی است، در ششمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان که به صورت فوق العاده برای 
انتخاب شهردار اصفهان برگزار شد، ۱۲ عضو از ۱۳ 
عضو شــورا حضور داشــتند که با انجام رای گیری، 
علی قاســم زاده با ۱۲ رای موافق به عنوان شهردار 

اصفهان انتخاب شد.

علی قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهان انتخاب شد
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هفته نامه اقتصادی ایران
سپیده رستمی نیا رئیس اداره بازار مشتقات فرابورس ایران با اشاره به آغاز معاملات قراردادهای اختیار خرید و فروش در نماد ذوب آهن اصفهان گفت: بر اساس برنامه ریزی ها شاهد توسعه این بازار 
طی روزهای آتی خواهیم بود که ظرفیت های متنوعی را برای سرمایه گذاران و فعالان معامله گری ایجاد خواهد کرد. وی ضمن تاکید بر این موضوع که نمادهای اختیار معامله اعم از خرید و فروش در سهام 
درج شده و پذیرش شده بازارهای فرابورس، ظرفیتی فراتر از معاملات سهام در این بازار ایجاد می کند، اظهار کرد: قراردادهای اختیار خرید و فروش که به صورت قراردادهای استاندارد در بازار 
مشتقات معامله می شوند به معنای توافق بر سر انجام معامله ای خاص و با یک قیمت مشخص در مقطع زمانی مشخصی در آینده هستند. او در تشریح بیشتر جزئیات این ابزار معاملاتی جذاب مثالی 
مطرح کرد و گفت: به عنوان مثال در معامله یک قرارداد اختیار خرید، خریدار اختیار خرید دارایی پایه را با قیمت مشخص و در زمان مشخصی به دست می آورد و از سوی دیگر فروشنده تعهد یا الزام به 
فروش دارایی را در صورت درخواست اعمال از سوی دارنده اوراق اختیار خرید خواهد داشت.  وی با اشاره به اینکه قراردادهای اختیار خرید، با توجه به قیمت اعمال و زمان اعمال، می تواند با قیمت های 
متنوعی مورد معامله قرار بگیرد، ادامه داد: وجهی که در معامله قرارداد اختیار خرید از سمت خریدار به عرضه کننده اوراق پرداخت می شود برای به دست آوردن حق خرید دارایی با قیمت اعمال 

مشخص است و این نرخ به مراتب کمتر از قیمت دارایی پایه است. / فرابورس ایران

نوید خنثی سازی تحریم ها، حل مشکل مالی بازنشستگان و تأمین سوخت زمستانی

 ســاعاتی پس از رأی اعتماد به وزرا، وزیران اقتصادی کشــور راهی 
دفاتر کار خود شــدند تا ضمن نشســت با معاونان و مدیران وزارتخانه، 
برنامه هــای کاری خــود را شــروع کننــد. وزیر امــور اقتصادی قول 
خنثی ســازی تحریم ها را داد. وزیر نفت از تأمین ســوخت زمستانی، 
فروش نفت و بازیابی سهم ایران در اوپک گفت. وزیر جهاد کشاورزی 
از تأمیــن نهاده هــای دامــی خبر داد. وزیر راه و شهرســازی از اتمام 
مسکن های نیمه تمام مهر وعده داد. وزیر صمت نوید رفع موانع تولید 
بــرای تولیدکننــدگان و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اولین برنامه 

خود را حل مشکل مالی بازنشستگان اعلام کرد.

خنثی سازی تحریم ها
وزیر امور اقتصادی و دارایی در اولین روز حضور خود در وزارت امور 
اقتصــادی و دارایــی با بیان اینکه اولویت اقتصاد ایران نیازمند چندین 
اقدام کوتاه مدت با اثربخشی خوب است، گفت: مسئولیت اصلی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی تأمین مالی توسعه اقتصادی و دولت از روش های 

پایدار سالم و کم خطر است.
احسان خاندوزی در خصوص مهم ترین اولویت ها و برنامه های پیش  
روی خــود گفــت: اقتصاد ایران نیازمند چندیــن اقدام کوتاه مدت با 
اثربخشــی خوب اســت که البته این اقدامات کوتاه مدت باید در مسیر 
بلندمدت اصلاحات اقتصادی مدنظر قرار گیرد. وی افزود: این اصلاحات 
شامل ارتقای نقش وزارت اقتصاد در زمینه سیاستگذاری اقتصاد کلان 
برای بازگشــت ثبات اقتصاد کلان، کاهش نوســانات قیمتی و ارزی و 
مشکلاتی از این دست است که متأسفانه در آستانه های بسیار نامناسبی 
نســبت به دهه های گذشــته قرار داریم و پس از ایجاد ثبات اقتصادی 
کلان حرکت سریع به سوی رشد اقتصادی و افزایش درآمد سرانه که 
باز هم در یکی از پایین ترین نقاط درآمد ســرانه در دهه گذشــته قرار 
داریم خواهیم داشــت. نکته ســوم، کمک کردن به بازآرایی عملکرد 
اقتصاد ایران برای خنثی سازی تحریم ها است و همچنین اقتصاد ایران 
آنقدر شــکننده و آســیب پذیر در مواجهه با فشارهای خارجی نباشد. 
وزیــر اقتصــاد به مســئولیت اصلی وزارت اقتصاد اشــاره کرد و گفت: 
مســئولیت اصلی وزارت امور اقتصادی و دارایی تأمین مالی توســعه 
اقتصادی و تأمین مالی دولت از روش های پایدار سالم و کم خطر است 
که امیدواریم با مجموعه سیاســت ها و تدابیر مالیاتی، فروش اوراق از 
طریق مولد ســازی دارایی ها که در برنامه های وزارت اقتصاد نیز اعلام 

کردم بتوانیم مسیر جدیدی را در تحول اقتصادی کلید بزنیم.

تأمین سوخت زمستانی
وزیر نفت تأمین ســوخت زمســتانی را به عنوان نخستین دستور کار 
وزارت نفت مطرح کرد و گفت: تشــکیل نشســت های تأمین ســوخت 
زمستانی از روز شنبه  آغاز و مشکلات و چالش های پیرامون آن پیگیری 

می شود.
به گزارش شــانا، جواد اوجی روز پنجشــنبه، چهارم شهریورماه طی 
نشستی با مدیران ارشد و کارکنان صنعت نفت در سالن شهید بهشتی 
وزارت نفت، ضمن قدردانی از حضور همه مدیران و دســت اندرکاران 
مجموعه نفت، اظهار کرد: تأمین سوخت زمستانی و نیروگاه ها از جمله 
دغدغه های اصلی وزارت نفت اســت که از روز شــنبه نشست هایی برای 
برون رفت از این مشکل برگزار می شود.  قرار است در آینده نشست هایی 
نیز با حضور علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو برگزار و مسأله تأمین سوخت 
نیروگاه ها به صورت منظم و حساب شده حل و فصل شود. وی از صنعت 
نفت به عنوان خط مقدم جبهه اقتصادی یاد کرد و یادآور شــد: دغدغه 
بیشتر نمایندگان مجلس شورای اسلامی تأمین بودجه مورد نیاز کشور 
از محل فروش نفت است که امیدوارم بتوانیم با تدابیر حساب شده به 
این موضوع جامه عمل بپوشــانیم ، با توکل به خدا و همت کارکنان و 
مدیــران خــدوم صنعت نفت بتواند چالش های پیش رو را برطرف کند 

و گام های مؤثری در مسیر اعتلای این صنعت بردارد.
وی رفع چالش ناترازی گاز و ســوخت زمستانی، ساماندهی سرمایه 
انسانی و ارکان ثالث، حفظ و نگهداشت تولید، تعیین تکلیف میدان های 

مشترک نفت و گاز، حمایت از ساخت داخل، دیپلماسی قوی انرژی و 
همکاری همه جانبه با کشورهای همسایه در حوزه نفت و گاز را از اهم 

ضرورت های صنعت نفت برشمرد.
وزیر نفت به موضوع فروش نفت خام و میعانات گازی هم اشاره کرد 
و گفت: خوشــبختانه راهکارهای خوبی اندیشــیده شــده اســت که با 
بهره مندی از همه ظرفیت های موجود در وزارت نفت و دیگر دستگاه ها 
ارقــام خوبــی در بخش فروش نفت خــام و میعانات گازی رقم خواهد 
خــورد.وی ادامــه داد: برنامه های خوبی بــرای تحقق این مهم تبیین 
می کنیم که بر این اساس، ارتقای جایگاه دانشگاه صنعت نفت و جذب 
نخبگان چه از طریق این دانشگاه و چه دیگر دانشگاه های کشور بی شک 

جزو اولویت های کاری ما خواهد بود.
                                  او  در ادامه ســخنانش با اشــاره به دوران حضورش در صنعت نفت، 
گفت: سوابق کاری بنده به  حضور در صنعت نفت و فعالیت در بخش های 
بالادســت و پایین دســت خلاصه شده است و چند سالی هم که توفیق 
حضور در وزارتخانه را نداشــتم اما از مباحث آن غافل نبودم و به نوعی 
با طرح ها و پروژه های این صنعت چه در ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( 
و چــه در بنیــاد مســتضعفان در ارتباط بــودم و در حقیقت پروژه های 
صنعت نفت از جمله توســعه میدان ها در دریا و خشــکی و ســاخت 
پالایشــگاه خشــکی فاز ۱۴ طرح توسعه میدان گازی پارس جنوبی و... 

را در دستور کار داشتم.
وی در پاســخ به پرسشــی مبنی بر اینکه موضع و برنامه ایران در 
نشســت  پیش  روی تولیدکنندگان عضو و غیرعضو سازمان کشورهای 
صادرکننــده نفت )ائتلاف اوپک پــلاس(، چه خواهد بود، تصریح کرد: 
به طور حتم در نخســتین فرصت ممکن برنامه های وزارت نفت ایران 
برای حضور مقتدرانه در این نشست اعلام می شود.   اولویت ما بازگشت 
به ســهمیه ایران در اوپک خواهد بود و به دنبال احیای ســهم مان در 
بازارهــای جهانی نفت خام هســتیم. با تدوین راهکارهای مناســب و 
هوشــمندانه برای فروش نفت و بهره مندی از ظرفیت های وزارتخانه، 
بخش خصوصی و دســتگاه های دیپلماسی، بی شک بازارهای جدید را 
شناســایی می کنیــم و فــروش نفت را به  مقــدار قابل توجهی افزایش 
می دهیم.  البته نباید از این نکته نیز غافل ماند که تنها راه پیشــرفت 
اقتصاد کشور جلوگیری از خام فروشی و میعانات گازی است که با جذب 
ســرمایه و ایجاد ارزش  افزوده از طریق تکمیل زنجیره ارزش بویژه در 
بخش پتروشــیمی می توان شــاهد تحولاتی خیره کننده بود.  در بحث 
فروش نفت راهکارهای پرشماری مطرح است که باید اصلاحات قانونی 
آن را حل وفصل کرد. با فروش نفت می توان بخشی از درآمد حاصله را 
به صــورت ارز و بخشــی دیگــر را با تهاتر و واردات کالاهای اساســی و 
تجهیــزات موردنیــاز صنعت تأمین کرد. بــه گفته وزیر نفت، بعضی از 
ســرمایه گذاران داخلــی و خارجــی مترصد این مقوله هســتند که در 
پروژه های کشــور نه فقط صنعت نفت، بلکه در حوزه راه و شهرســازی، 
نیروگاهی و صنایع و معادن مشارکت و در قبال آن نفت خام و میعانات 

دریافت کنند.

ساخت مسکن اجتماعی ادامه می یابد
اما دیگر وزیری که روز چهارشنبه در دفتر کارش حاضر شد، رستم 
قاسمی ، وزیر راه و شهرسازی بود. وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
تــلاش می کنیــم در این دولــت پروژه های نیمه تمــام وزارت راه و 
شهرســازی به پایان برســد، گفت: ســاخت و تکمیل طرح اقدام ملی 
مســکن و تکمیل واحد  های نیمه کاره مســکن مهر در دولت سیزدهم 

تداوم خواهد یافت.
به گزارش فارس، رستم قاسمی، بعد از گرفتن رأی اعتماد از مجلس 
شــورای اســلامی، بعدازظهر روز چهارم شــهریور ۱۴۰۰ با حضور در 
وزارت راه و شهرســازی به جای محمد اســلامی پشت میز وزارتخانه 
نشست. رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی، در این مراسم در جمع 
خبرنگاران از تلاش  اصحاب رســانه در بازتاب اخبار صحیح به مردم 
قدردانی کرد و اظهار داشــت:  تلاش های فراوانی در حوزه حمل ونقل 
و مســکن توسط محمد اســلامی )وزیر سابق راه و شهرسازی( انجام 

شــد و هرجــا می رویــم نامی نیک از وی برجای مانده اســت.تقویت 
بخش هــای مختلف حمل ونقل در مدل های زمینی، هوایی، دریایی و 

ریلی در دستور کار قرار خواهد گرفت.
 همان طور که در مجلس اعلام کردم تلاش می کنم  سهم حمل ونقل 
در تولیــد ناخالــص داخلی افزایش یابد. تــلاش می کنیم پروژه های 
نیمه تمام وزارت راه و شهرسازی به پایان برسد و خواسته های دولت 
و مردم را در این بخش محقق کنیم.وی در پاسخ به سؤال خبرنگاران 
درباره ادامه دادن پروژه مســکن ملی اظهار داشــت: ساخت و تکمیل 
طرح اقدام ملی مســکن که زحمات فراوانی برای آن کشــیده شده در 
دولت ســیزدهم تداوم خواهد یافــت،  همچنین واحدهای نیمه تمام 
مسکن مهر نیز به پایان می رسد.ساخت مسکن محرومان و کم درآمدها 
جزو اولویت های دولت ســیزدهم اســت و قطعاً با ایجاد جاذبه و ارائه 

مشوق ها تلاش خواهیم کرد کم درآمدها صاحب مسکن شوند.

تأمین نهاده های دامی در اولویت
ســیدجواد ســاداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی، دیگر وزیر اقتصادی 
بود که در نخستین روز کاری خود پس از انتخاب به عنوان وزیر جهاد 
کشاورزی، وارد این وزارتخانه شد و مورد استقبال کاظم خاوازی وزیر 

دولت قبل و جمعی از معاونان وی قرار گرفت.
وی با حضور در جمع خبرنگاران گفت: تأمین امنیت غذایی کشور 
نیز از اولویت های بنده در وزارت جهاد کشاورزی است به همین منظور 
بزودی در وزارت جهاد کشاورزی، قرارگاه تأمین امنیت غذایی کشور 
تشــکیل می شــود تا بتوانیم در راســتای نیل به این هدف گام مهمی 
برداریم.  در حال حاضر در بازارهای مختلف، چالش ها و مشــکلاتی 
وجود دارد که باید هر چه زودتر این چالش ها برطرف شود مهم ترین 
این چالش ها تأمین نهاده های دامی است.   وزیر جهاد کشاورزی ادامه 
داد: باید زمینه ای را فراهم آوریم تا ســود تولید به دســت کشــاورزان 

برسد و واسطه ها از میان برداشته شوند.
 در همین راســتا باید به اتحادیه و تشــکل های کشــاورزی اهمیت 
ویژه ای داده شود و در واقع کار را به عهده آنها بگذاریم و نقش وزارت 
جهاد کشاورزی بیشتر نظارتی باشد.وی افزود: وزارت جهاد کشاورزی 
مردمی ترین وزارتخانه اســت که قســمت بزرگی از آن توســط بخش 
خصوصی اداره می شــود و باید این موضوع گســترش یابد.وزیر جهاد 
کشاورزی اضافه کرد: در چند وقت اخیر مخصوصاً به دلیل تغییر دولت، 
مشکلاتی در زمینه ها و بازارهای مختلف تشکیل شده که باید هر چه 
زودتر با افزایش نظارت این مشکلات برطرف شود و زمینه ای را فراهم 
آوریــم تــا آرامش به بازارهای مختلف بازگــردد. از دیگر دغدغه ها و 
اولویت های وزارت جهاد کشاورزی، تأمین نهاده های کشاورزی برای 
کشــاورزان اســت ، با توجه به اینکه در آستانه کشت پاییزه قرار داریم 
کشاورزان باید بدون دغدغه نهاده های مورد نیاز خود را تأمین کنند 

و این موضوع نیز در دستور کار وزارت جهاد کشاورزی قرار دارد.

رفع موانع تولید
اما وزیر صنعت، معدن و تجارت در نخســتین روز حضور خود در 
این وزارتخانه با تأکید بر نقش بخش خصوصی در تولید، اشــتغال و 
ســرمایه گذاری، توجــه به تنظیم بــازار، صادرات و رفع موانع تولید را 
جــزو برنامه های کوتاه مــدت و اولویت های اصلی وزارت صمت اعلام 
کرد. به گزارش شاتا، سیدرضا فاطمی امین در حاشیه جلسه مشترک 
روز چهارشنبه خود با وزیر پیشین وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
جمع خبرنگاران ضمن تشــکر از زحمات علیرضا رزم حســینی و همه 
مسئولان این وزارتخانه و ابراز خرسندی از توفیق خدمتگزاری در این 
حوزه، درخصوص برنامه های خود در این وزارتخانه گفت: تنظیم بازار، 
صــادرات و رفــع موانع تولید جــزو اولویت ها و برنامه های کوتاه مدت 
وزارتخانه خواهد بود و در کنار این موضوعات، ۳۶ پروژه تحولی تعریف 
شــده اســت که به  موازات برنامه های کوتاه مدت اجرا خواهد شد.وزیر 
صنعت، معدن و تجارت رســیدن به یک ســاختار و ســاز و کار مؤثر در 
مدیریت صنعت و معدن را از اهداف این وزارتخانه دانســت و تکمیل 

ســامانه جامــع تجارت را به عنوان یکــی از برنامه های مهم وزارتخانه 
اعلام کرد و افزود: تکمیل این سامانه امکان رصد جریان تولید و توزیع 
کالا را فراهــم مــی آورد و امکان پیش بینی و اخذ تصمیمات بموقع را 

ایجاد می کند.
فاطمی امین با تأکید بر اینکه وی از امروز به عنوان وزیر صمت، کار 
خود را شروع کرده است از برگزاری جلسات متعدد و مرتبط با حوزه 
صمت خبر داد و اظهار کرد: با توجه به اهمیت تعامل دو وزارت صمت 
و جهاد کشــاورزی در حل مســائل مربوط به تنظیم بازار، جلسه ای با 
وزیر محترم جهادکشــاورزی در دســتور کار قرار دارد و ان شــاءالله با 
همکاری قوی این دو وزارتخانه، بســیاری از مســائل کشــور در حوزه 

تنظیم بازار حل وفصل خواهد شد.
وزیر صمت در بخش دیگر صحبت های خود به اهمیت کسب و کار 
و بخش غیردولتی در حوزه تولید، تجارت و صادرات اشاره کرد و افزود: 
بخــش خصوصی، کســب وکار و بنگاه های اقتصــادی نقش اصلی را 
درحوزه تولید و تجارت دارند و اگر نگران تولید، اشتغال، سرمایه گذاری 
هستیم، باید به این بخش ها توجه شود دولت باید تلاش کند شرایط 
و الزامات مورد نیاز برای فعالیت آنها را فراهم کند.وی دولت را همراه 
و شــریک بخش خصوصی توصیف کرد و بیان داشــت: دولت و بخش 
خصوصی هر دو در یک سو هستند و دولت با مشخص کردن اولویت ها 
ســعی می کند از بخش خصوصی بخواهد تا متناســب با این اولویت ها 
برنامه ریزی کنند و در مرحله بعد از آنها در تحقق این اهداف حمایت 
شــود و تــلاش کنیــم تــا هماهنگی بین اهداف بخــش خصوصی و 
اولویت هــای ملــی ایجاد کنیم و دولت بیشــتر نقش تســهیل گری، 
تنظیم گری، اولویت گذاری را داشــته باشد.فاطمی امین همچنین به 
اقدامــات انجــام شــده در دوران وزیــر پیشــین صمــت در حذف 
بوروکراســی های زائد اداری در حوزه صمت و بخش تولید اشــاره کرد 
و از اجــرای پــروژه ســامانه قواعد و مجوزهــا از هفته آینده خبر داد و 
گفت: در قالب این سامانه تمامی مجوزهای صادر شده در بخش های 
صنفی، صنعتی معدنی و تجاری بازنگری خواهند شــد. به  دنبال این 
هســتیم تا حد امکان مجوزها را از حالت پیشــینی به پســینی تبدیل 
کنیم و تلاش می کنیم از آیین نامه های خلق الساعه که محیط کسب 
و کار را آشــفته می کند، جلوگیری کنیم و این در راســتای تســریع 

اقدامات و برنامه های هیأت مقررات زدایی وزارت اقتصاد است.

حل مشکل بازنشستگان
اما حجت عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که ســاعتی 
پس از کسب اعتماد از مجلس با استقبال شریعتمداری، وزیر پیشین 
در محل آن وزارتخانه حاضر شــد، گفت: مســائل مالی بازنشستگان و 
امور مالی فوری در اولویت کارهای ما قرار دارد.ما باید سهم تعاون را 
افزایش دهیم. سهم بخش تعاون را بالا خواهیم برد و بیشترین تمرکز 
را روی بخش تعاون قرار می دهیم زیرا این امر منجر به ایجاد اشتغالزایی 

و رفاه اجتماعی می شود.
این مقام مسئول با بیان اینکه وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
یــک نهــاد مردمی اســت، گفت: مردم در تعاون و مشــارکت متجلی 
می شوند از این رو روی تعاون کار می کنیم. وی ادامه داد: سند توسعه 
تعاون را که مصوب سال ۹۲ است  بجد پیگیری می کنیم. عبدالملکی 
با بیان اینکه بانک توســعه تعاون را نیز تقویت می کنیم، گفت: از این 
طریــق تعاونی هــا را تقویت و پشــتیبانی خواهیم کرد. در عین حال 
برنامه ریزی هایی می کنیم تا از بازار سرمایه به نفع تعاونی ها استفاده 
شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تقویت مشاغل خانگی 
گفت: کارهای زیادی در حوزه اشتغال داریم که یکی از آنها تقویت و 
توسعه مشاغل خانگی با استفاده از روش نوین با عنوان »کار از منزل« 
است در این طرح راهبران شغلی، کل زنجیره مشاغل خانگی را پوشش 
می دهند ضمن اینکه پیش تر این طرح با حدود یک هزار و ۵۰۰ راهبر 
شــغلی انجام و منجر به ایجاد ۵۰ هزار شــغل در کشور شد.  همچنین 
در خصوص مسائل حقوقی کار نیز بین کارگران، کارفرمایان و دولت، 

یک نظام سه جانبه ای ایجاد می کنیم.
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در جریان عملکرد ارزی صندوق توسعه ملی از مجموع ۱۲۳میلیارد دلار قرارداد عاملیت و سپرده گذاری ارزی برای اعطای تسهیلات برای تامین مالی طرح های متقاضی، تاکنون ۶/ ۳۹میلیارد دلار پرداخت شده 
است. به گزارش صندوق توسعه ملی در بخش ارزی از دو محل قرارداهای عاملیت ارزی و سپرده گذاری ارزی نسبت به اعطای تسهیلات به طرح های متقاضی مورد تایید اقدام می کند. این در حالی است که به 
استناد اساسنامه صندوق و قانون احکام دائمی برنامه های توسعه، اعطای کلی تسهیلات صندوق صرفا از طریق عاملیت بانک های دولتی و غیردولتی است. از سوی دیگر با توجه به چارچوب قراردادهای عاملیت 
صندوق که طبق اساسنامه تعیین شده از سال ۱۳۹۰ تاکنون در قالب قراردادهای عاملیت ارزی و از ۱۳۹۱ نیز در قالب قراردادهای سپرده گذاری ارزی تسهیلات ارزی را از کانال بانک های عامل به متقاضیان پرداخت 
می کند. بررسی عملکرد صندوق توسعه ملی از ۱۳۹۰ تا پایان سال گذشته در حوزه ارزی نشان می دهد مجموع قرارداد ارزی عاملیت منعقدشده ۱/ ۱۱۶میلیارد دلار بوده که از این محل بیش از ۳۴میلیارد دلار برای 
۳۱۸ طرح تامین مالی شده است. در حوزه سپرده گذاری ارزی نیز مبلغ به بیش از ۲/ ۷میلیارد دلار می رسد که از آن تامین مالی ۴۶ طرح با مبلغ بیش از ۵/ ۵ میلیارد دلار انجام شده است. براین اساس، مجموع مبلغ 
ارزی از محل قرارداد عاملیت و سپرده گذاری در فاصله سال های ۱۳۹۰ تا پایان ۱۳۹۹ به بیش از ۳/ ۱۲۳میلیارد رسیده که از آن ۶/ ۳۹میلیارد دلار بابت تامین مالی ۳۶۴ طرح تسهیلات پرداخت شده است. / ایسنا 

احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در جمع مدیران عالی 
سازمان امور مالیاتی کشور اظهار کرد: تلاش کنیم در چهار سال پیش رو 
نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی را ۵۰ درصد رشد دهیم که دستیابی 
به این هدف باید از طریق »مالیات ستانی هوشمند و عادلانه« تحقق یابد.
وی در این جلسه بر ضرورت تحقق اهداف و برنامه های بالادستی تاکید 
و اظهار کرد: هدف گذاری اعلام شده توسط ریاست محترم جمهور، میثاق 
تعهد ســازمان امور مالیاتی با رئیس جمهور، وزیر اقتصاد و مجلس شــورای 
اسلامی است.  ما، هم از شیوه های مالیات ستانی ناکارآمد و سنتی و هم از 
شیوه های مالیات ستانی ناعادلانه که موجب اجحاف به گروه های مختلف 

اجتماعی می شود، آسیب دیده ایم.
او با اشاره به اهمیت عملکرد سازمان امور مالیاتی کشور به عنوان بازوی 
مهم درآمدزایی دولت در کنار سایر دستگاه ها گفت: بنده تعهد داده ام در 
مدت این چهار ســال تلاش کنیم، نســبت مالیات به تولید ناخالص داخلی 
را ۵۰ درصد افزایش دهیم؛ اما با قید اینکه »مالیات ســتانی هوشــمند و 
عادلانه« باشــد، چرا که در هر دو زمینه به شــدت آســیب دیده ایم. بنده 
به عنوان یک فرد که خاســتگاهش دانشــگاه اســت، این را می گویم، الان 
دوران بحث های نظری نیست، چرا که به اندازه کافی به این مباحث نظری 
پرداخته شده است. اکنون باید تلاش کنیم از کلیات و نظریه ها بگذریم و 
در نظر داشته باشیم که سال های پیش  رو سال های کار است. انتظار می رود 
برنامه هــای اجرایــی تحقق این اهداف طی ســه روز در دو لایه برنامه های 
کوتاه مدت )تا پایان سال ۱۴۰۰( و بلندمدت )تا پایان دولت( در نشستی 
به ریاســت ســازمان امور مالیاتی بررســی و نهایی شــود وی در ادامه ابراز 
امیدواری کرد که این دوران، آغازگر تحول در حوزه نظام مالیاتی و نه فقط 
مالیات ســتانی و صرف وقت برای تامین درآمد باشــد و گفت: باید تلاش 

کنیم حکمرانی مالیاتی کشور را به عنوان طرحی نو دراندازیم.
 

همکاری سه قوه  ؛ شرط تحقق عدالت مالیاتی است     
امیدعلی پارســا رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور در ابتدای این 
جلســه، ضمــن خیر مقدم به وزیر امور اقتصــادی و دارایی و هیات همراه 

اظهار کرد: هوشمندســازی و تحقق عدالت مالیاتی، نیازمند همکاری ســه 
قــوه و اجمــاع ارکان مختلــف نظام در حمایت از طرح ها و برنامه های نظام 
مالیاتی است. وی در نشست مدیران این دستگاه با سیداحسان خاندوزی، 
وزیــر امــور اقتصادی و دارایی و هیات همراه، گفت: امروز نظام مالیاتی در 
ســخت ترین شــرایط جنگ اقتصادی، ایفاگر نقش هایی برجسته و مهم در 
میدان اقتصاد است و این امر، ضرورت توجه هرچه تمام تر به توان حداکثری 
نظام مالیاتی در خنثی سازی تحریم ها و توسعه پایدار اقتصادی را می طلبد. 
او در این مراســم، به مهم ترین کارکردهای نظام مالیاتی در اقتصاد اشــاره 
کرد و گفت: تامین منابع مالی بودجه عمومی دولت تنها یکی از کارکردهای 
مهم نظام مالیاتی است. نباید از سایر کارکردهای اساسی مالیات، از جمله 
بازتوزیع درآمد و ثروت و گسترش عدالت اجتماعی، کمک به تنظیم گری 
اقتصاد و مقابله با ســوداگری های اختلال زا، شــفافیت اقتصاد و حکمرانی 
داده و در نهایت حکمرانی شایسته غافل شد. او با بیان اینکه هوشمندسازی 
نظام مالیاتی و برقراری عدالت مالیاتی جزو برنامه های کلیدی ســازمان 
امور مالیاتی محســوب می شــود، تصریح کرد: تداوم راهبرد وصول با اصول 
درآمدهای مالیاتی و اجرای کامل هوشمندسازی نظام مالیاتی، یگانه مسیر 
تحقق همه اهداف نظام مالیاتی است. وی در تبیین راهبرد وصول با اصول 
خاطرنشان کرد: راهبرد وصول با اصول مجموعه اقداماتی را شامل می شود 
کــه در نهایــت تحقق کامــل درآمدهای مالیاتی و افزایش نقش مالیات در 
اقتصاد را از طریق هوشمندسازی فرآیندها، تکریم و جلب رضایت مودیان، 
تمرکز بر پرونده های بزرگ، وصول معوقات، رعایت دقیق قوانین و مقررات، 
پیشــگیری و مبارزه قاطع با فرار مالیاتی، ارتقای ســلامت اداری و حمایت 
محدود، مشــروط و تضمین دار از تولیدکنندگان واقعی و شناســنامه دار به 
دنبــال مــی آورد ،  نظام مالیاتی مدرن، کارآ و عادلانه، تامین  کننده بخش 
اعظم منابع بودجه عمومی دولت و یکی از اصلی ترین زیرساخت های توسعه 
پایدار و استقرار عدالت اجتماعی در کشور است و گذار از وضعیت مالیات 
ســنتی به وضعیت مالیات هوشــمند )I.Tax( کــه مهم ترین ویژگی آن 
داده مبنــا بــودن، یکپارچــه بــودن، مودی محور بــودن و متکی بودن بر 
فناوری های نوین مالیاتی و حسابرسی بر مبنای ریسک مودیان است، تنها 

راه رســیدن به توســعه پایدار اقتصادی است. او ضمن بیان اینکه همکاری 
و حمایت هر ســه قوه از دســتگاه مالیاتی ضامن موفقیت نظام مالیاتی در 
تحقق اهداف ترسیم شــده، به ویژه هوشمندســازی نظام مالیاتی و تحقق 
عدالت مالیاتی است، عنوان کرد: امروز مالیات ستاندن یا دخل کشور یک 
طرف قضیه و تمام امور حاکمیتی یا خرج کشور در طرف دیگر است. باید 
بپذیریم که کار مالیات ســتانی در شــرایط فعلی که رکود و تورم و شــیوع 
کرونا اقتصاد را تهدید می کند، کاری ســخت و پرمســوولیت است و توفیق 
نظــام مالیاتــی، منوط به همکاری حداکثری ارکان نظام با ســازمان امور 
مالیاتی کشــور اســت. معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی، کار جهادی، 
عالمانه و هوشــمندانه را ســه عنصر کلیدی برای پیشبرد برنامه های نظام 
مالیاتی برشمرد و گفت: همکاران سازمان امور مالیاتی کشور طی سال های 
اخیر ضمن تلاش وصف ناپذیر و با در نظر گرفتن این ســه عنصر اساســی، 
باعث شــدند این دســتگاه به توفیقات بزرگی نائل آید که تحقق حداکثری 
درآمدهای مالیاتی با رعایت راهبرد وصول با اصول در ســال های اخیر، از 
مهم تریــن ایــن توفیقات به شــمار می رود. او در ادامه به ســایر اقدامات 
صورت گرفته در حوزه نظام مالیاتی از قبیل تدوین لوایح قانونی و تصویب 
آنها در مجلس، به ویژه قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان اشاره 
و اظهار کرد: این قانون، مهم ترین گام نظام مالیاتی برای هوشــمند شــدن 

به شمار می رود که ظرف سال جاری به سرانجام خواهد رسید./ شادا

 محمد اسلامی،  رئیس سازمان انرژی
 اتمی شد

 محمد اســلامی ،  با حکم ســید ابراهیم رئیســی، 
رئیس جمهــور به عنوان رئیس ســازمان انرژی اتمی 
منصوب شــد. پیش از این علی اکبر صالحی ریاســت 
ســازمان انرژی اتمی را برعهده داشت. محمد اسلامی 
متولد ۱۳۳۵ در شهر اصفهان و فوق لیسانس مهندسی 
راه و ســاختمان اســت که وزارت راه و شهرســازی، 
استانداری مازندران، معاونت امور صنعتی و تحقیقاتی 
وزارت دفاع و مدیرعاملی شرکت صنایع هواپیماسازی 

ایران را در سوابق اجرایی خود دارد.

 در راستای برداشتن تله های بیگانگان 
حرکت می کنیم

محمد اســلامی رئیس جدید ســازمان انرژی اتمی 
گفت: ما در راستای رفع موانع بر سر راه پیشرفت کشور 
و برداشتن تله هایی که بیگانگان به بهانه های هسته ای 
ایجاد کردند، حرکت می کنیم ، ســازمان انرژی اتمی 
یکی از بخش های بسیار استراتژیک کشور است و تاثیر 
مهمی برای قدرت ســازی ملی دارد. مردم برای اینکه 
قله های رفیع پیشــرفت را تسخیر کنند، بیش از پیش 
به فعالیت سازمان های تاثیرگذار که محرک توسعه در 
بخش علم و فناوری هستند، مثل سازمان انرژی اتمی 
نیاز دارند. ما با راهبرد توسعه، تعالی و تحول گرایی در 
راستای رفع موانعی که بر سر راه پیشرفت کشور است 
و برداشــتن تله هایی که بیگانگان بر ســر راه پیشرفت 
کشــور به بهانه های هســته ای ایجــاد کردند حرکت 
می کنیم. به یاری خداوند و تلاش بی وقفه دانشمندان 
ارزشــمند و جوانانی که در ســازمان انرژی اتمی شاغل 
هستند می توانیم این اهداف را محقق کنیم. همچنین 
در بخشی از این رویداد تغییر و تحول مدیریتی سازمان 
انرژی اتمی، دکتر صالحی، رئیس پیشــین ســازمان با 
تقدیــر از رئیس جمهــور به دلیل انتخاب شــخصیتی 
فرهیخته برای ســازمان گفــت: اکنون خیال خانواده 
سازمان انرژی اتمی ایران مطمئن شد که مدیریت این 
دستگاه در دست فردی دلسوز، صاحب اخلاق و تدین 
و صاحب علم و تجربه است. او با اشاره به پروژه های در 
شــرف اتمام ســازمان انرژی اتمی از جمله ســاخت 
بیمارستان یون درمانی ابراز امیدواری کرد این پروژه ها 

در یکسال آینده به بهره برداری برسند. / ایسنا 

انتشار1۰هزار میلیارد ریال اوراق گام توسط 
بانک اقتصاد نوین

بانک اقتصاد نوین اقدام به انتشــار ۱۰هزار میلیارد 
ریــال اوراق گام )گواهــی اعتبار مولــد( برای صنعت 
خودروی کشــور کرد. این بانک با هدف تامین سرمایه 
در گردش بنگاه ها و واحدهای تولیدی، کمک به توسعه 
و شــکوفایی اقتصــاد ملی و نیــز رونق تولید و پایداری 
اشــتغال در شــرایط تحریم، با انتشار ۱۰هزار میلیارد 
ریال اوراق گام، اقدام به تامین سرمایه در گردش مورد 
نیاز صنعت خودروی کشــور کرد. بنابر گزارش روابط 
عمومی بانک ، اوراق گام، به عنوان یک ابزار بازار محور، 
غیــر تورم زا و باقابلیــت نقل وانتقال در بازارهای پول و 
ســرمایه، ابزار نوینــی در تامین اعتبار برای بنگاه های 
تولیدی است که براساس آن تولیدکنندگان بر مبنای 
فاکتور خرید مواد اولیه، از بانک عامل درخواست انتشار 
و تضمین گواهی اعتبار مولد در سررسید کرده و آن را 
به فروشــنده مواد اولیه تحویــل می دهند. دارنده این 
اوراق می تواند گواهی را تا زمان سررســید آن نزد خود 
نگه دارد یا آن را به فروشنده مواد اولیه خود واگذار کند 
یا نسبت به تنزیل آن در بازار سرمایه اقدام کند.  بانک 
اقتصاد نوین حمایت از تولید و اشــتغال ملی را یکی از 
مهم تریــن اولویت های راهبردی خود می داند و به ویژه 
در دو ســال گذشــته با تمام توان و ظرفیت خود تلاش 
کرده است تا با شتاب بخشی به تامین منابع مالی مورد 
نیاز واحدهای تولیدی و صنعتی گامی مهم در راستای 

تحقق رسالت خود بردارد.

مالیات ستانی هوشمند و عادلانه

خبر طعم شیرین فناوری باید در زندگی مردم چشیده شود

عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت 
سیزدهم با استقبال محمدجواد آذری جهرمی در دفتر کار 
خود حاضر شد ، ورود وزیر ارتباطات با استقبال وزیر سابق 
و معاونــان و مدیــران وزارت ارتباطات همراه بود و زارع پور 
نیز در جلسه ای که برای خیرمقدم به وزیر جدید ارتباطات 
برگزار شد با اشاره به رأی بالای نمایندگان مجلس، گفت: 
این رأی بالا کار ما را ســخت تر از گذشــته کرد و امیدواریم 
با کار مجاهدانه، مدبرانه و متخصصانه به این اعتماد پاسخ 
دهیــم. وی با بیان اینکه فناوری اطلاعات و فضای مجازی 

تبدیل به بخش جدایی ناپذیری از زندگی مردم شده است، 
افــزود: بایــد از فرصت های این فضا اســتفاده کنیم و برای 
آســیب های آن نیز برنامه ریزی داشــته باشــیم البته در 
سال های گذشته کارهای بسیاری در این حوزه انجام شده 
اما نسبت به آنچه که باید باشد و فضای مجازی تراز انقلاب 
اسلامی کارهای بسیاری باید انجام شود.  فناوری اطلاعات 
تا اعماق زندگی مردم نفوذ کرده اســت و هر تصمیمی که 
در این حوزه گرفته می شود تمام افراد جامعه و حتی اعضای 
خانــواده را تحت تأثیر خود قرار می دهد. روســتا هایی که 

هنوز به شبکه ارتباطی متصل نشده اند براساس برنامه ریزی 
انجام شــده تا پایان ســال آینده از شبکه پایدار و پرسرعت 

بهره مند می شوند.
 بایــد از فرصت هــای ایــن فضا اســتفاده کنیم و برای 
آســیب های آن نیز برنامه ریزی داشــته باشــیم. البته در 
سال های گذشته کار های بسیاری در این حوزه انجام شده، 
اما نســبت به آنچه باید باشــد و فضای مجازی تراز انقلاب 
اســلامی کار های بسیاری باید انجام شود. وی نگاه خود به 
این حوزه را یک نگاه ایجابی اعلام کرد و گفت: ظرفیت های 
این حوزه با توجه به مؤلفه های فرهنگی کشــور ما بســیار 
بیشــتر از آســیب های آن اســت و این نگاه فرصت محور 
 می توانــد جایــگاه جهانی مــا را در حوزه فناوری اطلاعات 

ارتقا دهد.
مردم انتظار دارند فناوری اطلاعات بتواند مشکلات آنان 
را حل کند و کارآیی نظام ارتقا داده شود تا باعث رضایتمندی 
مردم شــود. در نهایت این رضایتمندی پشــتوانه ای برای 

نظام می شود.
 وی خطاب به مدیران و معاونان وزارت ارتباطات تأکید 
کرد که تاکنون کار ســختی داشــته اید و از هم اکنون نیز 
کار شما سخت تر می شود و باید برای پیشبرد برنامه ها همه 
با هم همکاری داشته باشیم و نگرانی های مردم را برطرف 
کنیــم. زارع پور نگاه خود بــه این حوزه را یک نگاه ایجابی 
اعــلام کــرد و گفــت: ظرفیت های این حوزه بــا توجه به 
مؤلفه های فرهنگی کشور ما بسیار بیشتر از آسیب های آن 
اســت و این نگاه فرصت محور می تواند جایگاه جهانی ما را 

در حوزه فناوری اطلاعات ارتقا دهد.

 مردم انتظار دارند که فناوری اطلاعات بتواند مشکلات 
آنــان را حــل کنــد و کارایی نظام ارتقا داده شــود تا باعث 
رضایتمنــدی مــردم شــود. در نهایت ایــن رضایتمندی 
پشــتوانه ای برای نظام می شــود. زحمات بسیاری در این 
حوزه با مدیریت مهندس آذری جهرمی کشــیده شــده و 
فارغ از نگاه های سیاســی در حوزه زیرســاخت ها اقدامات 
بســیار خوبی انجام شــده و در بسیاری از روستاها و مناطق 
محروم بخصوص در این شــرایط کرونایی دسترســی به 
ارتباطات نســبت به گذشــته بیشــتر شــده است.  مابقی 
روستاهایی که هنوز متصل نشده اند بر اساس برنامه ریزی 
انجام شده تا پایان سال ۱۴۰۱ از شبکه پایدار و پرسرعت 
بهره مند می شوند. در این جلسه محمد جواد آذری جهرمی 
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعــات دولت دوازدهم نیز با 
تبریــک و خیــر مقدم به وزیر جدیــد ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، تأکید کرد: خداوند را شاکریم که در دوران جوانی 
فرصتــی در این نظام بــرای خدمات به یکی از بزرگ ترین 
ملت ها برای ما فراهم شــد. وی افزود: من و مدیران وزارت 
ارتباطات از کار کردن برای مردم خســته نشــدیم و هیچ 
زمانی نیز خســته نمی شــویم و تا همین روز گذشــته نیز 
هماننــد روز نخســت آغاز بــه کار در وزارتخانه، پروژه ها و 
برنامه های خود را پیگیری می کردیم. جهرمی با اعلام اینکه 
از ســه ماه گذشــته مجموعه معاونان و مدیران سازمان ها، 
گــزارش فعالیت ها و کارهای حوزه مدیریتشــان را آماده 
تحویل کرده اند، افزود: تمام معاونان با بسته های گزارشی 
خود آماده ارائه گزارش های این حوزه هستند تا تیم جدید 

شما با آگاهی کامل بتواند کارها را پیش ببرد. / ایرنا 

عملکرد شرکت های ذوب آهن اصفهان، فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، فولاد اکسین، فولاد هرمزگان، فولاد آلیاژی ایران، فولاد آذربایجان، فولاد خراسان، فولاد 
کاوه جنوب، صبا فولاد، فولاد بناب، جهان فولاد سیرجان، سنگ آهن چادرملو و فولاد کویر، حکایت از صادرات ۲ میلیون و ۸۵۲ هزار و ۳۲۱ تنی انواع محصولات 
دارد. شرکت های یاد شده در تیرماه امسال نیز با صادرات ۷۷۴ هزار و ۲۸۴ تنی، رشد ۵۲ درصدی را در مقایسه با تیرماه ۹۹ ثبت کردند. ورق عریض، اسلب، انواع 
مقاطع آلیاژی- مهندسی، میلگرد، بیلت فولادی، آهن اسفنجی و بریکت گرم، عمده محصولات صادراتی شرکت های مذکور را تشکیل می دهد. در چهار ماه نخست 
امسال، شرکت فولاد خوزستان با مجموع صادرات ۷۴۷ هزار و ۱۶۲ تنی، بهترین عملکرد را در بین شرکت ها ثبت کرد و پس از آن فولاد مبارکه با ۴۳۶ هزار و ۵۱۵ 
تن و ذوب آهن اصفهان با ۴۲۷ هزار و ۸۴ تن در مکان های دوم و سوم قرار گرفتند. همچنین فولاد آلیاژی ایران با صادرات ۱۳ هزار و ۹۸۸ تنی انواع مقاطع آلیاژی- 

مهندسی و ثبت رشد ۲۸۳ درصدی در هم سنجی با سال گذشته، بیشترین رشد صادراتی در این مدت را به خود اختصاص داد. / ایرنا 

سامانه همراه  کارت بانک آینده، نرم افزارِ پرداختی متفاوت است که از طریق آن می توانید خدمات متنوعی از جمله خدمات مربوط به خودرو، هم چون: 
استعلام و پرداخت خلافی خودرو را دریافت کنید. برای استفاده از این امکان، کافی است با نصب سامانه همراه  کارت )hamrahcard.ir( در صفحه اصلی 
آن، گزینه »خدمات خودرو« را انتخاب کرده و مشخصات پلاک خودرو را وارد کنید و بدین ترتیب، از خدمات خودرویی این نرم افزار، بهره مند شوید. سامانه 
همراه  کارت بانک آینده، نرم افزاری ساده، کاربردی و رایگان است که در حال حاضر، قابل استفاده برای تلفن های همراه و تبلت های هوشمند با سیستم عامل های 
اندروید و iOS  است. این سامانه با ارائه خدمات مبتی بر کارت هم چون: انتقال وجه کارت به کارت، دریافت موجودی، خرید شارژ و اینترنت، پرداخت قبوض 
شهری، نیکوکاری، خدمات خودرو، اعتبارسنجی بانکی و پرداخت های اینترنتی، توانسته است؛ به ویژه در شرایط همه گیری کرونا، جایگاه ویژه ای را در میان 

کاربران بانکداری الکترونیکی برای خود، کسب کند. 

رشدبیشاز۱۰۰درصدیصادراتشرکتهایبزرگفولادی همراهکارتبانکآینده؛ابزاریهوشمندبرایارائهخدماتخودرویی

 توضیحاتــی درباره نحــوه پرداخت هزینه های درمان 
بیماری کرونا توسط تامین اجتماعی  شهرام غفاری مدیر 
کل درمان غیر مستقیم سازمان تامین اجتماعی در خصوص 
هزینه درمان بیماران کرونایی اظهار کرد: در شرایط عادی 
اگر درمان افراد بیمه شده  سازمان تامین اجتماعی در مراکز 
درمانی این ســازمان صورت بگیرد صرف نظر از اینکه فرد 
کرونا دارد یا خیر، صد در صد رایگان اســت، درصورتی که 
طرف قرار داد مراکز درمانی دولتی و دانشگاهی باشد و نیز 
درمان به صورت سرپایی انجام شود، ۷۰ درصد هزینه درمان 
به عهده ســازمان تامین اجتماعی خواهد بود و ۳۰ درصد 

باقی مانده با فرد بیمه شده است.
در شــرایط عادی اگر درمان در قالب بســتری باشد، ۱۰ 

درصد را بیمه شده پرداخت می کند، اما برای بیماری کرونا 
از سوی مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی و مدیریت ارشد 
تصمیمی گرفته شــده که تا اطلاع ثانوی درمان در مراکز 
درمانی دولتی و دانشــگاهی طرف قرارداد ســازمان تامین 
اجتماعی در صورت بســتری در بیمارســتان و یا دارا بودن 
پرونده بســتری موقت دیگر نیاز به پرداخت فرانشــیز ۱۰ 
درصد )حق بیمه هر فرد(  وجود نخواهد داشــت. درمان 
بیماری کرونا در تمام مراکز درمانی دولتی و دانشــگاهی 
طرف قرار داد سازمان تامین اجتماعی رایگان است اما  درمان 
رایگان شامل بخش خصوصی نخواهد شد، همچنین تمام 
هزینه ها توســط بیمه پرداخت خواهد شــد و بیمار نیاز به 

پرداخت هزینه نخواهد داشت.

وی ضمن اشاره به اینکه تست PCR در همه ی مراکز 
کشور رایگان نیست، افزود:طبق ابلاغ مصوبه اخیر شورای 
عالی بیمه باید تست PCR با دو شرط تحت پوشش بیمه ها 
قرار بگیرد، این دو شرط هم شامل مراکزی است که از طریق 
وزارت بهداشت معرفی خواهد شد و نیز بر اساس ضوابطی 
که دبیر خانه ی شورای عالی بیمه ابلاغ می کند انجام تست 
PCR در آن ها رایگان خواهد بود. این ضوابط در حال حاضر 
به تامین اجتماعی اعلام نشده است مبنی بر اینکه هر فرد 
چند بار می تواند تست PCR  انجام دهد، در صورت ابلاغ 
دبیر خانه از تاریخی که مقرر شــده این تســت در پوشش 
بیمه ها قرار خواهد گرفت، همچنین این دستور العمل به 
وجود آمده، اما هنوز به مرحله ی اجرا نرسیده است.  یکی 

از اقدامات و تصمیم های موثر ســازمان تامین اجتماعی و 
ســایر سازمان های بیمه گر در تسهیل مشکلات به وجود 
آمده از طریق بیماری کرونا این است که تمام دارو هایی که 
وزارت بهداشت در لیست درمانی خود آورده و به دبیر خانه ی 
شورای عالی بیمه ابلاغ شده تحت پوشش قرار داده است، 
همچنیــن از هر نوع اقدامی که می تواند دغدغه ی مردم را 
در خصوص دارو، درمان و تشــخیص این بیماری کم کند 
دریغ نکرده اند.  امیدواریم دغدغه  مالی مردم در خصوص 
مواجه با بیماری کرونا کم تر شود تا دسترسی راحت تری 
به خدمات داشته باشند و درمان بهتری را در صورت ابتلا 
به این ویروس تجربه کنند و جامعه آسیب کمتری از ویروس 

کرونا را ببیند. /  باشگاه خبرنگاران جوان 

در چه مواردی درمان کرونا و انجام تست PCR رایگان است؟
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هفته نامه اقتصادی ایران
به گزارش روابط عمومی  شرکت ذوب آهن اصفهان، میزان فروش در مردادماه امسال برابر با ۲۸,۷۱۸,۹۲۸ میلیون ریال بوده است که از این میزان، سهم فروش در بازار داخلی برابر با ۱۶,۳۲۴,۵۴۲ میلیون 
ریال و سهم بازار صادراتی نیز به مقدار ۱۲,۳۹۴,۳۸۶ میلیون ریال شده است. بیشترین محصول به فروش رفته در بازار داخلی تیرآهن و در بازار صادراتی شمش کالایی بوده است. شرکت ذوب آهن اصفهان 
در مدت ۴ ماهه اول امسال فروشی به مقدار ۱۰۲,۱۹۳,۹۷۰ میلیون ریال داشته است که از این میزان سهم فروش در بازار داخلی و صادراتی تقریبا در یک اندازه بوده و اختلاف عددی اندکی داشته است. به 
این صورت که رقم فروش در بازار داخلی برابر با ۵۱,۱۶۴,۵۳۰ میلیون ریال و سهم بازار صادراتی نیز ۵۱,۰۲۹,۴۴۰ میلیون ریال بوده است. تیرآهن و شمش کالایی نیز به ترتیب محصولات پرفروش در بازار داخلی 
و بازار صادراتی برای ذوب آهن اصفهان بوده اند. در مجموع می توان گفت: شرکت ذوب آهن اصفهان از ابتدای سال مالی جدید تا انتهای مردادماه امسال فروشی برابر با ۱۳۰,۹۱۲,۸۹۸ میلیون ریال داشته 
است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل که عدد ۵۹,۸۰۰,۶۷۲ میلیون ریال به ثبت رسیده با رشد ۱۱۹ درصدی فروش همراه گشته است. گفتنی است میزان فروش انجام شده در بازار داخلی طی ۵ 

ماهه اول امسال ۶۷,۴۸۹,۰۷۲ میلیون ریال و سهم بازار صادراتی نیز ۶۳,۴۲۳,۸۲۶ میلیون ریال بوده است. شرکت ذوب آهن اصفهان در مدت ۵ ماهه اول امسال توانسته است محصولات زیر را تولید کند:
تیرآهن: ۲۵۶ هزار و ۶۳۳ تنف میلگرد: ۱۲۵ هزار و ۹۱۲ تن، کلاف: ۱۹ هزار و ۸۳۰ تن ، شمش کالایی: ۲۰ هزار و ۲۰۷ تن، ریل: ۲۲ هزار و ۶۵۶ تن، سایر محصولات )نبشی، ناودانی و...(: ۲ هزار و ۳۵۱ تن

انتصاب  سید مرتضی موتورچی بعنوان  
سرپرست روابط عمومی وزارت کار

خبر
 از ۶۰۹ دشت کشور، حدود ۵۰۰ 

دشت دارای آب    های شیرین هستند

رضا شهبازی  مدیرکل دفتر مخاطرات زیست   محیطی و 
مهندســی ســازمان زمین   شناســی در نشســت مجازی 
آسیب   شناســی بحران فرونشســت   ها و ماموریت نوآوران و 
استارت آپ   ها، پدیده فرونشست زمین را یک مشکل رسمی 
کشــور دانســت که همه آن را پذیرفته   اند و افزود: شناسایی 
پدیده فرونشست زمین مربوط به سال ۸۰ می    شود که تصاویر 
ایســتگاه   های سازمان نقشــه   برداری جابه   جایی   هایی را در 
سطح زمین نشان می   داد که در آن زمان مشخص نبود که 

این جابه   جایی ها ناشی از خطای دستگاه است یا خیر.
به گزارش ســازمان زمین   شناســی و اکتشافات    معدنی 
کشــور او  با بیان اینکه در ســال های ۸۴ و ۸۵ فناوری رادار 
در اختیــار محققــان قرار گرفت، اظهار کرد: با بهره   گیری از 
این فناوری دشت   های مهم کشور مورد بررسی و پایش مجدد 
قرار گرفتند و نقشه    های فرونشست تهیه شده نشان داد که 
دشــت رفســنجان، جنوب تهران و دشت فامنین همدان با 
پدیده فرونشست و فروچاله مواجهند و پایش دوم دشت    های 
کشور را مربوط به سال ۹۰ است ،  در این مطالعات که تیمی 
از محققان سازمان زمین   شناسی و اکتشافات    معدنی کشور 
و همچنین تیمی بین المللی حضور داشتند، فرونشست به 
عنــوان یــک مخاطره معرفی شــد، زیــرا در جنوب تهران 
فرونشست ۳۶ سانتی متری گزارش شد. پس از این مطالعات 
در ســال ۱۳۹۵ یک بار دیگر کل دشــت   های کشــور مورد 
بررســی قرار گرفتند که بیشــینه فرونشست در دشت   های 
کشــور حدود ۱۵ تا ۱۷ ســانتی متر بوده و آخرین پایش این 
سازمان مربوط به سال ۹۸ می شود که اطلاعات آن در سال 
۹۹ ارائه شــد. وی با اشــاره به نتایج آخرین پایش انجام شده 
بر روی ۶۰۹ دشــت کشــور، توضیح   داد: از تعداد ۶۰۹ دشت 
کشــور، حدود ۵۰۰ دشــت دارای آب های شیرین هستند و 
به جرات می توان گفت که در حال حاضر هیچ دشــتی در 
کشــور وجود ندارد که در آن آب شــیرین موجود باشد اما با 

پدیده فرونشست مواجه نباشد.
او ، دلیــل ایــن امر را برداشــت بی   رویه آب از آبخوان   ها و 
عدم مدیریــت منابــع آب ذکر کرد و یادآور شــد: با توجه به 
خشکسالی   های پیاپی در کشور، دور از انتظار نیست که در 
مطالعات سال آینده ما نشان داده شود که شهرهای شمالی 
گیلان و مازندران نیز به جمع شــهرهای درگیر با مخاطره 

فرونشست اضافه شده   اند.

  ادارات و اختصاص حدود 2 هزار 
مگاوات از مصرف برق کشور به خود 

عبدالامیــر یاقوتــی مدیرکل مدیریــت مصرف و امور 
مشــترکان توانیر با اشــاره به مشکلاتی که به دلیل تامین 
برق نیروگاه    های برقابی در سال جاری به وجود آمد، گفت: 
بــه طور ویــژه، چون در انتهای ســال ذخایر آبی کاهش 
بیشتری می    یابد، امیدواریم روزهای باقی مانده تابستان را 
هم با همراهی مشترکان بدون محدودیت و مشکل سپری 
کنیم. ادارات حدود ۲ هزار مگاوات از مصرف برق کشــور 
را بــه خــود اختصاص داده    اند کــه ۶۰ درصد از این مقدار 
یعنی حدود ۱۲۰۰ مگاوات در بخش سرمایشــی ادارات 
مصرف می شــود. توجه بیشــتر به موضوع سیســتم    های 
سرمایشی ادارات می تواند کمک قابل ملاحظه    ای به صنعت 
برق و کاهش خاموشی    های پراکنده    ای که در حال حاضر 
وجود دارد، داشته باشد. پایش مصرف ادارات در چند روز 
اخیر موجب شــده تا سیســتم    های سرمایشی آنها تعدیل 
شــود. به گزارش روابط عمومی توانیر ، وی با بیان این که 
مصــرف بــرق ادارات در روزهای اخیر مانند روزهای گرم 
تابســتان امســال بود، تصریح کرد: انتظار داریم ادارات 
بتواننــد حداقــل ۳۰ تا ۴۰ درصــد مصرف خود را کاهش 
دهند. بر اساس برنامه    ای که برای ادارات داشتیم، این گروه 
از مصرف کنندگان باید سیستم    های سرمایشی را بر روی 
حداقل تنظیم می    کردند تا مصرف شــان نســبت به سال 
گذشــته ۵۰ درصــد کاهش یابــد و از آنجا که این کاهش 
مصرف محســوس نبود، موضوع ممیــزی مصرف انرژی 

ادارات مطرح شد.

خبر

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی دولت سیزدهم پنجشنبه 
۴ شهریورماه در محل این وزارتخانه حضور یافت و رسما کار خود 
را آغاز کرد. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، محمدمهدی اسماعیلی در جمع 
خبرنگاران با اشاره به نخستین اولویت کاری خود در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی گفت: اولویت اول ما در دولت در همه حوزه ها از 
جمله حوزه فرهنگ و هنر رســیدگی به عوارض ناشــی از کرونا 
خواهد بود، در ۱۸ ماه گذشته که کشور با فراگیری کرونا روبه رو 
بوده تمام فعالیت های فرهنگی و هنری کشور تحت  الشعاع قرار 
گرفته و رو به تعطیلی و نیمه تعطیلی رفته است.  اصحاب فرهنگ 
و هنر به موجب این شیوع با روزگار سختی روبه رو بودند و سعی 
ما در دولت مردمی این است که از وضعیت فعلی عبور کنیم و 
بتوانیم سریعا یک فضای حمایتی و پشتیبانی را ایجاد کنیم.  در 
جلسه امروز دولت نیز همین موضوع مطرح و قرار بر این شد که 
مجموعه های پشتیبان در دولت همانند سازمان برنامه و بودجه 
بتوانند کمک های لازم را داشــته باشــند. بحث واکسیناسیون 
سراســری اصحاب فرهنگ، هنر و رســانه که پیش از این توسط 
آقای صالحی و همکاران شان آغاز شده بود را تکمیل خواهیم کرد 
و تلاش ما بر این اســت که با پایین آمدن شــیوع ویروس کرونا، 
بازگشایی فعالیت های فرهنگی و هنری را با حفظ پروتکل های 
بهداشتی داشته باشیم؛ تمام دغدغه ما این است که هر چه سریع تر 
فضای فرهنگی و هنری کشــور به شــرایط عادی بازگردد. وی با 
بیان اینکه اتمام دوران وزارت آقای صالحی به معنای قطع همکاری 
ایشــان با مجموعه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نخواهد بود، 
تصریح کرد: سعی ما بر این است که از شخصیت های فرهنگی 
همچون آقای صالحی که مایه افتخار کشور هستند بهره ببریم و 
سوابق و تجربیات علمی - فرهنگی ایشان ایجاب می کند از نظرات 
کارشناسی ایشان استفاده کنیم، تاکید رئیس جمهور نیز بر این 
است که در یک فضای تعاملی از تجارب مدیران گذشته بهره برده 
و آن را به شرایط حال و آینده پیوند بزنیم تا در یک مسیر هم افزا 

بتوانیم بهترین عملکرد را داشته باشیم. تلاش ما در دوران جدید 
این است که بتوانیم یک مسیر رو به جلو را ترسیم کنیم و نقش 
فرهیختگانی چون آقای صالحی در این راستا بسیار مهم است. 

ســیدعباس صالحــی نیز با تبریــک انتخاب محمدمهدی 
اسماعیلی به عنوان وزیر جدید فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
امیدوارم در مسؤولیت خود موفق باشید و بنده نیز به عنوان سرباز 
این کشور هر جایی که نیاز به کمک بنده باشد در خدمت شما و 
حوزه فرهنگ و هنر کشور خواهم بود. برای شما و همکاران تان 
دعای خیر داشته و از خداوند متعال خواستارم به شما کمک کند 
تا این مسؤولیت سنگین را به پیش برده و با جهش های سریع تر 
و سرعت کامل تر به سمت جلو حرکت کنید، امید است در دوره 
جدید دولت آقای رئیسی و مدیریت شما شاهد اتفاق های درخشان 

و قابل ارجاع به حوزه فرهنگ، هنر و رسانه باشیم. 
همچنین نخستین جلسه شورای مدیران وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم صبح دیروز )جمعه پنجم شهریور 
ماه( با حضور محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

و معاونان، مدیران، رؤســای ســازمان ها )به صورت حضوری( و 
مدیران ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ها )به صورت 
وبینار( در محل ســالن جلســات این وزارتخانه برگزار شــد. 
محمدمهدی اسماعیلی در این جلسه با اشاره به برخی خسارت های 
ناشی از کرونا بر فعالیت های فرهنگی- هنری کشور، تاکید کرد: 
به زودی بســته ویژه حمایت از حوزه های فرهنگ، هنر و رســانه 
برای جبران خسارت های ناشی از این ویروس آماده می شود. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود به برخی اقدامات و فعالیت های 
ایــن وزارتخانــه در بخش های مختلف هم اشــاره کرد و گفت: 
فعالیت های جاری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با کمترین وقفه 
ادامه خواهد داشــت.  فعالیت های فرهنگی و هنری در مناطق 
مرزی و کم برخوردار دارای اهمیت اســت و وضعیت ادارات کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ها از نظر ساختاری و منابع بودجه ای 
با محدودیت های جدی برخوردار است که در این دوره این موضوع 
مورد توجه قرار می گیرد و اقدامات مهمی در این راستا در دستور 

کار قرار گرفته است.

تلاش برای بازگشت فعالیت های فرهنگی به شرایط عادی

خانم فرحناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران با بیان  اینکه 
در اسفند پارسال توافق نامه ای بین مرکز ملی فرش، صندوق 
کارآفرینی امید و یک شــرکت خصوصی برای پرداخت وام به 
خریداران فرش دســتباف امضا و قرار شــد تا پایان اردیبهشت 
امســال اجرا شــود، افزود: برای اجرای این طرح، ابتدا باید پلت 
فرمی طراحی می شــد که طراحی آن طولانی شــد و بعد از آن 
تامین بودجه طرح و روش پرداخت مبلغ تسهیلات مشخص 
می شد که ایجاد این بستر ها برای اجرای طرح سخت بود. وی 
با اشاره به اینکه در حوزه فروش فرش دستباف به صورت سنتی، 
متقاضیان خرید معتقدند حتما فرش را باید لمس کنند،اضافه 
کرد: مدل اجرایی کردن و مدلی که مشاوره های تخصصی باید 
بــه این پلت فرم وصل شــود تــا یک نفر خرید کند، این موارد 
موجب طولانی شــدن طرح پرداخت تســهیلات خرید فرش 
دستباف شد. اما هم اکنون نشان های برتر تجاری )برند( خوبی 

در این پلت فرم طراحی شده و ما با این شعار که هر روستا یک 
فروشــگاه مجازی اســت، برای هر تولیدکننده یک پلت فرم 
طراحــی کردیم و برای هنر صنعت فرش توانســتیم چندین 
کســب و کار نو پا )اســتارت آپ( راه اندازی کنیم. او با اشاره به 
اینکــه تامیــن اعتبار ۲۰۰ میلیــارد تومانی از طریق صندوق 
کارآفرینی امید انجام شده و الان آماده است، اما باید نخست 
به صورت آزمایشــی شــروع کنیم، گفت: بیمارستان حضرت 
رسول )ص( با ۱۲ هزار نفر از کارکنان، سازمان اورژانس کشور 
و چند وزارتخانه مانند آموزش و پرورش را به صورت آزمایشی 
انتخاب کرده ایم که فروش فرش دستبافت را به کارکنان آن ها 
با نرخ سود ۴ درصد شروع کنیم.وی با بیان اینکه با بانک های 
دیگر هم وارد مذاکره شدیم و الان چندین بانک اعلام آمادگی 
کرده اند که احتمالا نرخ سود تسهیلات آن ها ۱۸ درصد خواهد 
بود،تصریح کرد: همچنین تسهیلات ۵۰ تا ۱۰۰ میلیونی برای 

متقاضیان سراسر کشور در نظر گرفته شده و البته بانک ملت 
هم اعلام آمادگی کرده این تسهیلات را با سود ۴ درصد پرداخت 
کند.او  با اشاره به اینکه فرش دستباف یک کالای سرمایه ای 
است و مانند طلا، زمین و خانه ارزش افزوده دارد ، اجرای این 
طرح بعد از مراحل آزمایشی حتما برای همه کارمندان درنظر 
گرفته خواهد شــد و تولیدکنندگان و کســب و کار های نوپای 
کوچک به آن وصل می شوند؛ ضمن اینکه همزمان با برگزاری 
بیســت و نهمین نمایشــگاه فرش دســتباف، طرح پرداخت 
تســهیلات خرید فرش دســتباف به صورت ازمایشی شروع 
می شود. اگر دولت جدید از این طرح حمایت کند همه کارمندان 
می توانند از دریافت تسهیلات خرید فرش دستبافت با نرخ ۴ 
درصد استفاده کنند؛ در غیر این صورت این تسهیلات با نرخ 
ســود ۱۸ درصد توســط برخی بانک ها پرداخت خواهد شد./ 

صدا و سیما

تسهیلات خرید فرش دستبافت به همه کارمندان پرداخت می شود

یک نفر از فرزندان مدال آوران پارالمپیکی کشــورمان از انجام خدمت مقدس ســربازی معاف می شــود. به گزارش 
سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ،  مطابق قانون با موافقت ستاد کل نیروهای مسلح در صورتی که ورزشکاران 
جانباز و معلول کشورمان در مسابقات پارالمپیک، قهرمانی جهان و آسیا در رشته های مختلف مدال کسب کنند؛ یکی 
از فرزندانشان از انجام خدمت مقدس سربازی معاف خواهند شد. پیش از این سردار تقی مهری رئیس سازمان وظیفه 
عمومی نیروی انتظامی در مورد ضوابط اجرایی معافیت قهرمانان ورزشی و فرزندان قهرمانان پارالمپیک اظهار کرد: 
رتبه های اول تا سوم بازی های المپیک، مسابقه های جهانی و آسیایی با معرفی وزارت ورزش و جوانان و موافقت ستاد 

کل نیروهای مسلح، از انجام خدمت دوره ضرورت معاف می شوند.

 به گزارش روابط عمومی  وزارت جهاد کشاورزی، »سید جواد ساداتی نژاد« در حکمی »علی اکبر متکان« را به عنوان سرپرست توسعه و مدیریت منابع وزارت جهاد کشاورزی تعیین 
کرد. علی اکبر متکان دارای دکتری سنجش از دور و GIS در برنامه ریزی محیطی و اقلیم شناسی است. سمت های اجرایی وی، استاد گروه سنجش از دور و GIS، دانشکده علوم زمین 
و دانشگاه شهید بهشتی، معاونت اداری و مالی و مدیریت منابع وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، مدیرکل بورس و امور دانشجویان خارج وزارت علوم، تحقیقات و فناوی، سرپرست مرکز 
سنجش از دور و GIS دانشگاه شهید بهشتی، مشاور امور دانشجویی و فرهنگی رئیس دانشگاه شهید بهشتی، نایب رئیس هیات مدیره شرکت بصیر، مشاور معاون دانشجویی وزارت علوم 
در امور دانشجویان داخل، رئیس انجمن سنجش از دور ایران، مدیر مسوول مجله سنجش از دور و سیستم اطلاعات جغرافیایی، نماینده هیات اجرایی جذب دانشگاه در کارگروه بررسی 
توانایی های علمی اعضاء هیات علمی دانشــکده تربیت بدنی، نماینده وزیر علوم تحقیقات و فناوری در هیات ممیزه پژوهشــگاه علوم انســانی و مطالعات فرهنگی، نماینده وزارت علوم 

تحقیقات و فناوری در کمیته ملی اقیانوس شناسی کمسیون ملی یونسکو در ایران بوده است.

معافیتفرزندانمدالآورانپارالمپیکتوکیوازخدمتسربازی سرپرستمعاونتتوسعهوزارتجهادکشاورزیمنصوبشد

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل استانداری اصفهان، دکترعباس 
رضایی اســتاندار اصفهان ، در ویژه برنامه 
تلویزیونــی “گفــت وگوی هفتــه” که به 
مناسبت هفته دولت اجرا شد، افزود: بدلیل 
خشکسالی بی سابقه، مردم استان در بخش 
کشــاورزی و آشــامیدنی با مشکل زیادی 
مواجهنــد اما در نظام جمهوری اســلامی 
 اقدامــات خــوب دیگــری نیــز صورت 

گرفته است.
وی پــروژه انتقال آب از خلیج فارس به 
اصفهــان بــرای تامیــن آب صنایع، ایجاد 
اشتغال و بهبود کسب و کار را از مهمترین 
پروژه های در حال اجرای استان اعلام کرد.

او با اشــاره به طرح انتقال ۲۵۰ میلیون  
مترمکعــب آب از خلیج فارس به اصفهان 
تصریــح کرد: ما حتی ورق آهن مورد نیاز، 
مســیر لوله گذاری و طرح مطالعاتی انتقال 

آب را هم انجام داده ایم.
وی با اشــاره به آغار پروژه انتقال آب از 
بهمن ســال گذشته گفت: طرح انتقال آب 
از خلیج فارس توســط بخش خصوصی با 
همکاری صنایع، اتاق بازرگانی، شهرداری 
و غیره در حال اجراست و در مدت سه سال 
و حداکثر پنج سال تکمیل می شود. عملیات 
اجرایــی ابرپروژه انتقال آب از خلیج  فارس 
به اصفهان همزمان با ۶ استان واقع در فلات 
مرکزی و شرق کشور، اسفند سال گذشته 

با دســتور رییس جمهوری)وقت( بصورت 
ویدئو کنفرانسی آغاز شد.

بــرای اجرای این پــروژه در مجموع با 
لوله گذاری به طول سه  هزار و ۹۱۰ کیلومتر 
و صــرف ۵۰ هــزار و پانصدمیلیارد تومان 
اعتبــار، آب خلیج فارس و دریای عمان به 
هفت اســتان هرمزگان، کرمان، خراسان 
جنوبی، خراســان رضــوی، یزد، اصفهان و 
سیستان و بلوچستان منتقل می  شود.  در 
راســتای ارائــه خدمات ویژه بــه بیماران 
کرونایی، یک بیمارستان صحرایی با کمک 
دســتگاه های مربوط، احداث و بسیاری از 
زیرســاخت ها و تجهیزات آن   فراهم شــد. 
وی بدون اشــاره به تخــت های موجود به 
افزودن ۱۵۰ تخت دیگر به این بیمارستان 
صحرایی اشاره کرد و گفت: برای تجهیز این 
بیمارستان، ما از همه ظرفیت های مالی و 

اداری استان استفاده کردیم.
یکی از مسائل مهم استان ایجاد منطقه 
ویژه اقتصادی در تمام شهرهاســت که در 
همین راستا، نخستین بار منطقه ویژه علم 
و فناوری در اصفهان ایجاد شــد. وی قطار 
متــروی اصفهان- بهارســتان و اصفهان- 
شــاهین شــهر را هم یکی دیگر از اقدامات 

مهم اســتانی در حال اجرا برشمرد. ایشان 
در ادامه درخصوص اقدامات ستاد مقابله با 
بیماری کرونا افزود: تا کنون تعداد ۹۸ جلسه 
برگزار و تعداد مصوبات ۱۰۹۰ در اســتان 
بوده و در شهرستانها نیز ۱۰۶۰ جلسه برگزار 
شده و همچنین تامین ملزومات و تجهیزات 
درمانی اعم از تجهیزات فردی کادر درمانی، 
لوازم پزشــکی، مواد ضدعفونی برای استان 
و کشــور و  تعیین بیمارستان های معین و 
پیش بینی بیمارستان های صحرایی،پیش 
بینــی، تعیین وتجهیز اردوگاه های گذران 
دوره نقاهت برای بیماران، تامین داروهای 
مــورد نیاز، جذب اعتبارات دولتی و کمک 
هــای غیردولتی و واحدهای صنعتی بزرگ 
بخش خصوصی صورت گرفته است. هدایت 
و اعطــای کمکهای ضروری به خانواده ها و 
افراد آســیب پذیرجامعه به منظور افزایش 
تــاب آوری آنــان در مواجهه با بیماری و در 
مقابل محدودیت های کرونایی، در اســتان 
بوده اســت. در سال ۱۴۰۰ با مصوبه هیأت 
وزیــران ارتقاء چهار شــهر جرقویه، ورزنه، 
هرند و کوهپایه به شهرســتان در شــرق 
 اصفهــان از دیگر اقدامات انجام شــده در 

استان بود.

حل همه مسائل استان اصفهان در گرو حل مشکل آب است

 حجــت الله عبدالملکــی، وزیــر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی در حکمــی  مرتضی موتورچی را به ســمت 
سرپرســت مرکــز روابط عمومی و اطلاع رســانی این 
وزارتخانــه منصــوب کرد پیش از این،  حامد شــمس  

عهده دار این مسوولیت بود.

نقش روابط عمومی تعیین کننده است   
بــا حضــور مشــاور وزیر وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی و سرپرســت دفتر وزارتی، نشست معارفه و 
تکریــم رئیــس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی برگزار شــد. به 
گــزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی در این 
نشســت، سرپرســت دفتر وزارتی بــه اهمیت روابط 
عمومــی در دنیای حاضر اشــاره کــرد و گفت: روابط 
عمومی و رســانه در دنیای کنونی از صورت ضمیمه و 
مکمل بودن خارج شده و اهمیت و ضرورت آن محوری 
و تعیین کننده شــده  است. اســماعیل زارعی کوشا با 
اشاره به گستردگی و فراگیری کار رسانه افزود: رسانه 
از یک ســو فرصت و از ســوی دیگر تهدید به شــمار 
می رود ،  با توجه به گستردگی این وزارتخانه، شرکای 
اجتماعی متنوع و بیش از ۶۰ میلیون مخاطب، اهمیت 
نقــش رســانه و روابــط عمومــی دوچندان اســت. 
زارعی کوشا تصریح کرد: با توجه به اهداف و برنامه های 
وزارتخانــه، باید نوع اطلاع رســانی را تعیین و زمینه 
مشــارکت مردم را در تصمیم گیری ها تسهیل  کرده و 
تعامل و ارتباط ســازمانی را تقویت کنیم. وی با بیان 
اینکــه وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، فردی علمی 
و رسانه ای و در این حوزه بسیار فعال و شناخته شده 
اســت، افزود: قطعــا حوزه روابــط عمومی از جهات 
مختلــف تقویت می شــود و به جایــگاه مطلوب خود 
می رســد. مشــاور وزیر و سرپرســت دفتر وزارتی بر 
هم افزایــی، یکپارچگی و انســجام میــان همه روابط 
عمومی های وزارتخانه نیز تاکید کرد و گفت: باید این 
هم افزایی بین دستگاه های تابعه در عمل شکل بگیرد 
و همه روابط عمومی ها جدا از عمل به وظایف بخشی 
خود، در راســتای اهداف کلان وزارتخانه هم فعالیت 
کنند. زارعی کوشا با قدردانی از زحمات حامد شمس 
افزود: ایشــان، فردی صاحب نظر و باتجریه در حوزه 
کاری خود هســتند و حتما از نظرات وی در پیشــبرد 
اهداف مرکز استفاده خواهد شد. او افزود:  سید مرتضی 
موتورچی نیز فردی شناخته شــده و بسیار مجرب در 
کارهای رسانه ای است و در تولیدات متعدد رسانه ای 
و حوزه هایــی همچون تهیه کنندگی، نویســندگی، 
خبــری و اطلاع رســانی تجربیــات بســیار ارزنده و 
ارزشــمندی دارند. سید مرتضی موتورچی سرپرست 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی نیز در این نشست 
گفــت: کار و فعالیــت در روابط عمومی صرفا اجرایی 
نیســت و نیازمند نگاه ایدئولوژیک و فکری اســت. وی 
با بیان اینکه مفهوم رسانه یک مفهوم دینی و اسلامی 
است و ادیان در ذات خود از بدو پیدایش رسانه سازی 
کرده اند، گفت: در اسلام منبر و اذان، دو رسانه ابداعی 
و دینــی بودنــد و رســانه ذاتا یک امر دینی به شــمار 
می رود. مسیر اسلامی و ملی ما در این عرصه با توجه 
به دیدگاه کلی مقام معظم رهبری مبتنی بر نظام سازی 
دائمی، پالایش از درون و پیشرفت و تحول و مبنا قرار 
گرفتــن نقــاط قوت و رفع نقاط ضعف خواهد بود. باید 
وضعیت مرکز را بررســی و نقــاط ضعف، توانایی ها و 
امکانات آن را در قالب یک برنامه مدون مشــخص و 
گام بندی شــده، تدوین و به عنوان ســند مرکز روابط 
عمومــی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به جناب 
آقای وزیر ارائه کنیم. در این مراســم حامد شــمس، 
رئیس سابق مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی بــا بیان ســختی ها و 
چالش هــای فعالیــت در روابــط عمومی ها از تمامی 
همکارانــش که به صورت شــبانه روزی در راســتای 

پیشــبرد اهداف وزارتخانه کار کردند، قدردانی کرد.
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تولیدشرکتهای
مسجهان

شهرستان مبارکه نیاز به بودجه احیاء 
۷4 رشته قنات دارد

 نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
گفت: ۷۴ رشته قنات موجود در شهرستان مبارکه در صورت 
ساماندهی، لایروبی و سپس لوله گذاری، پاسخگوی نیاز آب 

شهرستان است.
پروین صالحی  در نشست شورای اداری استان به کمبود 
آب شهرستان مبارکه اشاره و افزود: بودجه ای برای رفع این 
مشکل در اختیار شهرستان نیست، اگر چه می توان نیاز آب 

را  از ظرفیت قنات های موجود، تامین کرد.
وی  با برشــمردن مشــکلات صنایع پتروشیمی در کشور 
نظیر؛گران بودن مواد اولیه، حمایت نکردن از  کارآفرین های 
داخلی، ســخت گیرهای تســهیلات بانکی  و ســود کلان 
نامتعارف، تصریح کرد: کارخانه داران معتقد هستند با وجود 
چنین شرایط  و بی ثبات قیمت مواد اولیه در بازار نمی توانند 
برنامه ریزی مناســبی داشــته باشــند. او  در بخشی دیگر از 
صحبــت هــای خود با اشــاره به کمبود زمیــن برای برخی 
واحدهای تولیدی در شــهرک صنعتی شهرســتان مبارکه، 
تصریح کرد: برخی از واحدهای بدون اســتفاده هســتند و از 
رییس شــهرک های صنعتی درخواست شد وضعیت نهایی 
واحدهای صنعتی تعطیل و بلااستفاده چند ساله را مشخص 
کند وی  در بخشــی دیگر از صحبت های خود به ســمهیه 
دامداران برای تامین نهاده دام سبک پرداخت و گفت: مشکل 
نهاده ها و خوراک دامی؛ از سهم کل استان  ۹ کیلوگرم روزانه 
اســت که با این تخصیص، مشــکلات این بخش به قوت خود 
باقی اســت.  او در پایان ضمن تشــکر از کادر علوم پزشــکی 
اصفهان و همکاری شهرســتان ها در کنترل ویروس کرونا 
اظهار داشت: ضمانت اجرایی پروتکل ها از عهده علوم پزشکی 
خارج است و کنترل کرونا با همراهی همه سازمان ها  محقق 
می شود. شهرستان مبارکه با جمعیت حدود ۱۵۳ هزار نفر، 
در ۴۵ کیلومتری جنوب غربی اصفهان واقع شده است. / ایرنا 

برنامه بانک مرکزی برای کیف پول 
الکترونیکی

 مهران محرمیان در دیدار با مدیران شــرکت های راهبر در 
زمینه کیف الکترونیک پول با اشــاره به گذشــت یک ســال از 
تصویب مقررات کیف الکترونیک پول در شورای پول و اعتبار 
اظهار کرد که تغییرات این حوزه در یک ســال اخیر مطابق با 
ســطح انتظارات بانک مرکزی نبوده اســت و امیدواریم که این 
هم اندیشی آغاز فصل جدیدی از تحولات در این خدمت باشد.
بــه گــزارش روابط عمومی بانک مرکزی، وی افزود: در این 
راستا، از هفته آینده برای شرکت هایی که open loop هستند 
 close loop سوئیچ تعامل پذیری فعال می شود و شرکت های
نیز باید به تدریج وارد فرآیند شوند و بتوانند سایر خدمات را نیز 
به مشــتریان ارائه دهند. معاون فناوری های نوین این بانک با 
تاکید بر لزوم همکاری شــرکت های psp در پیشــبرد فرآیند 
تعامل پذیری گفت: همکاری بانک ها و شــرکت های راهبر در 
عملیاتی شــدن این موضوع ســازنده خواهد بود و اگر بانک ها 
همکاری لازم را در این مورد نداشته باشند، بانک مرکزی ملزم 
به تغییر مقررات خواهد شد.  وی تصریح کرد: درصورت عدم 
همکاری شرکت های  psp، قطعا بازیگران جدیدی وارد عرصه 
می شوند که کل بازار را از آن خود خواهند کرد.  محمد بیگی 
در این خصوص گفت: براســاس ماده ۲۰ بند ۴ قانون پولی و 
بانکی در صورتی که بانک مرکزی نسبت به تعیین کارمزد برای 
کیف الکترونیک پول اقدام کند، ملزم به تعیین همزمان کف و 
سقف آن خواهد بود.  مدیر اداره نظام های پرداخت با تاکید بر 
اینکه سقف تراکنش های کیف الکترونیک پول از دیگر مشکلات 
مطرح شده توسط شرکت های psp است، عنوان کرد: در حال 
حاضر ســقف تراکنش ها ۵۰۰ هزار تومان اســت و هر شخص 
صرفا در سه راهبر می تواند کیف پول الکترونیکی داشته باشد 
که در فازهای بعدی برای توســعه و افزایش آن باید تدابیری 
اندیشیده شود. محمدبیگی درباره دوره تسویه در کیف پول های 
الکترونیکی و لزوم تسویه زیر ۷۲ ساعت، تصریح کرد: فرآیند 
تســویه در کیف پول ها با شــاپرک متفاوت خواهد بود و امکان 

تسویه دو بار در روز برای آنها تعبیه شده است. / فارس 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

 میزان تولید و ظرفیت معادن و کارخانه های تصفیه مس جهان در ۵ ماه نخست ۲۰۲۱ افزایش یافت و به مرز ۶/ ۸ میلیون تن رسید. به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران، براساس جدیدترین گزارش گروه مطالعات بین المللی مس )ICSG(، معادن مس جهان از ابتدای ماه ژانویه تا پایان مه ۲۰۲۱ میلادی، حدود ۸میلیون و ۵۹۴ هزار 
تن ماده معدنی تولید کردند. این رقم در مدت مشابه سال ۲۰۲۰ میلادی، ۸میلیون و ۲۰۰ هزار تن بود که حاکی از افزایش حدود ۸/ ۴درصدی تولید است. از این میزان، ۴میلیون و ۵۸۰ هزار 
و ۷۰۰ تن مربوط به قاره »آمریکا«، یک میلیون و ۸۴۰هزار و ۴۰۰ تن »آسیا«، یک میلیون و ۳۲ هزار و ۸۰۰ تن »آفریقا«، ۷۴۴هزار و ۵۰۰ تن »اروپا« و ۳۹۵هزار و ۲۰۰ تن مربوط به »اقیانوسیه« بوده 
است.   افزایش ۵/ ۴ درصدی ظرفیت معادن مس در همین مدت، ظرفیت معادن مس جهان به ۱۰ میلیون و ۶۴۵ هزار تن رسید که نسبت به مدت مشابه سال ۲۰۲۰ میلادی )۱۰ میلیون 
و ۱۸۳ هزار تن(، حاکی از افزایش ۵/ ۴ درصدی است.  افزایش ۹/ ۳ درصدی تولید مس تصفیه شده فعالان مس جهانی در ۵ ماهه ۲۰۲۱، حدود ۱۰میلیون و ۲۷۸ هزار تن مس تصفیه شده 

تولید کردند. این رقم در مدت مشابه سال ۲۰۲۰ میلادی، ۹میلیون و ۸۹۰ هزار تن بود. بنا به این گزارش، قیمت جهانی مس )۶ شهریور ۱۴۰۰( حدود ۹۴۲۳ دلار در تن بوده است.

بهــرام عین اللهی وزیر بهداشــت بــا تاکید بر لزوم 
واکسیناسیون عمومی کرونا گفت: در آینده برای ارائه 
خدمــات در هتل ها و بانک ها و دریافت بلیت هواپیما و 

اتوبوس، ارائه کارت واکسن لازم خواهد بود.
هدف از این سفر بررسی مشکلات بهداشتی و درمانی 
اســت. تاکنون از بیمارســتان رازی اهواز و چند مرکز 
واکسیناسیون بازدید کردیم. یکی از حسینیه های اهواز 
به مرکز واکسیناسیون تبدیل شده بود و همه نیروهای 
آن مردمی بودند و تنها یک ناظر از دانشگاه علوم پزشکی 
اهواز در این مرکز حضور داشــت.  مرکز واکسیناسیون 
دیگری با همکاری بسیج جامعه پزشکی و دانشگاه علوم 
پزشــکی اهواز راه اندازی شــده بود. در همه این مراکز 
مردم به خوبی و بدون صف، خدمات را دریافت می کردند 
،  سیاســت عمده ما این اســت که در رابطه با بهداشت 
بیشــتر کار کنیم زیرا بهداشــت، کار پایه ای است و هر 
چــه در ایــن خصوص کار شــود، نتیجه خوبی حاصل 
می شــود ، در اهواز نیز مانند برخی شــهرهای دیگر، 
وضعیت قرمز اســت. بیمارســتان گلستان اهواز حدود 
۱۲ بخش ICU دارد و با داشــتن یک هزار تخت یکی 
از بیمارســتان های بزرگ کشــور محسوب می شود که 
یک چهارم تخت های این بیمارستان به بیماران مبتلا 
به کرونا اختصاص داده شده است.  میزان دارو، اکسیژن 
و رســیدگی به بیماران خوب بوده اســت اما مردم باید 
بدانند تنها راه کنترل بیماری، واکسیناســیون اســت. 
خوشــبختانه رئیس جمهور گفته اســت که واکسن به 
مقدار کافی تولید و وارد خواهد شــد. در هر جای دنیا 
که واکسیناسیون انجام شده، میزان مرگ و میر کاهش 
یافته اســت بنابراین سیاســت اصلی ما این است که با 

سرعت و قدرت این کار را انجام دهیم.
مردم به مارک خاص واکسن توجه نکنند

وی گفت: بعضا دیده می شد که برخی واکسن خاصی 
را می گفتند اما هر واکســنی که وزارت بهداشــت وارد 
کند خوب اســت و مردم به مارک خاص واکســن توجه 
نکنند.  در این هفته واکســن بیشــتری وارد خواهد شد 
و بنا داریم تا دهه فجر واکسیناسیون در کشور به اتمام 

برسد و همه مردم واکسینه شوند.
تزریق واکسن واجب است

وی اظهار داشــت: بعضا شایعاتی درخصوص خوب 
نبودن واکسن مطرح می شود در حالی که تزریق واکسن 
واجب اســت و توصیه می شــود همه مردم، واکسن را 
دریافــت کنند. در آینــده ملاک برای ارائه خدمات در 
هتل ها و بانک ها و دریافت بلیت هواپیما و اتوبوس، ارائه 
کارت واکسن لازم خواهد بود بنابراین اگر کسی واکسن 
تزریق نکند ممکن اســت بســیاری از این خدمات را 

دریافت نکند. / ایسنا 

محمد جواد ذبیحی، مدیر آگلومراسیون ذوب آهن اصفهان گفت : 
کاهش ۷۵ درصدی هزینه های ساخت و 
ارزبری با بومی سازی در آگلومراسیون

 ذوبآهــن اصفهان به عنــوان مادر صنعت و بنیانگذار 
صنایع فولادی کشــور در ادوار مختلف همواره توانســته 
اســت با نیروهای فنی، متخصــص و توانمند خود نقش 
مهمی در تامین نیازهای داخلی خود و همچنین صنایع 
مختلف داشــته باشــد. کارکنان سختکوش و متخصص 
مدیریت آگلومراسیون نیز هم راستا با دیگر مدیریتهای 
ایــن مجتمــع عظیــم در جهت بومی ســازی قطعات، 
تجهیزات، نسوز و نرم افزارها به منظور خود کفایی و قطع 
نیاز و وابستگی به شرکتهای خارجی، کارهای مهمی بالغ 
بر ۴۵ مورد بومیســازی قطعــات و تجهیزات مکانیکی، 
برقی و اتوماسیونی را طی سالهای اخیر با موفقیت انجام 
دادهانــد. این امر ضمن کاهش ۷۵ درصدی هزینه های 
ســاخت و تامین قطعات و تجهیزات نســبت به مشــابه 

خارجی، از خروج ارز از کشور جلوگیری کرده است.

دریافت خدمات بانکی و سفر در کشور 
منوط به داشتن کارت واکسن می شود

خبر تعامل سازنده فولاد مبارکه با وزارت بهداشت در تامین اکسیژن 
رایگان مراکز درمانگر

مینو محرز اقدامات شرکت فولاد مبارکه 
در ایام کرونا را ممتاز و ویژه دانست و تامین 
اکســیژن رایگان شرکت فولاد مبارکه برای 
مراکز درمانگر را مورد تحسین قرار داد و به 
خبرنگار ایراسین گفت: باید به مدیران انسان 
دوست این شرکت تبریک گفت و از زحمات 
شــرکت فولاد مبارکه تشکر کرد؛ چرا که در 
وضعیــت بحرانــی کرونــا بســیاری از 
بیمارستانهای مناطق کم برخوردار کشور با 
کمبود اکســیژن مواجه هستند و با توجه به 
ضرورت نیاز اکسیژن بیماران مبتلا به کرونا؛ 
اگر این اقدام خیرانه شــرکت فولاد مبارکه 
نبود قطعا اوضاع تلفات کرونایی افزایش می 

یافت.
محدودیت برق و تولید اکسیژنی که می 

توانست دو برابر تولید امروز باشد
و ســید امیر طباطبائیان، مدیر انرژی و 
سیالات شــرکت فولاد مبارکه، هم آخرین 
اقدامات شــرکت فولاد مبارکــه در تامین 
اکســیژن رایگان مراکز درمانگر را تشریح و 
در گفت و گو با خبرنگار ایراسین اظهار کرد: 
از سال گذشته تاکنون شرکت فولاد مبارکه 
بــه رغم رکوردهای متعــدد علاوه بر تامین 
اکســیژن خطوط توانست بالغ بر ۱۹ هزار و 

۶۰۰ تن اکسیژن رایگان را در اختیار مراکز 
درمانگر بیماران مبتلا به کرونا قرار دهد.

او بــه محدودیت تامین برق صنایع که با 
هدف تعامل با وزارت نیرو اشاره کرد و افزود: 
شرکت فولاد مبارکه از دیماند مصرفی ۱۶۰۰ 
مــگاوات، تنهــا ۳۰۰ مــگاوات از آن را بهره 
بــرداری می کند و چنانچه محدودیت برق 
برداشته شود و دو برابر تامین برق کنونی در 
اختیار شــرکت فولاد مبارکه قرار بگیرد این 
شرکت آمادگی تولید یک ونیم برابری تامین 
اکســیژن را دارد تا از پیک پنجم کرونا عبور 
کنیم.  اقدامات شرکت فولاد مبارکه در تعامل 

بخشی به کرونا هم محدود نمی شود بلکه به 
ترکش های کرونا هم پرداخته است. کودکان 
بی بضاعتی که به علت نبود تبلت از آموزش 
محروم بودند. همان دغدغه ای که وزیر صمت 
در ارائه برنامه های راهبردی اش در مجلس 
به آن اشــاره مســتقیم کرد. دانش آموزان 
نیازمند به تکنولوژی که اگر چرخه دنده های 
وزارت صمــت با وزرات آموزش و پرورش در 
هم جا بیفتد می توان به نیاز آموزشــی این 
کودکان منتظر کلاس درس پاسخ داد و راه 
رسیدن به ساختن ایران؛ همان کار مشترک 
است. همان تعامل سازنده. در این مورد هم 

شرکت فولاد مبارکه پیشگام بوده است. این 
شرکت در تعامل با آموزش و پرورش و کمیته 
امداد امام خمینی)ره( به نیاز دانش آموزان 

بی بضاعت در ایام کرونا پاسخ داد. 
در ســال گذشته، این شرکت در راستای 
مسئولیت های اجتماعی و با توجه به شرایط 
ویژه آموزشــی ناشی از شیوع بیماری کرونا 
در کشور ۱۶۰۰ دستگاه تبلت دانش آموزی 
تامین و در بین دانش آموزان مناطق محروم 
و کم برخوردار توزیع کرد که ۶۰۰ دســتگاه 
تبلت به دانش آموزان تحت پوشــش کمیته 
امداد اســتان اصفهان اهدا شد. چندین هزار 
بســته لوازم التحریر ویژه دانش آموزان کم 
بضاعت در ســال های اخیر هم در راســتای 
همدلی و مشارکت در رفع نیاز دانش آموزان 
کم برخوردار به ابزارهای آموزشی اهدا شده 
اســت. در پایان باید گفت اگرچه کلید واژه 
تعامل بخشــی وزیر صمت با سایر وزراتخانه 
هــا در ارائه برنامه هایش در مجلس یازدهم 
برجسته بود؛ اما شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
بزرگترین واحد صنعتی کشور، همواره سعی 
کرده در همین راستا  گام بردارد و بارها ثابت 
کرده اســت که »ساختن ایران کار مشترک 
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هاشــم امینی مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان از بهره برداری 
همزمان۲۳ طرح آبرســانی شــهری و روستایی در هفته دولت خبر 
داد. این طرح ها را شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان با صرف 
هزینه ای بالغ بر ۳۱۸ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان در ۹ شهر و ۳۶ 
روســتای شهرســتان های اصفهان، بوئین و میاندشــت، چادگان، 
خوانســار، شــاهین شــهر، فریدن، فلاورجان، لنجان، نطنز، ورزنه، 
کوهپایه، نجف آباد، گلپایگان و لنجان اجرا کرده اســت ، طرح های 
یاد شــده شــامل اجرای ۸۳ کیلومتر خط انتقال آب شــهری و ۳۸ 
کیلومتر خط انتقال آب روستایی، اصلاح و توسعه ۱۷ کیلومتر شبکه 

توزیــع آب روســتایی، احــداث ۱۱ باب مخزن زمینی با ظرفیت ۱۰ 
هزار و ۳۵۰ مترمکعب، احداث ۶ ایستگاه پمپاژ آب، احداث و تجهیز 
مجموعه آزمایشگاه های فیزیکو شیمیایی و میکروبیولوژی آب چاه 
های فلمن، نجف آباد، گلپایگان و شاهین شهر، آزمایشگاه فاضلاب 
تصفیــه خانه ســده لنجان و اجرای طرح تلــه متری در دو مجتمع 
آبرســانی روســتایی اســت. مدیرعامل آبفای استان اصفهان گفت: 
ازجمله مهمترین طرح هایی که با تلاش کارکنان این شــرکت اجرا 
شــده و در هفته دولت امســال به بهره برداری می رســد می توان به 
اجــرای خط آبرســانی اضطراری به اصفهان بــزرگ به طول ۳/۱۲ 

کیلومتر و قطر ۱۴۰۰ میلیمتر، خط آبرســانی به شــهرهای باغشاد و 
باغبهادران و روســتاهای مســیر از تصفیه خانه باباشیخعلی به طول 
۱۸ کیلومتر و قطر ۲۰۰ و ۵۰۰ میلیمتر و خط انتقال آب به مورچه 
خورت به طول ۴۴ کیلومتر و قطر ۲۰۰ و ۳۰۰ میلیمتر اشاره کرد.

وی به طرح های آبرسانی روستایی نیز اشاره کرد و گفت: با بهره 
برداری از این طرح ها، آبرسانی سیار به ۲۵ روستا حذف و در مجموع 
آب شرب پایدار برای ۳۶ روستا از جمله مجتمع روستایی قلعه زنبور 
چادگان شامل ۱۵ روستا و مجتمع روستایی گلسار خوانسار شامل 
۶ روســتا تامین می شــود. امینی در بخش دیگری از ســخنانش به 

طــرح هــای در حال اجرای بخش فاضلاب نیز اشــاره کرد و گفت: 
مراحل اجرای ۱۹۰ کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب با قطرهای 
۲۰۰ تا ۱۴۰۰ میلیمتر در نقاط مختلف استان با هزینه ۳۸۰ میلیارد 
تومان، احداث ۷ ایستگاه پمپاژ در شهرستان های اصفهان، فلاورجان، 
مبارکــه و لنجــان و همچنیــن احداث تصفیه خانــه های فاضلاب 
چادگان، بویین میاندشــت، تیران، نطنز و فولادشــهر در مجموع به 
ظرفیت تصفیه ۱۱ هزار و ۵۸۰ متر مکعب فاضلاب در شبانه روز به 
مراحل پایانی خود نزدیک می شــود که امیدواریم تعدادی از آن ها 

در دهه مبارک فجر امسال به طور رسمی به بهره برداری برسد.
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به گزارش ایراسین و به نقل از روابط عمومی شرکت 
فــولاد مبارکــه، مدیر متالــورژی و روش های تولید 
شــرکت فولاد مبارکه با اعلام این خبر گفت: طراحی 
و تولید محصولات جدید در راســتای تکمیل ســبد 

محصــولات در فولاد مبارکه صورت می گیرد.
علیرضــا مولــوی زاده افزود: به منظــور تأمین نیاز 
حوزه هــای مختلف در مصــارف داخلی فولاد مبارکه 
ونیز رفع نیاز مشتریان، بررسی و امکان سنجی تولید 
گریدهای درخواستی صورت می گیرد و پس از تعیین 
پارامترهــای تولیــدی و شــرایط تســت و کنترل و 
اطمینــان از عملکــرد، ورق هــا مورد مصــرف قرار 
می گیرند ، گرید ST 52 مقاوم به خســتگی از خارج 
از کشور تأمین می گردید و در برخی شرایط به دلیل 
عــدم امــکان تأمین، از گرید ST 52 معمولی به جای 
آن استفاده می شد که عملکرد مطلوب را نداشت. در 
همین راســتا گرید فوق به منظور استفاده در قطعاتی 
که تحت تنش متناوب قرار دارند طراحی و تولید شد.

وی  از حمایت هــای معــاون بهره برداری و زحمات 
کلیــه واحدهــای درگیر در این پروژه شــامل نواحی 
فولادســازی، نورد گرم، آزمایشــگاه و واحد فروش و 
برنامه ریزی و سایر واحدهای پشتیبانی قدردانی کرد.

 کارشــناس متالورژی شرکت فولاد مبارکه نیز در 
خصــوص تولید این محصول جدید گفت: خســتگی 
یکی از خطرناک ترین انواع شکســت در فلزات است. 
در خستگی، فلز در تنش های پایین تر از تنش تسلیم 
شکســته می شود و ازاین رو پیش بینی زمان و شرایط 
تنشــی تخریب قطعه بسیار مشکل است و می تواند با 
خســارت های زیــاد و گاه فاجعه بار در صنعت همراه 
باشــد. خســتگی در فلزات هنگام وقــوع تنش های 
متنــاوب رخ می دهد و شــامل ســه مرحله اســت. 
محمدجواد کرمی افزود: مرحله اول شروع ترک است. 
بعد از یک تعداد سیکل مشخص ریزترک ها شروع به 
شکل گیری می کنند. ریزترک ها در نقاطی که تمرکز 
تنش بیشتر است، مانند لبه های تیز، سطوح خش دار 
و اطراف ناخالصی ها و حفرات تشکیل می شوند. تنش 
لازم برای تشــکیل ایــن ریزترک ها به مراتب کمتر از 
اســتحکام نهایی و اســتحکام تسلیم فلز است. مرحله 
دوم رشــد ریزترک ها در اثر ادامه تنش های ســیکلی 
اســت و در نهایت مرحله ســوم رشد ریزترک تا جایی 
کــه تمرکــز تنش در نوک ترک باعث انتشــار ترک و 
شکست قطعه شود ،  به منظور مشخص شدن استحکام 
خســتگی فلــزات نمونه هایــی از آن ها با اشــکال و 

سایزهای مشخص تحت تنش های سیکلی قرار گرفته 
و تعداد سیکل لازم برای شکست قطعه در تنش های 
 SN مختلــف بر روی نموداری تحــت عنوان نمودار

ترسیم می شود.
رئیس تروپرســس شــرکت فــولاد مبارکه هم در 
خصوص طراحی و تولید این گرید گفت: پل ها، قطعات 
تعلیق اتومبیل، قالب های شــکل دهی فلزات، سرندها 
و قطعات با ارتعاش بالا مثال هایی از اجزای در معرض 

خستگی به شمار می آیند.
بابــک شــهریاری افــزود: بــرای جلوگیــری از 
شکست های ناشی از خستگی دو راه وجود دارد: اول 
باز طراحی قطعه شــامل حــذف نقاط با تمرکز تنش 
بــالا و لبه هــای تیز و دوم با بهبود ریزســاختار ماده 
به نحوی که مقاومت بیشــتری در برابر شــکل گیری و 
رشــد ترک های خســتگی داشــته باشد ،  در شرکت 
فولاد مبارکه با توجه به نیاز واحد احیا مستقیم جهت 
 -ST52 افزایش طول عمر سرندهای این واحد، پروژه
FATIGUE کلید خورد و با بررسی های صورت گرفته 
مشخص شد با توجه به وجود بار سیکلی در سرندها، 
بحث خســتگی و ســایش وجود دارد ، در این پروژه با 
طراحــی آنالیــز شــیمیایی و تغییر مکانیســم های 
استحکام بخشی در واحد متالورژی و روش های تولید 
گرید جدیدی با تمرکز بر بهینه ســازی شکل رسوبات 
و کاهــش میــزان ناخالصی در واحد فولادســازی و 
ریخته گری تولید شــد. ســپس در واحد نورد گرم با 
هــدف نــورد در ناحیه عدم تبلور مجدد آســتنیت و 
کاهش میزان باندینگ عملیات نورد انجام شــد. پس 
از مــورد پذیــرش قــرار گرفتن تســت های خواص 
مکانیکــی، نمونه هایی از این گرید و ST52 معمولی 
جهــت انجــام تســت های خســتگی بــه یکــی از 
آزمایشــگاه های معتبر ارســال گردید. نمونه سازی 
مطابق با اســتاندارد ASTM E 466 انجام و تســت 
در تنش های ۳۵۰ و ۴۰۰ مگاپاســکال انجام شــد ، 
تعداد سیکل لازم برای شکست Fat-ST52 در تنش 
۳۵۰ مگاپاسکال بیش از چهاربرابر تعداد سیکل لازم 
برای شکست ST52 معمولی بود. همچنین در تنش 
۴۰۰ مگاپاســکال، Fat-ST52 استحکام حداقل دو 
برابر نسبت به ST52 معمولی نشان داد. رئیس گروه 
فنی فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه نیز 
در این زمینه گفت: فرایند فولادســازی و ریخته گری 
مداوم نقش مهمی در موفقیت آمیز بودن تولید گرید 

مقاوم به خســتگی FAT-ST52 داشته است.

محمدعلــی شــفیعی افزود: ازجملــه موارد مهم، 
کنترل میزان ســولفور به عنوان یک عنصر ناخواسته 
در فولاد مذاب اســت که با رعایت رژیم شارژ مناسب 
در کوره قوس و ســولفورزدایی در فرایند فولادسازی 
این مهم حاصل شــده است. از جمله نکات مهم دیگر 
در تولیــد این گریــد کاهش میــزان ناخالصی های 
غیرفلزی در تختال است که با اجرای دستورالعمل های 
فــولاد تمیز طــی فرایندهــای متالــورژی ثانویه و 
ریخته گــری مداوم، میزان این ناخالصی ها به حداقل 
رســیده اســت ،  تنظیم دقیق عنصر نیوبیوم در فولاد 
مــذاب به عنوان یک عنصر کلیدی با توجه به محدود 
بــودن رنــج اســتاندارد آن و همچنین کنترل عیوب 
شــکلی و ساختاری تختال با توجه به حساسیت زیاد 
روی این محصول، ازجمله موارد مهم دیگر بوده است 
کــه بــا تــلاش همــکاران در ناحیه فولادســازی و 
ریخته گــری مــداوم و واحدهای پشــتیبانی کننده 

حاصل شده است.
مهنــدس فرایند ناحیه نــورد گرم نیز در خصوص 
تولید این محصول جدید اظهار داشــت: بر اســاس 
اهداف مبتنی بر تولید این محصول جدید و در راستای 
تأمین خواص ویژه به عنوان فولاد مقاوم به تنش های 
خســتگی و شکســت های ناشــی از آن، ابتدا آنالیز و 
مشخصات فنی این محصول در گروه فنی ناحیه نورد 
گــرم مــورد بررســی و ارزیابی قــرار گرفت و پس از 
شبیه ســازی و اطمینــان از امکان پذیــری تولید آن، 
نســبت به تهیه دســتورالعمل و روش تولید با در نظر 
گرفتــن تأمین خواص مکانیکی مــورد انتظار، اقدام 
گردیــد. ســید محمودمانــی افــزود: در ادامه تولید 
محصول با ابعاد ۱۲۵۰* ۸ میلی متر در دســتور کار 
قــرار گرفت و نهایتا این محصــول با رعایت الزاماتی 
نظیــر چگونگــی تأمین پروفیل دما در طول خط نورد 
گرم، نیروهای قفسه های نورد مطابق مشخصات فنی 
و ســایر پارامترهای فرایندی، در سایه تلاش و تجربه 
همکاران نورد گرم با موفقیت در خط نورد گرم فولاد 
مبارکه تولید گردید. در این رابطه تســت های نهایی 
محصول تولیدشــده، تأمین خــواص مکانیکی مورد 
انتظــار را نیــز به خوبی  تأیید کردند، در حال حاضر با 
تولیــد موفقیت آمیــز این محصــول و دریافت نتایج 
ویژگی های مورد انتظار مشتریان، واحد نورد گرم این 
امکان را دارد که ســایر سفارشــات حــاوی این نوع 
محصول را در تناژهای متناسب دریافت، برنامه ریزی 

و تولید نماید.

 FATIGUE-ST52 به همت تلاشگران و متخصصان شرکت فولاد مبارکه طراحی و تولید گرید
مقاوم به خستگی در این شرکت با موفقیت انجام شد
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سکهوارز

خبر
 انعقاد تفاهم نامه تبادل اطلاعات
 بین قوه قضائیه و بانک مرکزی

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، در راســتای اجرای احکام مندرج در 
بند )پ( ماده ۱۱۶ و بند )الف( ماده ۱۱۷ قانون برنامه پنج ســاله ششــم توسعه، 
بنــد )ج( مــاده ۷ و مــاده ۲۱ قانون صدور چک، مواد ۱۷ و ۱۹ قانون نحوه اجرای 
محکومیت های مالی، بند )د( ماده ۱ قانون پولی و بانکی کشور، ماده ۵۲۲ قانون 
آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی، قانون استسفاریه تبصره 
الحاقی به ماده ۲ قانون اصلاحی موادی از قانون صدور چک مصوب ۱۰/ ۳/ ۷۳ 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و بند )خ( ماده ۱ آیین نامه نظام سنجش اعتبار 
و برای شفاف سازی فعالیت های اقتصادی و ایجاد زمینه اعتبارسنجی و به روزآوری 
پایگاه اطلاعات محکومیت های مالی، تفاهم نامه یادشده میان بانک مرکزی به 
نمایندگی اکبر کمیجانی و قوه قضائیه، محمد مصدق امضا شــده اســت. براین 
اساس در سند فوقالذکر و در ماده )۱(، موضوع تفاهم نامه برقراری زیرساخت های 
لازم بــرای تبــادل اطلاعات مورد نیاز »قوه قضائیه« و »بانک مرکزی« از طریق 
ایجاد درگاه تعاملی واحد بین شبکه ها و سامانه های رایانه ای ذی ربط طرفین یا 
ضبط و ارســال اطلاعات مورد نیاز بانک مرکزی و قوه قضائیه در بســتر وسایل و 
محیط های الکترونیکی و ترتیبات مشابه در چارچوب قوانین و مقررات مربوطه 
و تفاهم عنوان شده است. ذکر این نکته ضروری است که در ماده )۲( سند مورد 
اشاره ذکر شده است که طرفین در حدود صلاحیت ها و اختیارات قانونی خود، 
بــرای نیــل به اهدافی همچون ایجاد و به کارگیــری درگاه واحد برای تعاملات 
الکترونیکی بین طرفین، تسریع و تسهیل دسترسی قوه و بانک به اطلاعات مورد 
نیاز و استعلامات لازم متقابل از طریق درگاه واحد تعامل به صورت برخط و پایدار، 
بهبود فرآیندهای رســیدگی به جرایم مرتبط با خدمات بانکداری و پرداخت، 
ارتقای حفاظت از حقوق ارائه دهندگان و اســتفاده کنندگان از خدمات بانکی و 
پرداخت کشور در مقابل جرایم، تفاهم نامه یادشده را اجرایی می کنند. همچنین 
از دیگر اهداف اجرایی مدنظر سند فوق الذکر می توان به انتظام تعاملات الکترونیک 
و تلاش برای به حداقل رساندن مکاتبات کاغذی بین مراجع قضایی و نظام بانکی؛ 
حصول اطمینان از اعتبار اطلاعات و اصالت ارائه دهندگان اطلاعات توسط طرفین 
و تعیین کنترل ســطح خدمات مورد نیاز برای ســامانه تعاملی و انواع عملیات 
مرتبط با موضوع تفاهم نامه اشاره کرد. بر این اساس تمام تعاملات الکترونیکی 
مورد نیاز سازمان ها و نهادهای وابسته به »قوه قضائیه« با نظام بانکی و پرداخت 
کشور و متقابلا امور مربوط به بانک ها و موسسات اعتباری مرتبط با »قوه قضائیه« 
براســاس مفاد این تفاهم نامه ســاماندهی خواهد شــد و »بانک مرکزی« و »قوه 
قضائیــه« در ایــن خصوص، مراتــب را صرفا از طریق نمایندگان خود در کمیته 
راهبری پیگیری خواهند کرد. براساس ماده )۸( سند مورد اشاره، مدت اجرای 
این تفاهم نامه از تاریخ امضا به مدت ۳ سال است و مدت مذکور در صورت توافق 

طرفین قبل از انقضای مدت اجرا قابل تمدید خواهد بود.

گروه خودروســازي ســایپا در راســتاي افزایش عمق 
ســاخت و کاهش میزان ارزبري کشــور موفق شد بیش از 

۱۹۱ میلیون یورو صرفه جویي ارزي را محقق کند.
به گزارش ســایپانیوز، این گروه خودروســازي در سال 
۹۹ به دســتاوردهاي قابل توجهي در حوزه ساخت داخل 
و کاهش ارزبري دست یافته که بخشی از آنها بومي سازي 
قطعات با همکاري نیروهاي مسلح )نیروی هوافضای سپاه، 
نیروی هوایی ارتش و وزارت دفاع( اســت که طی آن ۶۰ 

پروژه مشترک تعریف شده است.
علاوه بر این گروه خودروسازی سایپا، پروژه های بومی 
ســازی دیگری نیز تعریف کرده که طی آنها صرفه جویی 

ارزی بالغ بر ۲۲۸ میلیون یورو هدفگذاری شده است.
در همین راســتا، ســاخت داخل ورق با استحکام بالا با 
راهبری سایپا و توسط شرکت های ورق سازی دنبال شد 
که صرفه جویی ارزی به ارزش ۴۴ میلیون یورو را به دنبال 

داشته است.
گفتنی است تا پیش از این، ورق مورد نیاز با استحکام 
بالا از طریق واردات تامین می شــد اما با توجه به شــرایط 
تحریمي کشور و کاهش میزان ارزبري، تولید و تامین آن 
با تکیه بر توان داخلی توسط مجموعه سایپا در دستور کار 

قرار گرفت.
از سوی دیگر، سایپا موفق شده تا در نتیجه اجرای پروژه 
هایــی در حوزه خریــد تجهیزات و قطعات یدکی خطوط 
تولید ۴۳ میلیون یورو کاهش ارزبری داشته باشد. بر اساس 
این گزارش، گروه خودروسازی سایپا در سال گذشته و از 
محل تحقق ۵۶ پروژه داخلی ســازی،  ۱۰۴ میلیون یورو 
صرفه جویی ارزی داشته است. گفتنی است، در تمام پروژه 
هاي که منجر به کاهش ارزبري شــده، مجموعه ســایپا 
حداکثر استفاده را از توانمندی های علمی و عملی داخلی 
)نیروهای مسلح، دانشگاهی، نخبگان( انجام داده است. به 
عنــوان مثال همکاری در تولیــد باتری خودروی برقی با 
دانشــگاه تهران، همکاري با ۲۶ شــرکت دانش بنیان براي 
تولید قطعات دانشــي و فناورانه و همکاري با شرکت هاي 
صنایــع هــوا فضا براي ۲۷ پــروژه ماننــد تولید قطعات 

الکترونیک، انجام شده است.
 کارنامه سایپا در سال تحریم و کرونا 

  سایپا، رتبه اول تولید خودرو در کشور

  ۲۲۸ درصد افزایش تولید روزانه خودرو 
   جبران ظرفیت از دست رفته ناشی از خروج پراید 

 آغاز تولید ۳ محصول جدید در یک سال
 گروه خودروســازي ســایپا در سال گذشته موفق شد 
۲۲۸ درصد تولیدات روزانه خود را افزایش دهد و طي سه 
ماه نخســت ســال جاري نیز به رتبه اول در تولید خودرو 

کشور دست پیدا کند.
 گروه خودروســازي ســایپا در دو دوره زمانی »ســال 
۱۳۹۸« و »سه ماه نخست ۱۴۰۰« توانسته رتبه اول تولید 

خودرو در کشور را به اسم خود ثبت کند؛
ســایپا در سال گذشــته با وجود شرایط کرونایي ۲۲۸ 
درصد افزایش تولید روزانه داشته و تولید روزانه را از ۷۰۰ 
دستگاه به حدود ۲۱۰۰ دستگاه خودرو رسانده است. گروه 
خودروسازی سایپا در سال ۹۹ توانست ۹۳ درصد از برنامه 
تولیــد خــود را محقق کند و با تولید ۴۲۰ هزار دســتگاه 
خودرو، رشــد ۱.۵ درصدي در تولید خودرو داشــته باشد. 
این در شرایطي است که سال ۹۸ میزان تولید خودرو در 

سایپا ۴۱۵ هزار دستگاه بود.
لازم به یادآوری اســت که سال گذشته به جهت خروج 
پراید از خط تولید و کاهش ۵۷ درصدي تولید محصولات 
CKD سهم محصولات سایپا در بازار به حدود ۴۳ درصد 
رســیده بود که با تنوع و توســعه محصول و افزایش تولید، 
ســهم محصولات سایپا در بازار به سرعت در حال افزایش 

است.
یکي دیگر از دســتاوردهاي مهم سایپا در سال گذشته 
آغاز تولید ۳ محصول جدید داخلی در یکسال برای اولین 
بار در کشــور بود. این موضوع در شــرایطي که کشــور با 
ظالمانه ترین تحریم ها و شیوع ویروس کرونا روبرو است 

در نوع خود تحسین برانگیز است.
افزایش ۱۰۰ درصدی تولید در کمتر از ۳ ماه برای اولین 
بــار در کشــور هــم از دیگــر موضوعاتي اســت که گروه 
خودروسازي سایپا در سال گذشته داشته است، این اتفاق 
سبب شد ظرفیت از دست رفته ناشی از خروج پراید جبران 
شود. گروه خودروسازي سایپا با اجراي دقیق برنامه هاي 
توسعه اي خود با هدف تکمیل ظرفیت گروه، آرامش بازار، 
توزیع مناســب خودرو و جلوگیــري از فعالیت دلالان در 
بــازار، تیراژ محصولات جدیــد این مجموعه را ۵۸ درصد 

افزایش داده اســت و همچنین موفق شــده ۲۰۰ درصد 
افزایش تولید محصولات خانواده ســاینا، کوییک و تیبا را 

داشته باشد.
بر اســاس این گزارش و بررســي دقیق تر کارنامه کاري 
گروه خودروســازي ســایپا در ســال گذشته رکورد تولید 
محصــولات تجاري )با تولید ۶۳ هزار دســتگاه( پس از ۹ 
سال شکسته شد و در این میان به میزان ۶۳ درصد افزایش 

تولید قوای محرکه ثبت شده است.

کارنامه سایپای نوین در سال تحریم و کرونا 
 کاهــش چشــمگیر تعهدات ســایپا در 

طرح های فروش 
  کارنامه درخشــان سیاست گذاری فروش 

گروه سایپا
 گروه خودروســازي ســایپا در راستاي عمل به تعهدات 
خود توانست سال گذشته میزان تحویل خودروهاي پیش 
فروش و فروش فوري را ۴۳ درصد و در سال جاري نیز ۲۴ 
درصد کاهش دهد. با شروع تحریم صنعت خودرو در سال 
۹۷، شرکت هاي خودروسازي با چالش هاي جدي در تولید 
خودرو مواجه شدند و این امر سبب شد بخشي از تعهدات 

که از سال هاي قبل مانده بود، معوق شود.
اما از ســال ۹۸ مجموعه ســایپا تمام توان و تمرکز خود 
را گذاشــت تا از بحران ها عبور کند و با ســرعت بیشــتري 
نســبت به ایفای تعهدات جدید و گذشــته اقدام کند. بر 
اساس آخرین آمارها تا تیرماه سال جاري، تعهدات معوق 
خودروهاي داخلي سایپا بیش از ۸۵ درصد کاهش یافته، 
این در شــرایطي است که ســال گذشته این مجموعه در 
بخــش تعهدات معوق کاهــش ۶۷ درصدي را ثبت کرده 
است. در این میان تعهدات باقي مانده خودروهاي داخلي 
)منهاي خودروهای مونتاژی تولید مشــترک(، تولید شده 
و پس از تکمیل کاري به مشــتریان تحویل مي شــود. لذا 
مي توان عنوان کرد که به زودي تعهدات معوق خودروهاي 
داخلي سایپا به صفر مي رسد. گروه خودروسازي سایپا در 
بخــش تعهــدات عادي )پیش فــروش و فروش فوري( به 
مشــتریان نیز توانست کارنامه بسیار خوبي داشته باشد و 
روند تحویل خودروها را سرعت ببخشد، به گونه اي که در 
چنــد ماه اول ســال جاري میــزان کل تعهدات ۲۴ درصد 

کاهش یافته و ســال گذشــته نیز در این بخش کاهش ۴۳ 
درصدي تجربه شده است. از این رو و بر اساس هدفگذاری 
براي ســال ۱۴۰۱، ســال آینده مجموعه سایپا هیچ گونه 
تعهدي نسبت به مشتریان خود در تحویل خودرو نخواهد 
داشــت. تعداد خودروهایی که ســایپا به صورت معوق یا 
غیرمعوق به مشتریان خود بدهکار بود در انتهای سال ۹۷ 
به بیش از ۵۲۰ هزار دســتگاه می رســید اما این عدد در 
ابتدای تابســتان ۱۴۰۰ با کاهش نزدیک به ۷۰ درصدی، 
به عدد ۱۷۰ هزار دستگاه رسیده که در مقایسه با شرایط 
سال های اخیر سایپا و صنعت خودرو ایران، عددی بسیار 
مطلوب است. از میان این تعداد خودرو، زمان تحویل حدود 
۶ هزار دستگاه گذشته است که اگر این عدد را با تعهدات 
معوق انتهای ســال ۹۷ به تعداد بیش از ۳۰۰ هزار خودرو 
مقایسه کنیم، می توان کارنامه سیاست گذاری فروش سایپا 
را نیــز درخشــان توصیــف کرد.  در خصــوص تعهدات 
خودروهاي ســواري مونتاژی که با مشارکت خودروسازان 
خارجی تولید می شد، به جهت خروج شرکت هاي خارجي 
از ایــران و عــدم همکاري، تولید آنها امکانپذیر نیســت. 
بنابراین گروه خودروسازی سایپا سعي کرد که طرح های 
متنوع جهت تبدیل خودروها، ارایه کند، از این رو، ســال 
گذشته معوقات در این بخش ۲۸ درصد و تا پایان خردادماه 
۱۴۰۰ نیز میزان تعهدات این خودروها ۵۰ درصد کاهش 
یافته اســت. یکي از اقدامات مهمي که گروه خودروسازي 
سایپا طي چند وقت اخیر با جدیت پیگیري کرده، تعیین 
و تکلیف تعهدات اتوخدمت بود. تا پایان خردادماه ســال 
جاري ۸۲ درصد از میزان تعهدات در قالب طرح اتوخدمت 
کاهش یافته است. لذا قابل پیش بیني است که با سرعت 
خودروهایي که در طرح اتوخدمت سایپا متعهد شده بوده 

تا چندماه آینده به طور کامل تحویل داده شود.
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  تولیــد انبوه محصولات جدید آریا و اطلس 

تا پایان امسال

 گروه خودروســازي ســایپا افزایش ۱۲ درصدي تولید 
خودرو براي سال جاري را پیش بیني کرده و قرار است ضمن 
کنار گذاشــتن خودروهاي قدیمي، تولید انبوه خودروهاي 

جدید آریا و اطلس آغاز شود.
گروه خودروســازي ســایپا با وجود سخت ترین شیوع 
ویروس کرونا که باعث شده تولیدات صنعتي در سطح جهان 
کاهش ۱۵ درصدي داشــته باشــد، به دستاوردهاي خوبي 
رســیده و با وجود اضافه شــدن مشــکلات تحریمی به این 
شــرایط ســخت، توانسته به بخش قابل توجهي از نیازهاي 
مردمي در صنعت خودرو پاسخ دهد. در این میان کارشناسان 
تاکید دارند که سایپا وارد مرحله جدیدي از رشد و توسعه 
شده و با توجه به باوري که نسبت به توان مهندسان و طراحان 
داخلي ایجاد شــده، صنعت خودرو مي تواند شــاهد جهش 
کیفی و کمی باشــد. گروه خودروســازي سایپا در شرایطي 
وارد ســال ۱۴۰۰ شــده که نرخ تحقق برنامه تولید در سال 
گذشــته ۱۰۶ درصد بوده و این امر به منزله آن اســت که 
مجموعه ســایپا به خوبي توانســته برنامه هاي تولید خود را 
عملیاتي کند. حال براي سال جاري هم رشد ۱۲ درصدي 
تولید خودرو )۴۷۹ هزار دســتگاه( پیش بیني شــده است. 
رشــد تولید در گروه خودروســازي ســایپا با تولید انبوه 
محصولات جدید آریا و اطلس پیگیري مي شود و این شرکت 
قصد دارد تا پایان سال جاري سهم تولید خودروهای کوییک 
و ساینا را افزایش دهد. براساس گزارش های ارائه شده، تنوع 
محصولات برند سایپا در سال ۹۷ تنها در ۴ محصول خلاصه 
مي شــد اما اکنون ۹ محصول در مجموعه ســایپا تولید مي 
شــود، در این میان قرار اســت  در سال ۱۴۰۰، محصولات 
قدیمــي از خــط تولید خارج و جــاي آن محصولات جدید 
جایگزین شــود؛ با این اتفاق باید منتظر تحولات جدید در 
سایپاي نوین بود. طبق برنامه ریزي که در بخش خودروهاي 
سواري شرکت سایپا صورت گرفته در سال جاري ۵۰ هزار 
دســتگاه خودروي شــاهین، ۱۵ هزار دستگاه آریا، ۲۰ هزار 
دستگاه اطلس، حدود ۱۴۷ هزار دستگاه خودرو از خانواده 
کوییک، ۱۰۰ هزار دستگاه از خانواده تیبا و حدود ۷۹ هزار 
دســتگاه از خانواده ســاینا تولید خواهد شد. البته در برنامه 
ســال ۱۴۰۰ سایپا، تولید ۳ هزار دستگاه خودروي تجاري 
سنگین، ۴۰ هزار دستگاه تجاري سبک و ۲۵ هزار دستگاه 

وانت ۱۵۱ نیز هدف گذاري شده است.

سایپا گزارش ویژه 
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